
Skarbnik odsyła 
do burmistrza
Pierwsza w historii kontro
la indywidualna radnych. 
Wątpliwości narastają, a 
skarbnik odsyła do burmi
strza Oleśnicy. STR. 8

Panoram  Olemchia
Strajk nauczycieli 
w powiecie
- Chcemy porozmawiać o 
strajkach! - mówi stanow
czo nauczyciel. Co na to 
wicekurator oświaty?

STR. 18

RADNY OD 3 lAT SKtADAU
NIEPRAWDZnillG
OŚWIARCZENULI

CZY STRACI'
MANDATn

Panorama odkryła, że od 3 lat radny Marek Czarnecki nie ujawniał jednego ze składników 
swojego majątku. Czy nie zreflektował się późno? Co mu za to grozi? | ' i ; ’

CUS a dworzec PKP 
porównujemy inwestycje. str.4-s

Awanse bez konkursu. Co na to 
radny Grzegorz Żyła? s tr .  7

Posłanka zapowiada pozwanie 
powiatowego radnego, s t r .  9
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ZAKUPY DLA 
NASZYCH MILUSIŃSKICH

•  UBRANIA

•  ZABAW KI

•  W ÓZKI DZIECIĘCE
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W W W .m ega-w ypraw ka.com .p l 
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Jak Platforma dbała o sprawy kobiet? | strona 9
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feisiejsza Szkoła 
Jluzyczna, zmieni 

nie do poznania. 
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na działkach
kolejne bulwersu
jące ustalenia Ko
misji Rewizyjnej w 
ogrodzie „ZNTK”
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RADNY OD 3 U T  SKUDAt 
NKPRAWDZIWE ORWIADCZEMR
Gdyby doszło do procesu oleśnickiego rajcy i zostałby on prawomocnie skazany, wtedy automatycznie straci mandat.

Wypełnienie oświadczenia ma
jątkowego lepiej dobrze przemy
śleć. Zatajenie lub zafałszowanie 
informacji może skończyć się spra
wą karną.

- Podanie n iepraw dy łub za
tajenie prawdy w oświadczeniu  
majątkowym powoduje odpowie
dzialność karną na podstawie art. 
233 § 1 Kodeksu karnego. Przepis 
ten dotyczy odpow iedzialności 
za składanie fałszywych zeznań  
-  tłumaczy Monika Małowiecka, 
ekspert Związku Powiatów Pol
skich.

C zy ten p rzyp ad ek  d otk n ie  
M arka C z a rn e ck ie g o  z k lubu  
radnych Jana Bronsia, przewodni
czącego Komisji Rewizyjnej Rady 
Miasta Oleśnicy?

Jak ujawniła olesnica24.com , 
Czarnecki nie wpisał do oświad
czenia majątkowego, że jest współ
właścicielem sam ochodu marki

BMW o wartości 19 tysięcy złotych. 
„Przypomniał sobie o tym dopiero 
po 2 miesiącach! 29 stycznia dopi
sał „zagubiony" majątek" - podał 
portal.

Jak tłumaczył się rajca?
„Prostuję pom yłkę (...) w ten 

sposób, że uzupełniam punkt o - 
samochód osobowy BMW 318i rok 
produkcji 2006 o wartości 19.000 
złotych" - napisał rajca i wyjaśnił, 
że „sprostowanie składa w związ
ku z o cz y w is tą  pom yłką p rzy  
wypełnianiu oświadczenia mająt
kowego i nie uwzględnieniu ww. 
pojazdu w pkt. IX oświadczenia. 
Z wyjaśnień i interpretacji, któ
re otrzym ałem  do ośw iadczenia 
wpisujemy pojazdy nawet wtedy, 
jeżeli stanow ią własność współ
małżonka".

Panorama zbadała spraw ę d o
głębnie. O dkryliśm y, że było to 
nie pierwsze, ale trzecie oświad-

Śmieci W górę!
życie w Oleśnicy staje się coraz 
droższe.

Po podwyżce cen za ogrzewanie 
i ciep>łą wodę oleśniczan czeka ko
lejna niemiła niespodzianka - pod
wyżka cen za odbiór śmieci.

Obecnie, przy selektywnej zbiór
ce (gdy segregujemy śmieci), opła
ta miesięczna od jednej osoby wy
nosi 12 zł, przy nieselektywnej 20 
zł za odbiór odpadów. Niedawno 
na naszych łamach przytoczyliśmy

słowa burmistrza Sycowa, który 25 
lutego na posiedzeniu wspólnym  
komisji miejscowej Rady Miejskiej 
pow iedział, że w Oleśnicy cena 
wzrośnie do 17 zł od osoby.

Dariusz Maniak miał dobre in
formacje. Jak ujawnił portal ołesni- 
ca24.com, na najbliższej sesji Rady 
M iasta O leśnicy b u rm istrz  Jan  
Bronś zaproponuje taką właśnie 
podwyżkę - z 12 do 17 zł za segre
gowane odpady.

(rpr)

Hej, witajcie!
Burmistrz Jan Bronś i wi
ceburmistrz Edyta Małys- 
Niczypor powitali grupę 
najmłodszych mieszkań
ców Oleśnicy, wręczając 
rodzicom m.in. body z napi 
sem Oleśnica jest z Ciebie 
dumna oraz segregatory 
pediatryczne. Maluchy, dla 
których przygotowano upo 
minki, to: Milan Frąckowiak,
Marcel Frąckowiak, Kamila 
Katarzyna Pawlonka, Maja 
Sieradzka, Matylda Kasz- 
kowiak, Hanna Sobieraj,
Gabriela Zygała, Hubert 
Drobnikowski, Maciej 
Robert Motylski, Fabian 
Dudka, Jerzy Grzęda, Bru
no Marek Schabikowski,
Kinga Anna Markiewicz,
Liwia Urszula Wojtan,
Dawid Łaba, Urszula Kłos,
Weronika W a l a s z c z y k , ____________________
Tymoteusz Jakub Dwornik, Tymon Stefaniak, Hanna Sabat, Zofia 
Zarazińska, Błażej Iwanowski, Witold Klima, Antoni Grzegorz Dykiert, 
Szymon Plesowicz, Maksymilian Kozar, Nadia Ida Bąk, Nela Ratusz- 
nik, Natalia Bianka Plaskota, Karolina Kaczor, Kaja Wójciak, Krzysztof 
Kowalski, Wiktor Marian Janicki, Szymon Marcin Nowocień, Szymon 
Andrzejczak. Bianka Rudzka, Witold Rzepka, Roman Bondariey 
Norbert Stachera, Zoja Klimkiewicz, Zofia Hibszer, Patrycja Klein, 
Wojciech Wąs, Michał Piechówka, Szymon Michał Cepuch. (OAl)

czenie majątkowe, w którym rajca 
nie podał informacji o aucie.

Na pewno po raz pierwszy po
winien taką informację podać w 
ośw iad czen iu  za rok 2016. Nie 
podał go. A już wtedy bmw było 
składnikiem jego majątku. Auto 
należy bowiem do żony rajcy, ale 
ponieważ małżonkowie nie mają 
rozdzielności małżeńskiej, stano
wi współwłasność obojga. Tak jak 
wszystkie inne składniki majątku.

Po raz drugi radny pow inien  
w ykazać samochód w roku 2017. 
Też tego nie zrobił. Dopiero po 3 
latach dokonał korekty w jednym  
oświadczeniu, tym za rok 2018.

O znacza to, że złożył dwa nie
prawdziwe oświadczenia. Co mu 
za to grozi?

Przestępstwo to zagrożone jest 
karą pozbaw ienia w olności do 
lat 3. Ścigane jest z urzędu. Nie 
uniknie odpow iedzialności ten,

I * - i s m  '  '  I — la iB  i

MIASTO W SKRÓCIE 
Klapa z Dobroszycką

Dolnośląska Służb Dróg i Kolei we 
Wrocławiu unieważniła przetarg na 
modernizację ulicy Dobroszyckiej w 
Oleśnicy w ciągu drogi wojewódz
kiej nr 340 od Wojska Polskiego do 
węzła Dąbrowa drogi S8. Przypo
mnijmy, że jedyna oferta, opiewają
ca na 14,035 min zł, była o ponad 
5 min zł wyższa od zaplanowanej 
przez DSDiK - 8,864 min zł. DSDiK 
ogłosi kolejny przetarg.

Hanna, zdolna panna
Hanna Fedzin, uczennica klasy 7a 
SP4 została laureatką konkursu 
zDolny Ślązaczek z języka pol
skiego. Hania w etapie wojewódz
kim uzyskała maksymainą liczbę 
punktów. Jako laureatka konkursu 
będzie zwolniona z egzaminu 
ósmoklasisty z języka polskiego w 
przyszłym roku szkolnym.

Brakuje 8 tysięcy
Pamiętacie historię Marka Plisz
ka? Amator biegów doznał 5 lat 
temu udaru pnia mózgu. Choroba 
sparaliżowała go 4-kończynowo. 
„Codziennie ćwiczę z nadzieją, że 
jeszcze będę mógł chodzić! Na
dzieją stał się podnośnik sufitowy 
Luna, który daje ogromne możliwo
ści oraz szansę na krok w przód w 
moim maratonie po zdrowie. Zakup 
sprzętu jest częściowo refundowa
ny ze środków PFRON. Brakuje 
nam jeszcze 8.000 zł.aby zrealizo
wać zakup" - informuje mieszkaniec 
Oleśnicy. Szczegóły na zrzutka.pl.

kogo oświadczenie zlustruje CBA. 
Przestępstwo fałszywych zeznań  
m ożna popełnić jedynie z w iny  
um yślnej. D latego każdy radny  
jest świadomy, co mu grozi za po
danie nieprawdziwych treści i na 
dowód tego podpisuje specjalne 
oświadczenie.

Dlaczego radny napisał w swo
im uzupełnionym oświadczeniu o 
„oczywistej pomyłce"? Bo warun
kiem odpow iedzialności karnej 
jest wina radnego, a więc celowe, 
św iadom e złożenie fałszyw ego  
oświadczenia.

W yrok ów  w  sp raw ie  s a m o 
rządow ców , k tórzy zataili jakiś 
składnik majątku lub dochodów, 
jest już wiele. Z arów no skazują
cych na sankcję karną (w zaw ie
szeniu), na g rz y w n ę  lub u n ie 
winniających, kiedy sąd uzna, że 
dany czyn miał znikomą szkodli
wość społeczną.

Np. niedawno Tadeusz W., radny 
sejmiku z listy PiS, został skazany 
na rok więzienia w zawieszeniu na 
dwa lata i 5 tys. zł grzywny. Sędzia 
w uzasadnieniu zaznaczyła m.in., 
że „ideą, dla której radni m ają 
obowiązek składania oświadczeń  
majątkowych, jest przede wszyst
kim to, aby wyborcy mogli zwery
fikować stan majątkowy radnego". 
1 oceniła, że oskarżony świadomie 
przez 4 lata składał „nieprawdzi
wej treści ośw iad czen ia m ająt
kowe, zatajając składniki swego  
majątku". - Nie m oże być m ow y  
o uznaniu takiego zachowania za 
wiążące się ze znikomym stopniem 
społecznej szkodliwości - powie
działa sędzia.

Gdyby doszło do procesu ole
śnickiego rajcy i zostałby on pra
w om ocnie skazan y w tedy auto
matycznie straci mandat.

Roman Rubak

Zajechał buS do CUS

Jest przystosowany do przewozu niepełnosprawnych

Komfortowe auto będzie wspar
ciem dia socjainej piacówki.

O zakupie tego auta napisałiśmy 
już w  lutym poprzedniego roku. 
Był to pomysł samorządu poprzed
niej kadencji.

Opel vivaro w Miejskim Ośrod
ku Pomocy Społecznej w Oleśni
cy użytkow any jest od grudnia  
ubiegłego roku, ałe teraz będzie 
środkiem  tra n sp o rtu  dła osób  
korzystających z Centrum Usług 
Społecznych w wyremontowanym  
obiekcie przy Armii Krajowej.

- To bus 9-osobowy nowoczesny, 
funkcjonalny, przystosowany do 
przewozu osób z niepełnospraw
nością, w tym  na wózkach inwa

lidzkich. Łączna koszt zakupu to 
136.732 zł, z dofinansowaniem w  
wysokości 70.000 zł z Państwowe
go Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych - mówi Pano
ramie dyrektor MOPS-u D anuta  
Szczepanik . - Samochód będzie 
w y k o rzy sty w an y  na p otrzeb y  
przede wszystkim podopiecznych 
z niepełnosprawnością korzystają
cych z pomocy MOPS-u w Oleśni
cy, klientów Centrum Usług Spo
łecznych, tj. uczestników  klubu 
Senior-H, Klubu Integracji Społecz
nej, osób objętych usługami opie
kuńczymi oraz przebywających w 
mieszkaniach chronionych - doda
je dyrektor.

Grzegorz Huk

Parking będzie płatny?
Przy Aldi zapłacimy złotówkę za 
parkowanie? Dlaczego?

Jak nieoficjalnie dowiedziała się 
Panorama, już niedługo parking  
przy markecie Aldi przestanie być 
bezpłatny. Na placu staną parko- 
maty i trzeba będzie w nich uiścić 
opłatę jednozłotową za postój auta.

Projekt jest zw iązany z plano
wanym uruchomieniem tuż obok 
Aldi m arketu w ielobranżowego

sieci Action, którego klienci będą 
zmuszeni do korzystania z postoju 
na terenie parkingu należącego do 
Aldi.

W u b ieg łym  roku Panorama 
ujawniła, że Action powstanie w 
miejscu Zielonego Rynku. Prace  
adaptacyjne wciąż trwają i praw
dopodobnie sklep otworzy swoje 
podwoje dopiero przed świętami 
wielkanocnymi.

(ror)
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Tel. 501-274-114

WZORBUD
hUmiOm II

olesDicili.cDiii CODZIENNIE NOWE 
INFORMACJC^

MICHAŁEK ZAPRASZA!!!
W iosenne atrakcyjne ceny

W YPRAW KI:
wózek 3 w 1 + łóżeczko + akcesoria 
dla mamy i dziecka + ubranko

od 1 5 9 9  zł
N o w o czesn e  w zo rn ic tw o , 

b o g ata  ko lo rys tyka , 
d b ało ść  o każd y  szczeg ó ł.

P rzy jdź, p rzekona j s ię  
- doradzim y, pom ożem y. 

Z a c h ę c a m y  do sko rzys tan ia  
z korzystnych  RAT!

Oleśnica, ul. 3 Maja 22  
Tel. 785-530-040  

www.mega-wyprawka.com.pl

OGŁOSZENIE
Spółdzielnia Mieszkaniowa „Zacisze” w Oleśnicy 

ogłasza przetarg nieograniczony ofertowy na:

I. Remont kominów oraz m ontaż ław  kominiarskich w  wybranych budynkach mieszkalnych SM „Za
cisze” w  Oleśnicy.
II. Zabudowa wiatrołapów w  budynku mieszkalnym wielorodzinnym przy ul. Żeromskiego 6-8 i przy 
ul. Klonowej 2-2b w  Oleśnicy.
III. Remont tarasu wejściowego (II etap) w  budynku mieszkalnym wielorodzinnym przy ul. Lotniczej 
1-5a w  Oleśnicy.

Sposób przygotowania ofert:
1. Szczegółowy opis zamówienia i sposób przygotowania oferty znajduje się w specyfikacji przetargowej do
stępnej na stronie internetowej Spółdzielni lub do nabycia od dnia 21 marca br. w siedzibie Spółdzielni przy ul. 
Kochanowskiego 5. pokój 112 za kwotę 10 zł/szt.
2. Szczegółowy tryb przetargu określony jest w ..Regulaminie przeprowadzania przetargów na roboty, dostawy 
oraz usługi na rzecz Spółdzielni Mieszkaniowej ..Zacisze” w Oleśnicy”.
3. Pisemne oferty, zawierające podane powyżej informacje należy składać w siedzibie Spółdzielni przy ul. Ko
chanowskiego 5; w pok. 103 do dnia 3 kwietnia 2019 r. do aodz. 9.30. Otwarcie ofert nastąpi w dniu 3.04.2019r. 
o godz. 10.00. w siedzibie SM ..Zacisze”, w małej sali widowiskowej (I piętro), ul. Kochanowskiego 5 w Oleśnicy.
4. Bliższych informacji udziela Dział Techniczny, pok. 101. tel. 71 798 20 37.71 798 20 37-38
5. Obecność oferentów przy otwarciu ofert nie jest obowiązkowa.
6. Spółdzielnia zastrzega sobie prawo swobodnego wyboru oferenta oraz unieważnienia przetar
gu bez podania przyczyn.

http://www.olesnica24.com
http://www.mega-wyprawka.com.pl
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CUS a dworzec PKP - porciwnajmy dwie inwestycje
w  opinii burmistrza Bronsia remont starego szpitala to była bardzo zła inwestycja. A remont starego dworca PKP ma być... 
bardzo dobrą. Spróbujmy to zrozumieć.

Zabytkowy obiekt odzyskał dawny blask. Po remoncie można się mm pochwalić Klub seniora na miarę marzeń.

Starsi mieszkańcy zadbają tu o kondycję fizyczną Miejskie przedszkole funkcjonuje już od początku roku szkolnego

Temat remontu dworca PKP po 
zdecydowanej deklaracji burmi
strza Oleśnicy, że jest jednak gotów 
go przejąć wraz z przyległościami 
i zainwestować w niego miejskie 
pieniądze, „wszedł na agendę". 
Trudno nie odnieść się najpierw 
do nieco podobnej inwestycji, prze
prowadzonej całkiem niedawno, 
bo w poprzedniej kadencji. Stary 
szpital (późniejsza siedziba Liceum 
Medycznego) został wyremonto
wany na potrzeby Centrum Usług 
Społecznych. Powstała wielofunk
cyjna placówka, a w niej - miejskie 
przedszkole (prowadzone przez 
podmiot prywatny), dom dzienne
go pobytu osób starszych, miesz
kania chronione, kuchnia. Inwesty
cja kosztowała 22 miliony, z czego 
aż 10 lokalne władze pozyskały  
spoza miejskiego budżetu. CUS to 
„dziecko" burmistrza poprzedniej 
kadencji Michała Kołacińskiego. I 
w tym - wydaje się - jest problem. 
Problem obecnego burmistrza Jana 
Bronsia.

Ten zły CUS, wymysł 
Kołacińskiego...

Program ow o kw estionuje on 
całokształt i dorobek swego po
przednika, co można tłum aczyć 
odreagowaniem po stresie bolesnej 
porażki wyborczej w 2014 roku. W 
inicjującym obecną kadencję swo
im wystąpieniu całkowicie zdys
kredytował CUS, mając świado
mość, że to najbardziej bolesny cios 
w ym ierzony Kołacińskiemu. W 
protokole z sesji ten wątek wypo
wiedzi Bronsia zapisano tak: „Ro
biąc w taki sposób remont CUS, 
gmina narażona jest nie na 10, 30 
tysięcy złotych wydatków rocznie 
czy kadencyjnie, a na wielomilio

nowe, bo przez to, że stary obiekt o 
złych warunkach izolacyjnych nie 
został docieplony, naraża gminę 
na wielomilionowe wydatki. Koszt 
rocznego ogrzewania tego obiektu 
przekroczy 1 min zł, a wydatki na 
ten obiekt przekroczą 5,5 min zł. 
Gdyby połączyć racjonalne wyda
wanie pieniędzy z w iedzą infra
struktury, nie doszłoby do takich 
sytuacji, jak w tym  przypadku". 
Bronś wielokrotnie akcentował, 
że jest poważny problem z odbio
rem tej inwestycji przez strażaków. 
Można było wysnuć wniosek, że 
jest jednym wielkim bublem. I na
prawić się tego w żaden sposób nie 
da.

Szybko zweryfikowaliśmy sza
cunki znacznie zawyżonych kosz
tów ogrzew an ia podane przez  
burmistrza. Teraz chcielibyśmy się 
przyjrzeć jeszcze owym „niedorób
kom" przeciwpożarowym, które - 
jak można było odnieść wrażenie 
- czyn ią ten obiekt praktycznie  
bezużytecznym, a przynajmniej na 
długi okres nieczynnym. Okazja 
do takiej analizy jest dobra, bo te
mat został wywołany przez oficjal
ny komunikator burmistrza, czyli 
profil miejski na portalu Facebook.

Powiało optymizmem...
Pojaw ił się tam  k om u n ikat: 

„Burmistrz Jan Bronś spotkał się 
w ubiegłym tygodniu z dyrektor 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Spo
łecznej Danutą Szczepanik. Roz
m awiano o potrzebie określenia 
sposobu dalszego funkcjonowa
nia Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej (z nastaw ieniem  na 
realizację zadań własnych gminy) 
oraz zasad uruchomienia Centrum 
Usług Społecznych, które kilka dni

temu - warunkowo - straż pożarna 
dopuściła do użytkowania. Wiado
mo, że w marcu lokatorzy pojawią 
się w dwóch mieszkaniach chro
nionych. W kolejnych miesiącach 
uruchamiane będą pozostałe czę
ści Centrum (obecnie funkcjonują 
w nim przedszkole i kuchnia)".

Zwróćm y uwagę, że nie ma tu 
już tego defetyzmu, pesymizmu, 
czarnowidztwa, jakie towarzyszy
ły poprzednim  w ypow iedziom  
Jana Bronsia na temat CUS. Jest za 
to wyczuwalny optymizm. Przed
szkole i kuchnia funkcjonują, za 
chwilę zapełnią się 2 mieszkania 
chron ion e. No i najw ażniejsze
- Państw ow a Straż Pożarna do
puściła obiekt do użytkow ania. 
Wprawdzie „warunkowo", ale fakt 
jest faktem. Czyżby CUS stawał 
się powoli sukcesem burmistrza...
- nie, nie Michała Kołacińskiego, 
tylko Jana Bronsia?...

Odizolować, wyciąć, za
kupić - i po problemach!

26 lutego komendant powiatowy 
PSP wydal w odniesieniu do CUS 
„Stanow isko w zakresie och ro
ny przeciwpożarowej w sprawie 
zgodn ości w yk on an ia obiektu  
z projektem  budow lanym ", po 
wcześniejszym przeprowadzeniu 
„czynności kontrolno-rozpoznaw
czych". Stanowisko zostało w y
dane z następującymi uwagami: 
„pomieszczenie wentylatorni nie 
zostało wydzielone pożarowo (do
tyczy przejść instalacyjnych oraz 
klap odcinających zam ontow a
nych w niewłaściwych miejscach); 
nie zapewniono pełnoparametro- 
wej drogi pożarowej do budynku 
zapewniającej dojazd pojazdów  
jednostek ochrony przeciwpożaro

wej o każdej porze roku; centrala 
sygnalizacji pożarowej nie w ypo
sażona w drukarkę lub możliwość 
dostępu do danych ze zdarzeń i 
w ysterow ań urządzeń przeciw 
pożarowych - brak dostępu do da
nych dla ekip ratowniczych".

Przełóżmy to na język potoczny: 
trzeba bardziej odizolować wen- 
ty latorn ię na w ypadek p ożaru  
(w tym  zmienić położenie klap); 
trzeba wyciąć parę drzew pod bu
dynkiem , bo utrudniają dojazd; 
należy zakupić drukarkę do cen
trali. „Szału nie ma" i chyba da się 
szybko zrobić.

- Powyższe uwagi pozwalają jed
nak na rozpoczęcie użytkowania 
obiektu, tym niemniej ich usunię
cie jest niezbędne w celu zapew
nienia w ym aganego przepisam i 
prawa poziomu bezpieczeństw a  
pożarowego - poinformował nas 
zastępca komendanta powiatowe
go PSP brygadier Andrzej Fischer. 
Dodał też: „Jeśli chodzi o usterki, 
które zostały usunięte od czasu  
ostatniej kontroli, to wszystkie nie
prawidłowości wskazane podczas 
czynności kontrolno-rozpoznaw
czych, mające w pływ  na bezpie
czeństw o ludzi przebywających  
w budynku, zostały usunięte. W  
zw iązku z tym  w ydane zostało  
Stanowisko i budynek został do
puszczony do eksploatacji".

Rozwiązania przeciwpo
żarowe na bardzo wyso
kim poziomie

Przy okazji wicekomendant Fi
scher objaśnił nam specyfikę tego 
obiektu i jego szczególne przeciw
pożarowe uwarunkowania.

- B udynek CU S z u w agi na 
swoje p rzeznaczenie dotyczące

użytkowania, a także obwarowa
nia wynikające m.in. z tego że jest 
zabytkiem, w ym agał w drożenia 
rozwiązań zamiennych do zastoso
wania, zamiast realizowania obo
wiązków z zakresu ochrony ppoż. 
nałożonych w prost przez prawo. 
R o zw iązan ia zam ien n e z ap ro 
ponowane w  ekspertyzie zostały  
zaakceptowane przez komendan
ta w ojew ódzkiego PSP we W ro
cławiu, który wydał w  tej sprawie 
postanowienie. Na mocy postano
wienia obiekt został wyposażony 
w szereg u rząd zeń  p rzeciw p o
żarowych, tj. system sygnalizacji 
pożarowej (monitoring pożarowy 
podłączony do Komendy Powia
towej PSP w  O leśnicy), system  
oddymiania klatek schodowych, 
hydranty w ewnętrzne (25), prze
ciw pożarow y w yłącznik prądu, 
awaryjne oświetlenie ewakuacyj
ne. Ponadto z uwagi na wielkość 
obiektu, a także jego przeznacze
nie i zakwalifikowanie do kategorii 
zagrożenia ludzi - ZLU, CUS został 
wytypowany w bieżącym roku do 
zorganizowania i przeprowadze
nia ćwiczeń z udziałem strażaków 
tutejszej Komendy - tłumaczy An
drzej Fischer.

Przytoczmy też jeszcze jeden cy
tat - zdanie wypowiedziane przez 
wicekomendanta PSP na sesji Rady 
M iasta: „Remont obiektu jest na 
miarę XXI wieku. A zabezpiecze
nia przeciwpożarowe są naprawdę 
na bardzo wysokim poziomie".

Jak ie  p ły n ą  w n iosk i z tych  
wyjaśnień, a także z tego, co sły
szeliśmy, kilkakrotnie wizytując 
remontowany obiekt w raz z rad
nymi?

Że budynek CUS jest bezpieczny 
i zaadaptowany w standardzie od-

Takich  za kam a rkó w  na d w o rcu  je s t w ie le Skoro przejmujemy też peron nr 1, to zapłacimy także za remont wejścia do podziemnego przejścia

Główne wejście ma prowadzić 1 do kas biletowych, 1 do MOKiS-u 2 Zabytkowa wiata to dziś próchno..

powiadającym współczesnej tech
nice i oczekiw aniom . Że rem ont 
i adaptacja na potrzeby ośrodka 
społecznego tak zniszczonego ole
śnickiego, a form alnie stanow ią
cego własność powiatu, zabytku  
(popadł w  ruinę w  czasach, kiedy 
Jan Bronś był burmistrzem Oleśni
cy, a następnie radnym  pow iato
wym), były nadzwyczaj trudnym  
w yzw aniem . Z astosow ano tam  
zabezpieczenia, jakich nie m a w 
żadnym oleśnickim obiekcie. Nic 
d ziw nego, że tro ch ę to trw ało , 
chociaż pretensje o poślizg i do
datkowe kłopoty należy mieć do 
projektantów i wykonawców, a nie 
ex-burm istrza Kołacińskiego. To, 
że wykonany na odwal Atol stale 
boryka się z usterkami, to przecież 
też nie jest bezpośredn ia w ina  
burm istrza Bronsia, a niesławne
go konsorcjum Tiwwal i różnych  
odpowiedzialnych za prow adze
nie i odbiór inwestycji inspekto
rów. Ale przy okazji przypomnij
my, że samo zinwentaryzowanie 
tych usterek kosztowało 21.000 zł, 
a - jak ujawniła Panorama - proto
kół odbiorczy zaw ierał listę 595 
uchybień i usterek w  zakresie każ
dego rodzaju prac i dotyczących  
praktycznie każdego z elementów 
kompleksu, a także 17 braków w 
wyposażeniu.

Wydaje nam  się, że burm istrz  
Oleśnicy m a w ciąż wielką trud
ność z przyjęciem  „nieswojego" 
CUS-u do swojej świadomości. Z 
czego to wnioskujemy? Straż do
puściła obiekt do użytku 26 lute
go, a oficjalny komunikat m iasta 
o tym  w ydano dopiero 11 m arca 
(!). Choć w yp ad ało się od razu  
pochwalić takim sukcesem przed 
m ieszkańcam i, zw lekano z tym

dokładnie 14 dni. Ale teraz może 
być już tylko lepiej!...

To już naprawdę za 
chwilę...

D yrek to r M iejskiego O środ 
ka P om ocy Społecznej D an u ta  
Szczepanik  swoją w ypow iedzią  
przekonuje nas, że w szystko jest 
na jak najlepszej d rod ze. - Na 
w ykonanie zastrzeżeń  czy  tych  
uw ag jest określony czas i to bę
dzie realizow ane w  trak cie już  
działającego C en tru m  - pow ie
działa Panoramie. - W  tej chw ili 
jest w  tra k c ie  p rz y g o to w a n ia  
inwentaryzacja i protokoły prze
kazania do instytucji prow adzą
cej, czyli dla MOPS-u. Zalecenia 
straży  nie są na tyle pow ażne, 
aby uniemożliwiły uruchomienie 
Centrum. Będą realizowane już w  
trakcie funkcjonowania placówki. 
Co do kalendarza uruchom ienia 
C en tru m , to z ca łą  p ew n o ścią  
jako p ierw sze z o sta n ą  oddane  
do użytku m ieszkania chronio
ne dla osób niepełnosprawnych, 
bo tutaj m am y term iny zastrze
żone przez um ow ę z wojewodą. 
Przynajm niej na p oczątek  tych  
kilka mieszkań musi zostać prze
k a z a n y ch  i ró w n o le g le  ru sz a  
Dom Seniora i tam  przeniesie się 
Klub Integracji Społecznej. Co do 
k on k retn ych  term in ó w  m yślę, 
że w  kwietniu do świąt, a może 
w cześn iej, p ow in n iśm y tem at 
zam knąć. M am y pełne w yposa
żenie, personel, w ięc to już n a
prawdę za chwilę - informuje nas 
dyrektor Szczepanik.

No a teraz od CUS-u przejdźmy 
do dworca kolejowego, oleśnickiej 
anty wizytówki. Mamy dość jego 
widoku. Żądamy pilnego remontu!

Sprawa rozbija się jednak o szcze- 
góły.

Burmistrz Bronś już go
tów  na przejęcie dworca

W kampanii wyborczej przeczy
taliśm y deklarację Jana Bronsia: 
„Podejmiemy działania w  kierun
ku przejęcia terenów od PKP i od
nowy dworca kolejowego". Więk
szość odebrała to jako deklarację 
przejęcia dworca z „przyległościa
mi" przez miasto i wyremontowa
nia go już jako mienia komunalne
go. W  pierw szym  w yw iadzie po 
w yborach Jan Bronś sprow adził 
wszystkich na ziemię. Oświadczył, 
że nigdy nie obiecywał przejęcia 
dw orca! O statnio jednak coś się 
zmienia.

O pisaliśm y niedaw ną w izytę  
prezesa PKP N ieruchom ości w 
O leśnicy. W raz z b u rm istrzem  
Bronsiem obszedł on cały dw o
rzec, zaglądając w różne zakamar
ki. Nie dał wówczas jednoznacznej 
odpowiedzi na pytanie, czy PKP 
w najbliższym czasie podejmie się 
remontu dworca. Z ostatniej w y
powiedzi burmistrza („Ze wszyst
kich stron słyszę, że kolej jednak  
nie wyremontuje") dla lokalnego 
portalu wynika, że nie. Jan Bronś 
zadeklarował wobec tego gotowość 
przejęcia dworca wraz z mieszka
niami, pierwszym peronem z za
bytkową wiatą, kilku budynków  
technicznych znajdujących się z 
tyłu, parkingu oraz kładki nad to
rami.

Przytoczm y trzy cytaty  z jego 
wypowiedzi dla mojejolesnicy.pl;

„Jeżeli nie b ęd zie  p o trzeb y  
wzmocnienia drewnianych stro
pów, to koszt nas nie zabije. Jeżeli 
będzie taka potrzeba, to będziemy

mieli do czynienia z dużo więk
szym problemem";

„Może powstać tam na przykład 
sala do nauki tańca, modelarnia, 
kluby, ogólnie mówiąc pomiesz
czenia na potrzeby wolontariatu, 
kółek i różnych organizacji";

„Tam [w miejskiej sali widowi
skowej - red.] sala ulega dewastacji 
choćby przez tańce, a rodzice nie 
mają miejsca do czekania na swoje 
dzieci";

„To m iejsce od razu  zaczn ie  
funkcjonować i żyć".

Brak danych, brak kon
cepcji, ale... nie szkodzi!

Trudno być przeciw  przejęciu  
obiektu, który jest anty wizy tówką 
Oleśnicy. To Panorama już kilka
naście lat temu proponowała, aby 
miasto dworzec przejęło. Powtó
rzyliśmy ten postulat w poprzed
niej kadencji. Ale...

Ale rzuca się w oczy zarów no  
brak elementarnej wiedzy burmi
strza o stanie obiektu, a tym  sa
mym kosztach jego remontu, a tak
że miałkość, żeby nie powiedzieć, 
brak koncepcji jego wykorzystania 
w przyszłości.

Jan Bronś kwestionuje remont 
starego szpitala, a bez podstawo
wych informacji decyduje się na re
mont starego dworca. Czy nie wi
dać tu rozdżwięku? Czy burmistrz 
przemyślał - dajmy na to - kwestię 
zab ezp ieczeń  p rz e c iw p o ż a ro 
wych? I w ogóle kwestię bezpie
czeństwa dzieci w drodze do i w 
najbliższym otoczeniu dworca ko
lejowego, z torami, pociągami itp.

Czy burm istrz wie, ile nas bę
dzie kosztować ogrzanie całego  
dworcowego budynku, a także bu
dynków przyległych? Ile wyniesie

miesięczny koszt utrzym ania ca
łego kolejowego dobrodziejstwa? 
Ołjstawiamy, że nie, a jednak nie 
przeszkadza mu to w podjęciu ry
zykownej - i na pewno kosztownej 
- decyzji.

Czy ma koncepcję wykorzysta
nia dworca? Urządzenie w nim sali 
do tańca (na potrzeby prywatnych 
szkół tańca); przeniesienie mode
larni (która tego nie potrzebuje); 
urządzenie klubów (?); pomiesz
czenia dla kółek (?); pomieszczenia 
dla organizacji (które mają już do 
dyspozycji Dom Organizacji Poza
rządowych, lokale w Rynku i sie
dzibę biblioteki na Reja) - czy to jest 
koncepcja na miarę Oleśnicy? Na 
miarę MOKiS-u 2, który powsta
nie właśnie tu, zamiast przy Kazi
mierza Wielkiego? Przypomnijmy 
obietnicę z programu wyborczego 
KKW Jana Bronsia; „Zbudujemy 
MOKiS 2 - nowoczesny ośrodek  
kultury z doskonale wyposażony
mi pracowniami artystycznymi, w 
którym dzieci, młodzież, dorośli i 
seniorzy będą realizować twórcze 
pasje pod okiem doświadczonych 
artystów i animatorów".

Okazuje się więc, że nie prze
szkadzają nieznane koszty i brak 
sensow nej koncepcji. W idzimy  
za to paniczne ratowanie twarzy 
przed mieszkańcami egzekwują
cymi obietnicę remontu dworca.

M oże w obec tak iego obrotu  
sprawy, panie burmistrzu, poko
chać ten „nieswój" CUS, który już 
„funkcjonuje i żyje" i - jak może 
pokazać życie - koszt utrzymania 
go „nas nie zabije", czego dziś nie 
można z całą pew nością powie
dzieć o przyszłym MOKiS-ie-2 na 
dworcu PKP?...

Krzysztof Dziedzic, (hag)

19-25 marca 2019 19-25 marca 2019
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Raz i wystarczy!

M l
Zarządzenie przewodniczącego pilnie wykonano

Wszystko wróciło na swoje tory 

Pomysł nie wypalił. Naczeinicy i 
kierownicy „nie posłuchaii się”. 
Co dalej?

„Szef Rady Aleksander Chrza
now ski p op rosił naczeln ików  
U rzędu M iasta i kierow ników  
jednostek, aby od następnej se
sji zasiedli obok siebie w pobliżu 
stołu przew odniczącego, tak by 
„byli dostępni dla państwa rad
nych w trybie szybszym". W ta
kim „zdyscyplinowaniu" naczel
ników i kierowników nie byłoby 
może nic złego, gdyby nie fakt, że 
przew odniczący sam orządu nie 
ma najmniejszych kompetencji do 
decydowania, co mają oni robić w 
trakcie sesji i czy w ogóle być na 
niej obecni. Może to zrobić jedynie 
burmistrz jako ich przełożony. Już 
zacieram y ręce na perspektywę 
wykonania zdjęć karnie usadzo

nych przez C hrzanow skiego w 
rządku kilkunastu urzędników i 
kierowników".

Tak napisaliśmy po sławnej se
sji Rady Miasta z 28 grudnia 2018 
roku, która trwała 9 godzin.

I rzeczywiście, na kolejnej sesji, 
w styczniu, naczelnicy i kierow
nicy usiedli karnie w dwóch rzę
dach, po obu stronach sali, za ple
cami radnych.

Ale „zarządzenie" przewodni
czącego zignorowali już na kolejnej 
sesji, w lutym. Po jednej stronie nie 
usiadł ani jeden z samorządowców, 
po drugiej - jak widać na zdjęciu - 
polecenie wypełniło raptem troje z 
nich. W tym naczelnik Maria Su- 
sidko i wiceburmistrz Jarosław Sa
dowski. Pozostali siedzieli znów w 
dowolnie wybranym, ulubionym, 
miejscu na końcu sali.

(ror)

W Szkolną od Okrężnej 
nie wjedziemy?
Tak sugerują przedstaw icie le  
wspólnoty ze Szkolnej 4-5e.

A dam  W ójcik  (O leśnica Ra
zem) złożył interpelacje w spra
wie poprawienia bezpieczeństwa 
na ulicy Szkolnej. Sugerował za
montowanie na niej spowalniacza 
oraz ustawienie barierek w pod
cieniu budynku.

Burm istrz pytanie o spow al- 
niacz skierował do komendanta 
policji. Ten odpow iedział, że „z 
uwagi na charakterystykę d ro 
gi, tj. zakręty i długość odcinka 
drogi uniemożliwia ona pracę z 
miernikiem prędkości".

O kw estii b arierek  d ysku to
w ano na zeb ran iu  w sp óln oty  
m ieszk aniow ej p rzy  Szkolnej 
4-5e. „Uczestniczący w zebraniu 
nie byli przekonani do zasadno
ści m ontażu barierek w podcie
niu budynku, zwrócili natomiast 
uwagę, że na bezpieczeństwo pie- 
•szycb w tym  miejscu ma przede 
wszystkim w pływ  niekorzystna 
organizacja ruchu" - czytam y w 
protokole z zebrania.

Wnioski? Mieszkańcy chcieliby, 
aby nie było możliwości wjazdu  
w Szkolna od strony Okrężnej. 
„Jeżeli wjazd w Szkolną odbywał 
się będzie tylko od strony Matej
ki, nie będzie dochodzić do sy
tuacji, w której kierowcy, rozpę
dzając sam ochody od Traugutta, 
nie zwalniają na skrzyżowaniu z 
Okrężną, stwarzając zagrożenie  
bezpieczeństwa ruchu drogowe
go przy chodniku na Szkolnej" 
- czytamy.

(ror)

Kazimierz Karpienko dąży do uzdrowienia sytuacji

Zarząd ROD „ZNTK" pod 
lupą na koniec kadencji
Komisja Rewizyjna ustaliła, że skarbnik Sylwia Wawrzyńska przetrzymy
wała wpłaty działkowców w domu.

Zdobyliśm y protokół Komisji 
Rewizyjnej ROD „ZNTK", który  
stanowi podsumowanie burzliwej 
kadencji Zarządu i prezesa.

■
K o m is ja  R e w iz y jn a  RO D  

„Z N T K " w O leśn icy  p rz e p ro 
wadziła kontrolę poprzedzającą  
walne zebranie na koniec kaden
cji obecnego Z arządu. W skład  
Komisji wchodzą: Tadeusz Błasz
czyk - przewodniczący, Kazimierz 
Karpienko - wiceprzewodniczący,
H enryk Głowienkowski - sekre
tarz. Z ramienia Zarządu w kontro
li uczestniczyli i wyjaśnień udzie
lali: Tadeusz Arendarczuk - prezes,
K azim ierz Światły - wiceprezes,
Sylwia W aw rzyńska - skarbnik,
Stanisława Gryta - sekretarz, Zofia 
Kaszewiak-Charęza - księgowa.

Zaległości na 18 tysięcy
z  dowodów wpłat za 2018 rok 

wynika, iż wpłat gotówką za użyt
kowanie działek 755 członków do
konało w biurze u pani skarbnik.
Tylko około 100 wpłat wpłynęło  
bezpośrednio na konto. Nie w y
egzekwowano od 34 działkowców 
zaległych opłat ogrodowych wraz 
z odsetkami za 2018 rok na kwotę 
około 18.000 zł. Tyle należnych pie
niędzy nie wpłynęło na działalność 
statutową. Zdaniem Komisji Rewi
zyjnej jest do dowód na nieefektyw
ną ściągalność.

Komisja stwierdziła, że jedno
dniowe w płaty gotówki w kw o
tach do kilku tysięcy złotych od 
działkowców w 2018 roku, przyj
mowanych przez skarbnika Syl
w ię W aw rzyńską [jest obecnie  
radną miejską z klubu Jana Bron- 
sia - red.], nie były pilnie odpro
wadzane na konto ROD w banku.
Nie były też przechow yw ane w 
biurze w specjalnie do tego prze
znaczonej metalowej szafie, tyl
ko zabierane przez skarbnik do 
domu. Bardzo często pieniądze te 
nie były wpłacane na konto ban
kowe na następny dzień, tylko  
dopiero po k ilk u n astu  dniach.
Były to kwoty rzędu 19.000,11.000,
5.000 zł. Z miesięcznych raportów 
kasowych za rok 2018 i wyjaśnień 
skarbnik wynika, że przekraczała 
ona rażąco wielokrotnie pogotowie 
kasowe. Zamiast dopuszczalnego 
jednego tysiąca złotych wynosiło 
ono w miesiącach: luty - 1554 zł, 
maj -1961 zł, czerwiec - 2822 zł, li
piec 4816 zł, sierpień - 5984 zł, wrze
sień -1209 zł. Kwoty te nie były pil
nie odprowadzane na konto, tylko 
przechowywane w domu skarbnik.

Komisja wskazała, iż nieprawi
dłowością jest brak dziennych ze
stawień wpłat działkowców, na któ
rych podstawie można stwierdzić 
kwotę dokonanych wpłat. Dzięki 
zestawieniom można by ustalić pra
widłowo dopuszczalną kwotę 1000 
zł pogotowia kasowego, a nadwyż
kę pilnie wpłacić do banku.

Zaleceń Komisji jest 
wieie

Komisja Rewizyjna sformułowała 
zalecenia pokontrolne. A w nich ne
gatywnie oceniła niewprowadzenie 
systemu elektronicznego księgowa
nia, pomimo zakupienia komputera 
i programów w 2017 roku i uchwały 
walnego zebrania. Stwierdziła, że 
nie jest realizowany i przestrzega
ny Regulamin ROD § 18 ust. 1, który 
nakazuje przyjmowanie od dział
kowców wszystkich opłat na konto 
bankowe. Komisja domaga się sto
sowania procedur zgodnie z ustawą 
o ROD i Statutem PZD w sprawie 
wyegzekwowania od działkowców 
zaległych opłat ogrodowych wraz z 
odsetkami. Jako dramatyczną okre
śliła sytuację, w której nieskuteczne 
działanie Zarządu w zakresie egze
kwowania zaległych opłat dział
kowych spowodowało zaległości 
na poziome 17,6% w stosunku do 
rocznych przychodów.

Komisja zauważa, że Okręgowy 
Zarząd PZD we Wrocławiu prze
prow adził kontrolę w kw ietniu  
2018 roku i zalecił pilną koniecz
ność przestrzegan ia pogotow ia  
kasow ego, które m oże w ynosić  
do 1000 zł, gdyż w 2017 roku było 
8 przekroczeń tej kwoty. Kontrola 
zaleciła, by w przypadkach prze
kroczenia dziennego pogotowia 
kasowego środki finansowe pilnie 
odprowadzić na konto w banku. 
Skarbnik Zarządu Sylwia Waw
rzyńska świadomie zlekceważyła 
te zalecenia kontrolne O k ręgo
wego Zarządu z W rocław ia. Ko
misja stwierdziła, iż w 2018 roku 
co najm niej w 10 p rzypadkach  
przez k ilk a  m iesięcy skarbnik  
przekroczyła rażąco, świadomie 
pogotowie kasowe. Komisja zaleca 
każdorazowo nadwyżkę pogotowia 
kasowego wpłacać niezwłocznie na 
konto ROD „ZNTK" w banku.

Komisja zaleciła, aby dla pełnej 
transparentności przychodów i wy
datków Zarząd wszystkie operacje 
finansowe dokonywał przelewem 
za pośrednictwem banku na konto 
instytucji, a dla osób fizycznych - 
powyżej kwoty 200 złotych. Skarb
nik robiła wypłaty dla członków

Zarządu, księgowej, usługobiorców, 
a także opłaty do MGK i innych in
stytucji w formie gotówkowej.

Komisja R ew izyjna w yraziła  
opinię, że w 2018 roku gospodarka 
kasowa prowadzona była w sposób 
nietransparentny, z niezachowa
niem należytej staranności. Doku
menty „dowody wpłat" nie są wła
ściwie uporządkowane, są ułożone 
luźno w stos. Komisja nakazała, by 
w trybie pilnym zabezpieczyć wła
ściwie dokumenty wpły wu-wp^aty 
KR

K om isja u staliła, że złam an a  
została dyscyplina karno-skarbo
wa przy opłacaniu usług na rzecz 
ROD „ZNTK". Przyznaw ano na
grody, zam iast zawierać umowy. 
Nie przestrzegano uchwały Prezy
dium Krajowej Rady PZD w spra
wie obowiązku przedkładania do 
zaopiniowania przez Komisję Re
wizyjną środków przeznaczonych 
na wypłaty nagród i świadczeń dla 
członków Zarządu przez całą mi
nioną kadencję.

Zdaniem Komisji niedopuszczal
ne jest przechowywanie pieniędzy 
pochodzących z wpłat członków i 
innych w mieszkaniu skarbnik, a 
także przechowywanie dokumen
tów finansow ych w m ieszkaniu  
księgowej. Zaleca się stały nadzór i 
kontrolę wpłat działkowców przez 
osobę upoważnioną przez Zarząd, 
czego dotychczas nie było.

We wnioskach końcowych Ko
misja Rewizyjna stwierdza, że za 
wykazane nieprawidłowości odpo
wiedzialność ponosi Zarząd ROD 
„ZN TK" działający kolegialnie. 
Podkreśla przy tym , że to prezes 
kieruje Zarządem i odpowiada za 
całokształt jego prac, a skarbnik  
odpowiada za prowadzenie spraw 
finansowych i dokumentacji. Za ra
żącą nieprawidłowość uznaje brak 
analizy i kontroli nad operacjami 
finansowymi na posiedzeniach Za
rządu.

■
O tym, jak zareagują na powyż

sze ustalenia Komisji Rewizyjnej 
członkowie ROD „ZNTK", przeko
namy się w kwietniu, kiedy dojdzie 
do walnego zebrania i wyborów no
wego Zarządu. (kad)

MIASTO W SKRÓCIE
Rowerowe
światełko
„Panie Edwardzie -  mamy nadzie
ję, że wypatrzył nas Pan z góry 
w ten sobotni wieczór. Wielka 
brawa dla uczestników rowerowe
go „światełka do nieba” dla Pana

Edwarda Niczypora. Po obróceniu 
zdjęcia okazało się, że ustawiliście 
się w piękne świetlne serce - in
formuje Oleśnica Bajk Stajl, które 
przygotowało rowerowe światełko 
dla śp. Edwarda Niczypora, wiel
kiego miłośnika jazdy na rowe
rze. Spotkanie uwiecznił z góry 
Tomasz Pryjma,
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Upominamy się o fęjsbukowe
Nie, nie dla siebie. Dla pracowników samorządowych, którzy robią to za darmo, a przecież 2.963 zł to - według burmistrza 
- średnia rynkowa za prowadzenie Facebooka...

Pracowniqf samorządowi prowa
dzący profile facebookowe swoich 
instytucji i placówek ze zdum ie
niem dowiedzieli się z naszej pu
blikacji najpierw, że Andrzej Sowa, 
koordynator kampanii Jana Bron
sia, za „zaktualizowanie profilu" 
Oleśnicy w serwisie Facebook.com 
otrzym ał 4.920 zł. Kiedy Panorama 
ujawniła też, że jeden post Sowy 
kosztował średnio 160 zł, władze 
miasta były zmuszone zareagować. 
Zlecenie otrzymała Katarzyna Kija- 
kowska, współpracująca wcześniej 
biznesowo z wiceburmistrz Edytą 
Małys-Niczypor. Teraz miasto pła
ci jej co miesiąc 2.963 za wrzucanie 
postów na Fb.

Skoro prowadzenie popularnego 
Fejsa jest tak intratnym zajęciem, 
sprawdziliśmy, ile wynosi „fejs- 
bukowe" w samorządowych pla
cówkach.

Fejsbukowe? Zerowe...
„Profil SP6 na portalu Facebook 

prow adzi pani Justyna Leśniak- 
-Perczak. Nie otrzymuje za to wy
nagrodzenia" - poinformował nas 
wicedyrektor Dorota Terka.

- Profil na Facebook prowadzą 
dwie nauczycielki naszej szkoły. Z 
tego tytułu nie pobierają żadnego 
wynagrodzenia - mówi nam dyrek
tor Szkoły Podstawowej nr 8 Małgo
rzata Uruska.

„Profil Szkoły Podstawowej nr 2 
na portalu Facebook prowadzą na
uczyciele i robią to nieodpłatnie" 
- odpowiada nam dyrektor Janina 
Zdanowicz.

„Dyrektor Szkoły Podstawowej 
nr 4 uprzejmie informuje, że profil 
szkoły na portalu społecznościo- 
w ym  Facebook został założony i

jest prowadzony pro bono przez 
nauczycieli zatrudnionych w szko
le" - informuje Panoramę Iw ona 
Wołniewicz, sekretarz szkoły.

- Szkolny profil na portalu Face
book prowadzi nieodpłatnie, z wła
snej inicjatywy, grupa nauczycieli 
szkoły - słyszymy od Wioletty Bi
lińskiej, dyrektor SP3.

„Jeśli chodzi o stronę Fb placówki, 
to prowadzą ją dyrektor i nauczy
ciele. Nie otrzymują za to osobnego 
wynagrodzenia, ale jest to jednym z 
wielu czynników, który ma wpływ  
na ocenę pracy" - odpisuje nam Ewa 
Grab, dyrektor Przedszkola nr 4.

Spraw dzam y dalej. A jak jest 
w najbogatszej miejskiej spółce - 
MGK?

- Profil spółki na Facebooku pro
wadzi informatyk zatrudniony na 
etacie w ramach swoich obowiąz
ków - mówi Sław om ir Wers, dy
rektor finansowy MGK.

Jak to wygląda w Bibliotece i Fo
rum Kultury, instytucji, która pro
wadzi aż 10 facebookowych profili? 
Są to konta sprofilowane na kon
kretne grupy docelowe (miłośników 
książek, kultury, kina, historii czy 
sztuki) i prowadzone są w formie 
fanpagu.

Do głównych kont zaliczyć na
leży strony: Biblioteki Centralnej 
- prowadzone pod nazwą „Biblio
teka w Oleśnicy", „Biblioteka Pod 
Pegazem", „Sala widowiskowa w 
Oleśnicy", „Oleśnicki Dom Spotkań 
z Historią", a od 2016 roku „G a
leria Brama W rocławska", „Kino 
BiFK", „DKK Czytanie uskrzydla 
Oleśnica", „Klub robótek ręcznych 
Zaplątane", „Abecadło Rozwoju", 
wreszcie od 2017 roku „Rok Czeski 
Oleśnica 2017".

Administratorami oraz redakto
rami wyżej wymienionych kont są 
wyłącznie pracownicy poszczegól
nych działów BiFK. Są to: Kornelia 
Choroszy, Stanisław Król, Rafał 
Wojtczak, Anna Jach, Dorota Tracz, 
Ewa Budziszewska, Beata Szukal- 
ska-Woźnicka, Elżbieta Mulka, Ewa 
Mielcarek, Dominik Mol, Małgorza
ta Rokosz. Dodajmy jeszcze konto 
„English Speaking Club", redago
wane przez prowadzącego zajęcia, 
wolontariusza Nikolay Ivanova.

- W planach biblioteki, po roz
dzieleniu BiFK-u, jest również za
łożenia kont sprofilowanych dla: 
fanów podróżow ania w ram ach  
istniejącego cyklu „Z BiFK przez 
świat" oraz fanów kryminałów pod 
nazwą „Kryminalna Jesień" - mówi 
dyrektor A nna Zasada i dodaje: 
„Promocją Biblioteki i Forum Kul
tury w Oleśnicy m.in. za pomocą 
kont społecznościowych zajmują 
się pracownicy BiFK zgodnie z za
kresem obowiązków. Nie pobierają 
za tą czynność dodatkowego wyna
grodzenia".

Jednym  słow em  - w szyscy w 
samorządzie prowadzą profile na 
portalu społecznościowym po pro
stu za darmo.

Fejsbukowe? 3 tysiące to 
średnia

Radny Kazimierz Karpienko za
pytał między innymi, czy wicebu
rmistrz Oleśnicy Edyta Małys-Ni
czypor, prowadząc zarejestrowaną 
działalność gospodarczą pod na
zwą Portfolio PR, współpracowała 
z Katarzyną Kijakowską w zakre
sie prowadzenia profili na portalu 
społecznościowym Facebook i czy 
burmistrz, zlecając Katarzynie Ki-

Pani bibliotekarka z Pod Pegazem powinna dostać za to średnią rynkową

jakowskiej prow adzenie profilu 
miasta Oleśnica na Facebooku miał 
o powyższym wiedzę?

Burmistrz odpowiedział, że kie
dy M ałys-Niczpor została powo
łana na wiceburmistrza, nie pro
wadziła już działalności, a sprawy 
w spółpracy leżą poza zakresem  
odpowiedzialności burmistrza. Po
twierdził natomiast, że prowadze
nie profilu miasta Oleśnica nadzo
ruje wiceburmistrz.

Najciekawsze są dwie odpowie
dzi burmistrza.

Na pytanie: „Na jakiej podstawie 
ustalono wysokość wynagrodzenia 
w kwocie 2.963 zł za miesiąc?" Jan 
Bronś odpowiedział, że „na podsta
wie średniej rynkowej świadczo
nych tego typu usług".

Z kolei w odpowiedzi na pytanie, 
w jakim trybie wybrano Katarzy
nę Kijakowską do wykonywania 
usługi dla Urzędu Miasta Oleśnicy, 
burmistrz stwierdził, że „zlecenio
biorcę wybrano zgodnie z zarzą
dzeniem nr 98A^I/2014 Burmistrza 
Miasta Oleśnicy z 20.05.2014 r.".

Adam
Hrehorowicz

Marla
Susidko

Robert
Sarna

Mariola
Aiyegbusi

Awans, czyli „patrząc prosto w oczy"...
Burmistrz Jan Bronś zdecydował o powołaniu na kierownicze stanowiska kilkoro radnych ze swego 
klubu. Wszyscy awansowali bez konkursu.

Burmistrz Jan Bronś po 4 „stra
conych" latach w polityce kadrowej 
przyjął prostą strategię: Żadnych kon
kursów! Jest w niej konsekwentny...

Z fotela radnego na dyrek
torski stołek

Adam Hrehorowicz (klub Bron
sia) kilkakrotnie bezskutecznie  
ubiegał się o mandat radnego. Kiedy 
mu się wreszcie udało, szybko man
dat złożył. Odszedł z zajmowanego 
stanowiska dyrektora Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Sy
cowie i został prezesem OKR Atol.
Konkursu na to stanowisko nie było.
Zmieniona przez burmistrza rada 
nadzorcza zaakceptowała to bez 
szemrania.

Kierownikiem Zakładu Oczysz
czania M iasta w MGK zostanie  
Robert Sarna (klub Bronsia). Jak 
ujawniła Panorama, dotychczaso
w y kierownik Grzegorz Odelski 
został dyrektorem technicznym w 
spółce (na tym etacie był wakat od 
2008 roku!), a jego miejsce zajmie 
radny.

Zastępcą kierownika Przychodni 
Rejonowo-Specjalistycznej na Lu
dwikowskiej została Mariola Aiy
egbusi (klub Bronsia). Wcześniej 
była zastępcą dyrektora SZPZOZ.
Musiano znaleźć dla niej nowe sta
nowisko, bo nie mogła łączyć dotąd 
zajmowanego z mandatem radnej.

Zastępcą kierownika została bez 
konkursu.

Bez konkursu obsadzono stanowi
sko naczelnika Wydziału Organiza
cyjnego Urzędu Miasta. Została nim 
M aria Susidko, bliska współpra
cowniczka Bronsia, radna powia
towa, członkini Zarządu Powiatu. 
Wcześniej stanowisko to nie było 
przez kilkanaście lat obsadzone, bo 
wydziałem kierował sekretarz mia
sta.

W niedalekiej przyszłości dyrek
torką MOKiS-u zostanie Agata Szpi- 
łyk. Rozdzielenie Biblioteki i Forum 
Kultury na Miejski Ośrodek Kultury 
i Sztuki oraz Oleśnicką Bibliotekę 
Publiczną ma nastąpić od 1 lipca. 
Stanowisko szefowej MOKiS-u też 
zostanie obsadzone bez konkursu.

Radny Żyła „patrzy 
prosto w oczy”...

W kontekście bezkonkursowych 
nominacji nie sposób nie wyjąć z 
archiw um  wypow iedzi radnego 
Grzegorza Żyły, prom inentnego

radnego z klubu Jana Bronsia, prze
w odniczącego Komisji Oświaty, 
Kultury i Sportu Rady Miasta. Na 
portalu społecznościowym napisał 
on w 2015 roku (a prasa to zacyto
wała) tak:

„Jak myślicie czy jeżeli Pan Da
riusz Sendek (prezes sp. Atol) i 
Pan M ichał Skrzypek (rzecznik  
prasow y i koordynator ds. p ro
mocji miasta) są takimi dobrymi 
kandydatami na proponowane im 
stanowiska, jak zachwala ich Pan 
Burmistrz, to czy obronili by się 
sami w trakcie trwania procedury 
konkursowej? A może pow inie
nem zapytać dlaczego nie dano im 
takiej szansy? Chciałbym poznać 
Wasze zdanie bo ja sam chciałbym 
aby osoby na tak ważnych dla mia
sta stanowiskach były wybierane 
w drodze jak najczytelniejszej 
procedury - konkursu (może na
wet rodzaj debaty z kandydatami 
na której mieszkańcy zadawali by 
im pytania patrząc prosto w oczy) 
a nie w atmosferze, powyborczego

A ga ta  S ylw ia
S zp iłyk  W a w rzyńska

odw dzięczania się (pow oływ a
nia)".

Wysłaliśmy w czwartek do Grzego
rza Żyły pytanie następującej treści: 
„Reprezentuje Pan obóz rządzący i 
ma tym samym bezpośredni wpływ 
na politykę kadrową i podejmowane 
procedury. Czy Pan podtrzymuje to, 
co Pan kiedyś napisał na ten temat 
obsadzania stanowisk? A jeśli tak, 
jak Pan skomentuje fakt powołania 
przez Pańskie środowisko polityczne 
z pominięciem postulowanej przez 
Pana procedury konkursowej osób 
(radnych z Komitetu Jana Bronsia) 
na „ważne dla miasta stanowiska", 
które wymienię; naczelnik Wydziału 
Organizacyjnego UM Maria Susidko, 
prezes OKR Atol Adam Hrehorowicz, 
kierownik techniczny w MGK Robert 
Sama, zastępca kierownika Przychod
ni Rej.-Sf>ecj. Mariola Aiyegbusi?".

Radny tego samego dnia naszą 
wiadomość odebrał, ale do dzisiaj 
na pytanie nie odpowiedział. Zacho
dzimy w głowę, dlaczego...

Krzysztof Dziedzic, Roman Rybak

Opozycja podsumowała te od
powiedzi ironicznie: „Radny Kar
pienko zapytał, burm istrz Bronś 
odpow iedział. M ówił kiedyś o 
ożywieniu Rynku. Jak się okazuje, 
ożywił rynek cen za pisanie na Fa- 
cebook'u".

Skąd wzięto ową „średnią ryn
kową"? Ba... Konia z rzędem temu, 
kto ją potrafi wyliczyć na tym po
ziomie. Na pewno nie brano pod 
uwagę cen za prowadzenie profili 
przez miejskie szkoły i jednostki. 
Bo tam średnia wynosi 0,0 zł! A 
np. E. M ałys-N iczypor p row a
dziła Facebooka Gminy Oleśnica 
w raz z K. Kijakowską za 553,50  
zł miesięcznie i obu paniom się to 
opłacało.

Kiedy zaś zapoznam y się ze 
wskazanym w odpowiedzi zarzą
dzeniem nr 98 z maja 2014 roku, to 
przeczytamy, że takiego zamówie
nia (poniżej 30.000 euro) „dokonuje 
się z zachowaniem zasad celowo
ści wydatków, oszczędności, go
spodarności i legalności".

Roman Rybak

MIASTO W SKRÓCIE 
Zebrali 5 tysięcy

„W miniony weekend przeprowadzi
liśmy zbiórki pieniężne na leczenie 
Pauliny Juszczak. Łącznie zebrano 

I  5.229,60 zł” - informuje Oddział Re
jonowy PCK Oleśnica. Cała kwota 
zebrana podczas miejskich obcho
dów Dnia Kobiet zostanie przeka
zana na leczenie pani Pauliny.

Jada auta 
na Cars Manie 
American Cars Mania informuje, 
że „jest pierwsza maszyna!” To 
chevrolet silverado. A zgłoszonych 
aut jest już 20. Organizatorzy 
zapraszają do zgłaszania swoich 
pojazdów kolejna edycje imprezy, 
która odbędzie sie na dawnym 
lotnisku w Oleśnicy od 28 do 30 
czerwca.

Kto utwardzi podwórko?
Pięć ofert złożono na zapytanie 
ofertowe dotyczące utwardze
nia podwórza przy Słonecznej 
7-8. Złożyli je: Han-Bud Łukasz 
Jaroszewski Bierutów - 72.900, 
Marbud Wrocław - 99.630, oraz 
oleśnickie firmy - Usługi Budow
lane Sławomir Studenny - 79.734, 
Lech-Bud Paweł Leszczyszyn - 
88.400, Budus Krzysztof Ślązak 
-91 .502  zł.
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P-poż w  przedszkolu

ZBK ogłosi) przetarg na prze
budowę Przedszkola nr 4 przy 
Kazimierza Wielkiego 4 Ma ona 
dostosować obiekt do zgodności z 
przepisami przeciwpożarowymi

Anwil w ym ieni sto larkę
Trzy oferty wpłynęły na zapytanie 
ofertowe dotyczące wymiany stolar
ki okiennej i drzwiowej w lokalach 
mieszkalnych ZBK. Zakład był przy
gotowany na wydatek 51.126 zł.
SAO z Piotrkowa Trybunalskiego 
zaproponowało cenę 47.979 zł,
FUH Zachman z Witoni -101.282  
zł, a wybrany wykonawca, Anwil 
S C. D. Zając. M. Tomaszewski z 
Oleśnicy, 47.500 zł.

Zjechali z Salto Angel
Zespół Slide Challenge z pocho
dzącym z Oleśnicy Dimitrim Wiką 
dokonał zjazdu na linach z najwyż
szego wodospadu świata Salto 
Angel w Wenezueli. Tym samym 
Slide Challenge zaliczył pierwszy 
etap projektu zdobycia 10 najwyż
szych wodospadów świata.

POWIAT W SKRÓCIE  
Nowa Rada Rynku Pracy

Zarządzeniem z 14 marca starosta 
Jan Dżugaj powołał nowych człon
ków Powiatowej Rady Rynku Pracy 
na czteroletnią kadencję. W  jej 
skład weszli: Jan Bronś (burmistrz 
Oleśnicy), Jarosław Głowacki (bur
mistrz Międzyborza), Artur Ciosek 
(wójt Dobroszyc), Roman Michalec 
(Cech Rzemiosł Różnych oraz Ma
łej i Średniej Przedsiębiorczości), 
Jan Matyszczak (NSZZ Solidar
ność). Łukasz Ciamciak (OPZZ), 
Piotr Zarzycki (Lewiatan), Urszula 
Maleszka (związek rolników) i Jan 
Smorawski (Dolnośląska Izba Rol
nicza). Powiatowe rady rynku pracy 
są organami opiniodawczo-dorad
czymi starosty w sprawach polityki 
rynku pracy.

W Sanepidzie bez zmian
Starosta oleśnicki, za zgodą 
dolnośląskiego parlstwowego woje
wódzkiego inspektora sanitarnego 
we Wrocławiu, powołał Urszulę 
Kozioł na stanowisko państwowego 
powiatowego inspektora sanitar
nego w Oleśnicy. Pokieruje ona 
Sanepidem przez kolejną, 5-letnią, 
kadencję. Powołanie datowane jest 
na 13 marca 2019 roku.

Radni z kontrolą w ratuszu
Po przeprowa(jzeniu pierwszych czynności kontrolnych jest jeszcze więcej wątpliwości. Racinym 
okazano 3 „dokumenty” bez urzędowego obiegu.

To była pierwsza taka kontrola 
w historii oleśnickiego samorządu 
na podstawie nowych regulacji w 
Ustawie o samorządzie gminnym. Cho
dzi o jej artykuł 24 ustęp 2: „W wy
konywaniu mandatu radnego radny 
ma prawo, jeżeli nie narusza to dóbr 
osobistych innych osób, do uzy
skiwania informacji i materiałów, 
wstępu do pomieszczeń, w których 
znajdują się te informacje i materia
ły, oraz wglądu w działalność urzę
du gminy, a także spółek z udzia
łem gminy, spółek handlowych z 
udziałem gminnych osób prawnych, 
gminnych osób prawnych, oraz za
kładów, przedsiębiorstw i innych 
gminnych jednostek organizacyj
nych, z zachowaniem przepisów o 
tajemnicy prawnie chronionej".

Trzech radnych Oleśnicy Razem - 
Michał Kołaciński, Paweł Iłielański i 
Kazimierz Karpienko - udało się w 
piątek do Urzędu Miasta na zapo
wiedzianą tam już w poniedziałek 
kontrolę wydatków na promocję. 
Skarbnik miasta Joanna Jarosiewicz 
zaprosiła radnych do ratusza na 
godzinę 14.30 właśnie w piątek 15 
marca.

Klub Jana Bronsia na 
kontrolę się nie godzi

Przed wejściem do ratusza Michał 
Kołaciński powiedział portalowi 
olesnica24.com:

„Ponieważ Rada M iasta głosa
mi radnych Jana Bronsia odrzuciła 
nasz wniosek o doraźną kontrolę 
Kom isji Rew izyjnej dotyczącej 
wydatków na promocję, w związ
ku z artykułem 24 ustęp 2 Ustawy 
o sam orządzie gm innym  mamy 
prawo do kontroli indywidualnej, 
którą właśnie podejmujemy dzisiaj 
w tym zakresie".

Podjęta przez radnych inicjaty
wa wyniknęła z faktu, że klub Jana 
Bronsia nie wyraził w głosowaniu 
zgody na przeprowadzenie takiej 
kontroli przez Komisję Rewizyjną.

Przypomnijmy, że Michał Koła
ciński w imieniu Klubu Radnych 
Oleśnica Razem  zgłosił na sesji 
Radny Miasta 28 lutego wniosek  
o zlecenie Komisji Rew izyjnej 
przeprowadzenie następującej do-

Skoro samorządowa większość storpedowała kontrolę Komisji Rewizyjne], to zrobią 
ją trzej radni...

raźnej kontroli nie objętej planem  
pracy:

1. Kontrola legalności, celowości i 
gospodarności zleceń dokonanych 
przez Burmistrza Oleśnicy na pod
stawie umów cyw ilnopraw nych  
podmiotom zewnętrznym, w tym  
osobom fizycznym, w zakresie pro
wadzenia strony (profilu) „Oleśnica" 
na portalu społecznościowym Face- 
book w okresie do 01.12.2018 r. do
28.02.2019 r.;

2. Kontrola legalności, celowości 
i gospodarności zleceń dokonanych 
przez Burmistrza Miasta Oleśnicy 
w zakresie działań promocyjnych 
prowadzonych na portalu interne
towym olesnicainfo.pl przez firmę 
K&G Enterprisses Grzegorz Kija- 
kowski na rzecz Gminy Miasta Ole
śnicy w okresie od 01.12.2018 r. do
28.02.2019 r.

Przewodniczący Klubu Radnych
Oleśnica Razem tak uzasadniał 
wniosek na sesji:

„Większość z obecnych tutaj na 
sali wie doskonale, że są kontro
wersje dotyczące wynagrodzenia 
początkowo dla pana Sowy, później 
dla pani Katarzyny Kijakowskiej za 
prowadzenie portalu facebookowe- 
go czy strony facebookowej miasta 
Oleśnicy. Ten medal ma drugą stro
nę - nazywa się ona K&G Enterpris
ses pan Grzegorz Kijakowski, który 
otrzymał jako firma kolejne zlecenie 
na sumę ok. 3.075 złotych za promo

wanie treści dotyczących Oleśnicy 
na niszowym portalu oleśnickim. 
Prawdopodobnie niewielu państwa 
o nim słyszało. Jest to portal jeden z 
nowych, a otrzymuje zlecenia znacz
nie większe niż chociażby stary, za
korzeniony już portal mojaolesnica. 
Są to działania co najmniej wątpli
we, stąd nasz wniosek o dodatkowe 
posiedzenie Komisji Rewizyjnej".

W głosowaniu klub Jana Bronsia 
większością 13 głosów przeciwko 8 
wniosek Oleśnicy Razem odrzucił.

Dokumenty bez 
urzędowego obiegu

W piątek 15 marca indywidual
na kontrola przeprowadzona przez 
radnych się odbyła. Urząd Miasta 
reprezentowała jedynie skarbnik 
Joanna Jarosiewicz. W tym czasie 
burmistrz Jan Bronś przyjmował w 
swoim gabinecie zaprzyjaźnionych 
samorządowców z innej gm iny i 
Henryka Bernackiego. W icebur
mistrz i naczelnik Wydziału Orga
nizacyjnego pojechały do miasta 
partnerskiego we Erancji.

Radni dokonujący kontroli otrzy
mali wgląd do dokumentów księ
gowych i umów przygotowanych 
przez skarbnik. Stwierdzili, że nie 
wszystkie faktury były objęte umo
wą. Ponadto nie uzyskali wyjaśnień 
m.in. dotyczących trybu wyboru  
zleceniobiorców usług. Nie przed
łożono im dokumentów potwier

dzających weryfikację wykonania 
niektórych umów i faktur. Dwa 
przedłożone im dokumenty pocho
dzące od zleceniodawców nie miały 
potwierdzenia obiegu urzędowego

Do słyimej faktury na 3.075 zł „za 
działania promocyjne na portalu  
olesnicainfo.pl" skarbnik okazała 
„ofertę" Grzegorza Kijakowskiego. 
Nie ma na niej żadnego potwierdze
nia wpłynięcia do Urzędu Miasta. 
Sprawę faktury radni będą jeszcze 
wyjaśniać.

P o tw ie rd z e n ia  u rz ę d o w e g o  
obiegu nie miały też dwa raporty 
Andrzeja Sowy, koordynatora wy
borów Komitetu Jana Bronsia, z wy
konania dwóch umów. Umowy nie 
przewidywały takich raportów.

Skarbnik odesłała  
z pytaniami do burmistrza

- Będziemy kierować do burmi
strza wnioski celem wyjaśnienia 
sprawy. W naszej ocenie delego
wanie tylko skarbnik do złożenia 
wyjaśnień do przedłożonych doku
mentów spowodowało, że większość 
wątpliwości wciąż nie jest wyjaśnio
nych - powiedział Panoramie Paweł 
Bielański. Na swoim facebooko- 
wym profilu napisał z kolei:

„Dla radnych z klubu Jana Bronsia 
wszystko jest porządku - byli prze
ciwni przeprowadzeniu kontroli. 
Choć wiadome było, że za prowa
dzenie miejskiego profilu „Oleśnica" 
w styczniu wypłacono firmie ze
wnętrznej 4920 zł (!). W lutym zlece
niobiorcę zmieniono, a wynagrodze
nie dla prowadzącej profil wyniosło 
„tylko" 2963 zł (!), co ponoć ma być 
średnią ceną rynkową?! Skarbnik 
miasta nie potrafiła wytłumaczyć 
tych różnic i samych kwot, odsyła
jąc z pytaniami do burmistrza. To 
tylko jeden z wątków kontroli... Czy 
tak jak rządzący radni uważacie, że 
to normalna sytuacja?".

Trzyosobowy zespół będzie kontynu
ował kontrolę. Chce uzyskać dodatkowe 
wyjaśnienia i ewentualne jeszcze inne 
dokumenty. Na koniec sformułuje ra
port, który przedstawi opinii publicznej.

Krzysztof Dziedzic

Wileńska bez zmian Jak w Beverly Hills?
Pow iat nie ma p ien iędzy, ma 
inne drogowe potrzeby i odkła
da ewentuainą przebudowę.

Na posiedzeniu Zarządu Powia
tu starosta Jan Dżugaj przedstawił 
petycję mieszkańców dotyczącą  
pokrycia asfaltem kostki na Wi
leńskiej.

Według wyliczeń dyrektor Za
rządu Dróg Pow iatow ych koszt 
tej modernizacji wyniesie ok. 1,5 
min. zl. Z kolei dwie komisje - In
frastruktury oraz Skarg - wska
zały na konieczność dokończenia 
planow anych przebudów  dróg  
powiatowych i poddania moder
nizacji odcinków dróg, których  
stan techniczny jest dużo gorszy 
od Wileńskiej.

Radny Józef Szm aj (KO) p o
informował, że na posiedzeniu  
Komisji Infrastruktury dyrektor

ZDP Marzena Graczyk wskazała, 
że koszt modernizacji może być 
wyższy ze względu na przebudo
wę chodników. Szmaj zauważył, 
że w krótkiej perspektywie czeka 
powiat remont wiaduktu w Oleśni
cy i są inne odcinki dróg powiato
w ych w ym agające pilnych prac 
remontowych.

Wnioski? „Członkowie Zarządu 
dostrzegają argumenty mieszkań
ców Oleśnicy wskazane w petycji, 
niestety, brak wolnych środków w 
budżecie powiatu uniemożliwia 
podjęcie pozytyw nej decyzji w 
tym roku. Zarząd Powiatu będzie 
czynił starania podczas konstru
owania kolejnych planów moder
nizacji dróg pow iatow ych, aby 
odcinek Wileńskiej w Oleśnicy był 
brany pod uwagę w tych planach" 
- czytamy w protokole.

(ror)

CODZIENNIE NOWE INFORMACJE

Na S p alicach  pow stan ie  P re 
mium House - zam knięty kom
pleks 24 dom ów  jed n o ro d zin 
nych.

KC In v estm en ts  na p od ole-  
śnickich Spalicach buduje osie
dle Premium House - zamknięty  
kompleks 24 domów jednorodzin
nych o dwóch typach. Stanie tu 16 
domów dwukondygnacyjnych w 
zabudowie szeregowej z miejscem

postojowym na auto oraz działką. 
Domy będą o powierzchni użytko
wej od 73 do 76 mkw.

Forma zbuduje też 8 domów jed
norodzinnych dwupoziomowych  
o pow ierzchni 112 kw. w zabu
dowie szeregowej z ogrodem oraz 
prywatnym garażem.

Planow any term in realizacji i 
oddania budynków przewidywa
ny jest na jesień 2020 roku.

(ror)

http://www.olesnica24.com
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Prokobieca opozycja
Jak Platforma Obywatelska, gdy była u władzy, dbała o sprawy kobiet?

.1 .A

Posłanki skupiły się na sprawach kobiet

Oleśnicę w spólnie odw iedziły  
trzy posłanki Platform y: Joanna 
Augustynowska z Wrocławia, Mał
gorzata Niemczyk z Łodzi, Magda
lena Marek z Lublina. Przyjechały, 
by na sp otk an iu  z w yb orcam i 
skonsultow ać pakiet „(S)praw a  
Polek", który Platforma ogłosiła w  
zeszłym roku. Ów pakiet jest spo
łeczno-politycznym projektem. Ma 
on na celu „wypracować rozwiąza
nia, które zagwarantują prawdzi
we, a nie tylko teoretyczne równo
uprawnienie" kobiet i mężczyzn.

Marek podkreśliła na spotkaniu, 
że Platform a przez 8 lat swoich  
rządów  „zaw sze dbała o sprawy  
kobiet". Jak? Marek podała m.in., 
że „z programu in vitro skorzysta
ło ponad 19 tys. par" i dzięki temu 
„na świat przyszło 21,5 tys. dzieci 
wyczekiwanych" przez te pary; że 
„po urodzeniu dziecka", również 
w  wyniku in vitro, „rodzice otrzy
mywali przez rok minimum 1000 
zł"; że „52 tygodnie rodzicielskiego 
urlopu można podzielić" na matkę 
i ojca.

-  W  ramach programu „Niania" 
zdecydowaliśmy o dofinansowa
niu zatrudnienia niań, opłacając 
za rodziców składki ZUS. Objęli
śmy dofinansowaniem 8.798 niań 
rocznie. W  ramach programu „Ma
luch" zwiększyliśmy liczbę żłob
ków o 2.389, czyli o ponad 7 razy 
więcej. Z program u „Mieszkanie 
dla m łodych" skorzystało ponad  
95 tys. osób, średnia w ysokość

Wśród uczestników byli Przemysław Mamrot i Wioletta Efinowicz 

dopłaty na mieszkanie wyniosła m oc -  tłum aczyła M arek. -  Gdy
około 28 tys. zł. Wprowadziliśmy 
większe ulgi podatkowe dla rodzin 
wielodzietnych -  wyliczała Marek.

-  PiS daje 500 zł, a PO daje ulgę 
na dziecko. Demografii nie popra
wimy, dając 500 zł -  przekonywała 
Augustynowska. -  Politykę proro
dzinną można realizow ać syste
mowo, a nie zaw sze trzeba ogra
niczać się do program ów  stricte  
pom ocow ych, doraźnych. Choć  
i taki program  jest w ofercie PO. 
Ten program  to 1000 złotych na 
dziecko przez rok dla osób pracu
jących na umowę cywilnoprawną, 
studentów, uczniów, rolników  i 
bezrobotnych -  mówiła Marek.

Jak zaznaczyła Marek, „uprosz
czeniem  i n iesp raw ied liw ością  
byłoby sprow adzanie roli kobiet 
w  społeczeństw ie w yłącznie do 
życia rodzinnego". -  Pamiętaliśmy 
o potrzebie samorealizacji kobiet, 
w prow adzając ustawę kwotową, 
która zagw arantow ała m .in. 35 
proc. udziału kandydatek i kan
dydatów na listach wyborczych -  
przypomniała Marek.

Jak zaznaczyła Marek, „samore
alizacja kobiet nie jest możliwa bez 
poczucia bezpieczeństwa". -  Dlate
go podpisaliśmy międzynarodową 
Konwencję Stambulską o zwalcza
niu i zapobieganiu przemocy wo
bec kobiet oraz w prowadziliśm y 
Niebieską Kartę i przeszkoliliśmy 
40 tys. policjantów w zapobieganiu 
przem ocy i reagowaniu na prze-

w ygram y wybory, przyw rócim y  
nasze projekty prorodzinne i pro- 
kobiece -  zapewniała Niemczyk.

Posłanki opowiedziały się za po
zostawieniem ustaw y aborcyjnej 
„w takiej formie, w jakiej ta ustawa 
powstała".

Na spotkanie przyszło 10 osób 
(nie licząc dziennikarzy), w tym  
7 kobiet i trzech mężczyzn. Wśród 
pań zn alazły  się m.in.: W ioletta 
Efinow icz -  działaczka PO i w i
ceprzewodnicząca Rady Powiatu, 
Marta Barska -  radna Rady Gminy 
Oleśnica, Barbara Zachwyc -  prze
w od n icząca od d ziału  zw iązku  
emerytów i rencistów. Wśród pa
nów był m.in. Przemysław Mamrot 
-  sołtys Brzezinki.

-  W ykonyw anie funkcji spo
łecznej przez kobiety jest niedo
ceniane, a polega ona przecież na 
ciężkiej pracy -  powiedziała Bar
ska.

Andrzej Paweł Szachnowski

MIASTO W  SKRÓCIE

Nieczynna to a le ta

Radny Tadeusz Żółkiewski (Ole
śnica Razem) interweniował u 
burmistrza w sprawie nieczynnej 
toalety na dworcu autobusowym. 
„Otwarcie spowoduje, że osoby 
chcące skorzystać z toalety nie 
będą zanieczyszczać przyległych 
terenów do dworca” - napisał rajca.

Posłanka pozwie 
radnego
Nie pozwolę na rozpowszechnia
nie nieprawdziwych informacji na 
mój temat - mówi posłanka. Bę
dzie proces?

Beata Kempa(PIS), posłanka z 
Sycowa, chce wystąpić z pozwem 
przeciwko Marcinowi Grędzie(KO), 
radnemu powiatowemu. O co po
szło?

Radny, po uzyskaniu informacji, 
że wojewoda dolnośląski nie roz
waża zwiększenia liczby zespołów 
ratowniczych w powiecie oleśnic
kim, stwierdził: „A Kempa chce 
startować do Parlamentu Europej
skiego. Oby nie z naszego okręgu. 
Tej Pani już dziękujemy. Nic nie 
zrobiła dla powiatu oleśnickiego. 
Nawet karetki nie potrafi załatwić, 
tylko kasa się liczy. PiS chce polexi- 
tu to niech nie startują ludzie z PiS 
do Parlamentu Europejskiego". Te 
stwierdzenia oburzyły parlamenta

rzystkę, która kandyduje do Euro- 
parlamentu.

- Pan radny powinien wiedzieć, 
że poseł nie jest od „załatwiania". 
Ale jeśli już pozostaniemy w tej re
toryce, to pragnę pana radnego po
informować, że „załatwiłam" 5-mi- 
lionową dotację rządową na remont 
wiaduktu w Oleśnicy 3-milionową 
dotację na Centrum Usług Społecz
nych w Oleśnicy wyposażenie za 
kwotę 6 min zł dla OSP z Dolnego 
Śląska, w tym dla jednostek z gmin 
naszego powiatu, a także dwie ka
retki pogotowia dla powiatu ole
śnickiego - mówi Beata Kempa.

1 dodaje: - Nie pozwolę na roz
powszechnianie nieprawdziwych 
informacji na mój temat. W najbliż
szych dniach prawnicy przygotują 
pozew przeciwko radnemu. Będę 
domagała się sprostowania, prze
prosin i 15.000 zł na Dom Dziecka 
w Bierutowie. (ror)

MIASTO W SKRÓCIE

Jest kasa, są zmiany
Do budżetu wpłynęły 23 min zł 

od GKN-u za zakup działki w stre
fie ekonomicznej. Radnym zapro
ponowano już zmiany w budżecie.

m.in.: 660 tys. zł na zakup kina cy
frowego, 780 tys. zł dla Atola, 200 
tys. zł na m odernizację Urzędu  
Miasta, 150 tys. zł na dokumentację 
techniczną dworca PKP. Będzie też, 
założona w planie już wcześniej, re
witalizacja stawu na Kruczej.

Za dużo cukru i tłuszczu!
W ła ś c ic ie le  au to m ató w  ven- 
dingowych i dwóch sklepików  
szkolnych zostali ukarani man
datami.

P rz e z  dw a ty g o d n ie  p rz e d 
stawiciele Państwowej Inspekcji 
Sanitarnej w Oleśnicy p rzep ro
w adzili kontrole w placówkach  
ośw iatow ych. Spraw dzali prze
strzeganie przepisów  rozporzą
dzenia ministra zdrowia z 26 lip
ca 2016 r. w sprawie grup środków 
spożywczych przeznaczonych do 
sprzedaży dzieciom i młodzieży  
w jednostkach systemu ośw iaty  
oraz wymagań, jakie muszą speł
niać środki spożywcze stosowane 
w ram ach żyw ienia zbiorowego 
dzieci i młodzieży w tych jednost
kach.

In sp ek torzy  p rzep row ad zili  
28 kontroli w szkołach na terenie 
powiatu oleśnickiego i 3 kontrole 
firm zajmujących się dystrybucją 
środków spożywczych w placów
kach oświatowych z wykorzysta
niem automatów vendingowych. 
To automaty sprzedające przekąski 
oraz napoje gorące i zimne.

- Podczas kontroli w automatach 
oraz w dwóch sklepikach szkol
nych stwierdzono sprzedaż arty
kułów spożywczych niezgodnych 
z rozporządzeniem ministra zdro
wia - mówi Urszula Kozioł, dyrek

tor PSSE w Oleśnicy. - Kwestiono
wane produkty to: batony, orzeszki 
ziemne, wafle, ciastka. Miały one 
ponadnorm atyw ne przekrocze
nia dotyczące zaw artości cukru  
i tłuszczu w 100 g/ml produktu. 
Za stwierdzone nieprawidłowości 
właściciele automatów i sklepików 
zostali ukarani mandatami.

W tym roku będą też przepro
wadzane dodatkowe kontrole pod 
kątem realizacji i przestrzegania 
wspom nianego rozporządzenia  
ministra.

P ań stw ow a Inspekcja S an i
tarna przypom ina, że żyw ienie  
prowadzone na terenie placówek 
oświatowych, zarówno w stołów
kach, jak i oferowany asortyment 
żywności w sklepikach, bufetach, 
automatach vendingowych, ma je
den nadrzędny cel - zapewnienie 
dostępu do posiłków, potraw o wy
sokiej jakości i wartości odżywczej. 
Powinno spełniać też rolę eduka
cyjną, a więc być spójne z wiedzą 
teoretyczną, którą uzyskują dzieci i 
młodzież podczas edukacji przed
szkolnej i szkolnej.

Sytuacja w zakresie żywienia 
dzieci i młodzieży w Polsce pod 
wieloma względami jest niezado
walająca. I dlatego działalność pro
wadzona w jednostkach oświaty 
nie może być czysto komercyjna.

(OAl)

Z  NOTATNIKA PISMAKA

Jak jest w demokracji
„Przegrali wybory, teraz krytykują 

nowe władze" -  oburza się oleśnicka 
gazeta, bynajmniej nie „Panorama". 
Czytam ten wielki tytuł i przecieram 
oczy ze zdumienia. Bo każdy dzien
nikarz, nawet nieinteligentny, wie, 
jak jest w demokracji. A jest tak, że 
gdy ugrupowanie przegrywa wybo
ry, przechodzi do opozycji i krytykuje

ugrupowanie, które wygrało wybory. 
Zrozumiała zasada.

Skąd zatem oburzenie gazety? 
Czy stąd, że jest ona kontrolowana 
przez autokratę fana Bronsia? Czy 
burmistrz pogodzi się z tym, że opo
zycja jest potrzebna władzy jak tlen 
człowiekowi?

(szach)
O le ś n ic a , u l. W o js k a  P o ls k ie g o  4 7  A  ( n a p r z e c i w k o  K a u fla n d u )

Tei.1^

SKUP ZŁOMU 
I PRZEWODÓW W IZ O L U J I

^KŁAP .WĘGLA

„9
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Prują, kują i tynkują
Dom Wdów, czyli dzisiejsza Szkoła Muzyczna, znów zmienia swoje oblicze...

Dom Wdów to jeden z najbar
dziej znanych zabytków Oleśnicy. 
Został wybudowany w 1683 roku. 
„Pochodzi z fundacji księcia Syl- 
wiusza Fryderyka W irtem berga  
i być może jego braci. Był to kon
w ent w dów  po k aznodziejach  
i nauczycielach , które książęta  
otaczali opieką. Zam ieszkiw ało  
w nim wtedy bezpłatnie 8 wdów, 
którym zapew niano także opał" 
- tak etymologię jego nazw y wy
jaśnia dr Marek Nienałtowski.

Dom W dów w swojej historii 
zm ieniał co najmniej dw a razy  
swoje oblicze. Ale, wbrew panu
jącej wiele lat opinii, nie był pod
wyższany o piętro w XIX w., gdyż 
zawsze był piętrowy. „Wynika to 
z rysunku F.B. Wernera z ok. 1750 
r. Czyli na początku XX w. (ok. 
1916 r.) dodano jedno mieszkalne 
piętro na istniejącej m ansardzie. 
Nie wiadomo, kiedy zamieniono  
dach na m ansardow y. Ponadto  
po wybudow aniu był jednym  z 
najwyższych budynków w m ie
ście i widoczny jest na rysunkach  
miast z XVII-XVIII wieku" - w y
jaśnia dr Nienałtowski.

W trakcie w alk o m iasto 23 i 
24 stycznia 1945 r. Dom W dów  
został spalony. Odbudowano go 
w latach 1960 - 1962. A w nętrze  
zaadaptow ano dla potrzeb Pań
stwowego Ogniska Muzycznego, 
które 3 w rześnia 1962 roku roz
poczęło działanie z 20 n auczy
cielami i 400 uczniam i. „M ury i 
tynki zostały odrestaurowane, a 
dach m ansardow y odtworzony. 
W  w yn ik u  tych  p o czyn ań  z e 
w nętrzne bryły są w ierne pier
w owzorowi, natom iast w nętrze  
jest całkiem nowe i nie odpowia
da dawnem u układowi. Portal i 
obramienia okien są oryginalne, 
z wyjątkiem stolarki, która także 
spłonęła. Jest to prawdopodobnie 
najstarszy i jedyny dom m iesz
kalny, który dotrw ał do naszych  
czasów  i został odbudowany. W  
roku 1%5/1966 POM została prze
kształcona w Państwową Szkołę 
Muzyczną 1 stopnia, istniejącą do 
dzisiaj" - czytamy na olesnica.org.

A dzisiaj Dom W dów  znów  
zm ienia swoje oblicze. Od p o
czątku zakrojonej na dużą skalę 
kolejnej modernizacji placówki, 
skrup ulatn ie rejestrujem y p o
szczególne jej etapy.

Obecnie z zewnątrz rzucają się 
w oczy okalające budynek rusz
towania i zabezpieczająca siatka. 
Jednak kiedy przyjrzym y się bli
żej, widać, że na większej części 
elewacji obtłuczono stary tynk, 
spod którego w yziera zabytko
w a, m iejscam i p rzyciem n iała .

Dom Wdów od zewnątrz w 1955 roku, po rozebraniu murów mansardy Fot. J. 
Jaworski, DŻS

cegła. Jej ciem ny nalot to p ozo
stałość kilku pożarów , które na 
przestrzeni dziejów kilkakrotnie 
trawiły obiekt.

A w ew nątrz kurz, hałas i ster
ty kompletowanych materiałów. 
T rw a n ie u sta n n ie  k rz ą ta n in a  
fach ow ców  z w ielu b ran ż. Są 
ty n k a rz e , m o n terzy  in stalacji  
wod-kan, elektrycy etc. W sporej

części budynku w idać now ą in
stalację centralnego ogrzew ania, 
w auli są już niemal gotowe pod
wieszane sufity z ukrytą instala
cją klimatyzacji.

Dyrektor PSM M onika M ikuś- 
-M a ch a ła , k tóra k ażdego d nia  
osobiście dogląda postępów prac, 
zwraca naszą uwagę na widoczną 
już zmianę.

O kazuje się, że k on serw ator  
zabytków  zalecił p rzem od elo
w anie ch arak terysty czn y ch  łu 
kowatych okien dachow ych, tzw. 
lukarn. Teraz będą jałasko zakoń
czone m iedzianym  okapem, n a
w iązując do historycznego pier
wowzoru.

Kiedy budynek po w ym ianie  
stolarki będzie na nowo otynko
w any (o styropianie nie m a tym

D O M  P O G R Z E B O W Y ^.... IO leśnica, ul. Armii K rajow ej 1. www.chaber.eu ^  
lei. 71 3 1 4 -2 1 -5 1 .6 0 1 -7 7 -U -6 9 .6 6 1 -9 5 4 -1 6 7 .6 0 1 -5 3 3 -1 6 6  ^

C A Ł O D O B O W Y  |
P R Z E W Ó Z  Z M A R Ł Y C h I

Boisko z nową nawierzchnią
Dostanie je  S iódem ka. A le za 
rok.

Jacek M alczew ski (klub Bron
sia) złożył interpelację z prośbą 
o „opracowanie i przygotowanie 
projektu sztucznego boiska spor
towego w Szkole Podstawowej nr 
7 przy ulicy 11 Listopada". Radny 
poprosił o uwzględnienie inter

pelacji w roku budżetowym 2020. 
„Zakład Budynków Komunalnych 
informuje, że uwzględni w propo
zycji planu na rok 2020 wykonanie 
projektu modernizacji istniejącego 
boiska bitumicznego w technologii 
nawierzchni sztucznej" - odpowie
działa radnemu Izabela Świąder, 
dyrektor ZBK.

(ror)

o lesn ica^^.cnm CODZIENNIE NOWE INFORMACJE

przypadku mowy!) pojawi się na 
jaskrawo pom alow ana elewacja, 
w  kolorze tzw . różu  pom pejań- 
skiego. P ró b ę  farb y  m ieliśm y  
okazję zobaczyć na ścianie i przy
znajemy, że będzie to w  sposób  
szczególn y w yróżn iało  daw ny  
D om  W dów , pod kreślając jego  
niepow tarzalne piękno.

Grzegorz Huk, ror

MIASTO W SKRÓCIE
Kup panoram ę  
Oleśnicki Dom Spotkań z Historią 
informuje, że w sprzedaży jest 
reprint miedziorytu z XVII wieku, 
autorstwa Mattheusa M eriana,, 
przedstawiający panoramę Oleśni
cy. Arkusz ma format 4 5 x 3 1 ,5  cm. 
Reprint można kupić za 33 zł.

Okazało się, że ścianę uzupełniono dachówkami

Od południowej strony lukarny prawie gotowe

Dom Wdów po 1910 r. Po modernizacji na mansardzie urządzono pokoje miesz- \ 
kaine z dużymi oknami. Z prawej uiica Kościelna i widoczny dom o numerach 9 ; 
i 10. Widoczny pomnik Bismarcka został w 1944 r. zdjęty na przetopienie. Na 
postumencie stoi dzisiaj popiersie Chopina ___________________________

Charakterystyczne lukarny już niedługo zmienią się nie do poznania...

Zdjęcie sprzed modernizacji budynku. Widoczne jeszcze małe okienka na man
sardzie. Z lewej widoczny nieistniejący już budynek nr 11, pełniący do 1923 r. rolę 
starostwa

http://www.olesnica24.com
http://www.chaber.eu
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Takie spotkania po latach są ostatnio bardzo popularne. 
Tym razem w sali kameralnej hotelu Garden, po 42 latach(!), 
spotkała się grupa absolwentów Liceum Ekonomicznego w 
Oleśnicy z 1977 roku.

Z licznej, bo 42-osobowej, klasy na zjazd zorganizowany 
przez mieszkającą w Holandii Halinę Bazan przyjechało 23 
dawnych szkolnych przyjaciół - 20 pań i 3 panów. Zjazd, jak 
zawsze, był okazją do wspomnień czasów młodości.

A z Panoramą podzieliły się nimi Jolanta Łakom ieć (z 
domu Szkudlarek), Bogumiła Eoterek (Szafran) oraz Danuta 
Trytek (Turkosz).

- To był początek lat siedemdziesiątych, czyli złota era 
Gierka. Nasza klasa edukację w oleśnickim Liceum Ekono
micznym rozpoczęła w 1973 roku. Było nas sporo, bo aż 42 
koleżanek i kolegów. Wiele osób dojeżdżało m.in. z Bieru
towa, Dobroszyc, Twardogóry. Zajęcia prowadzone były w  
trybie wieczorowym - najpierw w budynku Liceum Ogólno
kształcącego przy ulicy Słowackiego (lata 1973 -1975), potem 
na rok była przeprowadzka do obiektu Liceum Medyczne
go przy ulicy Okrzei (obecnie GUS przy Armii Krajowej), a 
ostatecznie wylądowaliśmy w  macierzystej placówce przy 
Wojska Polskiego, vis-a-vis popularnej Dwudziestki. Nasza 
szkoła to była Zasadnicza Szkoła Zawodowa nr 206, a jej dy
rektorem był January Bąk - wspomina Bogusława Foterek.

- Mieliśmy wielu wspaniałych pedagogów, z wychowaw
cami Zbigniewem Mrozińskim i Aliną Zygadło na czele - 
opowiada Jolanta Łakom ieć. - Dziś, po latach, nie sposób 
wymienić ich wszystkich. Byli wśród nich obok wspomnia
nych M arek M arian Lewandowski, Barbara Szurmińska, 
Sylwester Cierpka, Stefan Ulan, Jadwiga Jezierska, Jadwiga 
Żak, Ignacy Waszkiewicz. Niektórzy z nich już nie żyją, ale 
wszystkich ze łzą w oku serdecznie wspominamy - dodaje.

W  szkole, jak to w  szkole, nie brakowało zabawnych sy
tuacji.

- To było podczas zajęć na Słowackiego. Pracownie były 
kiepsko wyposażone i część pomocy naukowych znajdowała 
się w nich przypadkiem. Profesora Zbigniewa Mrozińskiego 
irytowała skrzynia z mapami, bo ciągle się o nią potykał. 
„Chłopaki, zanieście na przerwie tego grata na trzecie pię
tro" - w ydał polecenie trójce kolegów. Ale kto by na prze
rwie takie rzeczy robił. Chłopcy poczekali, aż zacznie się 
lekcja. Drewnianą, dębową skrzynię po schodach targali w  
pocie czoła koledzy Zdzisław Jasnogórski, Andrzej Cygan i 
Marek Konopka. „Co ona taka ciężka?!" - pyta jeden z nich. 
„Bo dębowe dechy" - odpowiada drugi. Chłopcy nie mieli 
zielonego pojęcia, że chwilę wcześniej w drewnianym pudle 
wśród map usadowił się ich czw arty kolega - Mikołaj Win
kowski, który postanowił zrobić sobie przejażdżkę nietypo
wym pojazdem. Wszystko wyszło na jawa dopiero na górze. 
Było kupę śmiechu, a szkolny żart wspominany jest do dziś 
- śmieje się Danuta Trytko.

- Maturę zdawaliśmy w 1977 roku. Studniówka była nie 
w  szkolnej auli, a w  renomowanym wtedy lokalu Piast w 
Rynku. W iększość z nas rozpoczęła dorosłe życie i pracę 
głównie w  handlu i księgowości. Kilka osób wyemigrowało 
za granicę. Bogumiła Jezierska, Halina Bazan wyjechały do 
Holandii. Tadusz Szymczak jest w Niemczech, Maria Soł- 
tówska w USA - mówi Jolanta Łakomieć, dodając, że warto 
organizować takie zjazdy, by choć na parę chwil przywrócić 
czas najpiękniejszych lat, lat beztroskiej młodości...

Grzegorz Huk

Były łzy wzruszenia i wielogodzinne wspomnienia...

Szkolna wiara trzyma się dobrze...

PRZYJECHALI NA ZJA ZD
Janina Szcześniak-Rzepecka, Danuta Kwiatek-Nowak, Jolanta Szkudlarek-Łakomiec, Maria Konica-Cybulska, Maria Styrczewska-Rzęsa, Zuzanna Zubek-Adamowicz, Czesława Mirecka, Ewa 
Bednarska-Krzyszkowska, Maria Szachnowska-Kowalska, Bożena Cieślak-Zatylna, Danuta Michalska-Bożek, Bogumiła Szafran-Foterek, Halina Gurgul-Maćkowiak, Maria Juszczyk-Kopeć, Wanda 
Małecka, Anna Małecka-Szelerska, Wanda Kępska-Dahms, Zdzisława Pietrzyk-Gnatiuk, Danuta Turkosz-Trytek, Lidia Jurczak-Stich, Jerzy Susidko, Janusz Wiśniewski, Jerzy Kryszkowski.

kraju i za granicą. Ma na swoim  
koncie sporo nagród, w tym  I i 
trz y  specjalne w M ięd zyn aro
d ow ym  K onkursie K w artetów  
Smyczkowych im. Karola Szyma
nowskiego w Katowicach oraz ko
lekcję w yróżnień na konkursach  
poza granicami kraju.

W  programie czwartkowego re
citalu znalazły się m.in. klasyczne 
kompozycje Stanisława Moniusz

ki, K rzysztofa P end ereckiego, 
A stora Piazzolli oraz ciekaw ie  
zaaranżow ane wersje utw orów  
lżejszego gatunku, m.in. Duke'a 
Ellingtona i Franka Sinatry.

Niestety, tak wykwintnej por
cji muzyki w ysłuchała zaledwie 
garstk a oleśnickich słuchaczy. 
Może zawiniły kapryśna aura i le
jący się z nieba marcowy deszcz?

Grzegorz Huk

OPTYK Lim SfERA

Smyczki wiodły prym

Cztery wiolinistki i skromna pu
bliczność.

Zaledw ie 25 osób w ysłuchało  
recitalu kw artetu sm yczkow ego  
Atm a Quartet, który zaprezento
wał się podczas koncertu czw art
kowego w  ramach cyklu Łączy nas

muzyka. „Zaledw ie", bo zw ykle  
sala pękała w  szw ach . K oncert 
odbył się tradycyjnie w  Sali Ry
cerskiej oleśnickiego zamku.

Atm a Q uartet uw ażany jest za 
jeden z najciekawszych zespołów  
sm yczkow ych m łodego pokole
nia. Działa od 2016 roku w skła

dzie: Katarzyna Gluza - skrzypce. 
Paulina Marcisz - skrzypce, Karo
lina Orsik-Sauter - altówka oraz  
Dominika Szczypka - wioloncze
la. Wszystkie panie są absolwent- ; 
kami akademii muzycznych. Ze- j 
spół znany jest z popularyzacji i 

polskiej m uzyki kam eralnej w  I

 SOCZEWKI  -----
PROGRESYWNE INTRO .  
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Tacy byliśmy jeszcze wczoraj...
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Zdecydowana faworytka nie wytrzymała nerwowo... No i o ile punktów Oleśnica wygrała?

Na prowizorycznych trybunach w Oleśnicy

Drwale z Syccwa pc zaciętym pcjedynku przegrali na rynku rodzinnegc miasta

Turniej Miast: Oleśnica -  Syców 
-  audycja Telewizji Polskiej z 5 
września 1965 roku, reżyserowana 
przez Mariana Marzyńskiego z Ma
riuszem Walterem, w której udział 
w z i ^  Oleśnica i Syców. Do dzisiaj 
wspominana w obu miastach. Zma
gania transmitowane były przez 
TYP od godz. 16.30 na żywo! W  
tamtych latach transmisje na żywo 
były prawdziwym rarytasem, nie 
licząc sportowych zmagań.

W Tygodniku Filmowo-Telewizyj
nym Ekran (nr 39/1965), dzisiaj już 
nieistniejącym, ukazał się artykuł 
Janusza Zarem by, ilu strow any  
zdjęciam i T adeusz K ubiaka. O 
Zarem bie w iem y niew iele. N a
tom iast Kubiak (1930 - 2004) to 
uznany totograt i fotoreporter. W  
czasie wojny człowiek oddziału  
AK, po latach odznaczony Srebr
nym Krzyżem Armii Krajowej w 
Londynie. Z „Ekranem" współpra
cował 12 lat. W grudniu 1969 roku 
został zwolniony. Do jego w yrzu
cenia z tygodnika wrócimy jeszcze 
na koniec.

Syrenka kontra mo
skwicz, twardy jak  czołg

Dziennikarze przyjechali do Sy
cowa z Warszawy syreną. Jechali z 
przygodami - w Pabianicach mieli 
kolizję z moskwiczem („twardym  
jak czołg" - napisał Zaremba, który 
siedział za kierownicą). Moskwicz 
to marka radzieckich aut. Syrena to 
oczywiście produkt warszawskiej 
Fabryki Samochodów Osobowych 
(zjeżdżała z taśm produkcyjnych w 
latach 1957-1972).

Redaktorzy wstydzili się wjeż
dżać do Sycowa pokiereszowanym 
autem, ale „pokrzywiony i wygięty 
ku środkowi błotnik, zniekształ
cona maska, przywiązana drutem  
do „reszty" samochodu - okazały 
się niewielką atrakcją: prawie nikt 
z mieszkańców historycznego mia
steczka nie zwrócił uwagi na moc
no zdeformowany „dziób" , bo „ich 
uwagę bez reszty absorbowały cał
kiem inne sprawy".

Zaremba przyznaje, że o Syco
wie niewiele wcześniej wiedział, 
w ięc liczył na bliższe poznanie  
miasteczka, ale „już pierwszy rzut 
oka przekonał nas, że z ambicji tu
rystyczno-krajoznawczych trzeba 
zrezygnować. Liczny sztab służby

porządkowej, milicyjne kordony, 
specjalne „zapory" i tłumy miesz
kańców całkowicie niemal unie
możliwiały poruszanie się po mia
steczku w jego najciekawszej części, 
w pobliżu rynku. Zresztą atmosfera 
napięcia, emocje szlachetnej rywa
lizacji udzieliły się i nam niemal od 
pierwszej chwili".

Panowie wciągają się w zabawę 
i stają się szybko zagorzałymi ki
bicami Sycowa. Wiadomo, najczę
ściej postronny obserwator kibicuje 
temu „słabszemu", w tym przypad
ku „mniejszemu".

„Walka od początku jest szalenie 
zacięta, zw yciężają na przem ian  
reprezentanci jednego lub drugie
go miasta, wynik najczęściej remi
sowy. Po kilku minutach jesteśmy 
już gorącym i kibicam i Sycowa. 
N iezn aczn ą  p rzew agę Sycow a  
przyjmujemy - jak wszyscy tu - z 
największą radością. Konkurs owo- 
cowo-warzywniczy nie zapowiada 
większych zmian: za pomidory - 
punkt dla Sycowa, za kapustę - dla 
Oleśnicy, i tak na przemian. Konku
rencję uznajemy za najmniej efek
towną od innych i przenosimy się 
do Oleśnicy" - czytamy w artykule 
z „Ekranu".

Strażak wpada prawie 
nagi, a fryzjer myli palec 
z brzytwą

Jak wygląda Oleśnica w dniu ry- 
walizaqi?

„Miasto wygląda tak, jakby jego 
m ieszkańcy wyjechali na wielką 
zbiorową wycieczkę. Jedziemy pu
stymi, bezludnymi ulicami, tylko 
narastający szum, okrzyki w yja
śniają przyczynę pustkowia.

Mieszkańcy Oleśnicy nie miesz
czą się już na chodnikach wokół 
rynku; młodsi obyw atele zajęli 
miejsca na dachach i kominach są
siednich domów, stamtąd gorąco 
dopingując swych reprezentantów. 
Trafiamy na moment, gdy dwaj fry
zjerzy pochyleni nad swymi namy
dlonymi „ofiarami" z brzytwam i 
uniesionymi do góry oczekują ko
mendy „start". Dyskwalifikację mi
strza brzytwy z Sycowa - który w 
ferworze walki ostatnie pociągnię
cie zamiast brzytwą wykonał pal
cem - przeżywamy równie głęboko 
jak sycowianie, choć dla delikwen
ta siedzącego w fotelu był to może

tzw. szczęśliwy zbieg okoliczności" 
- napisał Zaremba.

Zawiódł Syców mistrz brzytwy, 
zawiedli młodzi zawodnicy na hu
lajnogach.

„Po chwili Syców traci następny 
punkt: w wyścigu na hulajnogach 
dookoła rynku wygrywa reprezen
tant Oleśnicy. Niedobrze! Po po
wrocie do Sycowa dowiadujemy się, 
że przewaga konkurencyjnego mia
sta wynosi już kilka punktów, ale 
sytuacja jest jeszcze do uratowania. 
Do końca pozostało jeszcze kilka 
konkurencji, w których reprezen
tanci Sycowa mają spore szanse".

A największy zawód 
sprawia sycowianom... 
krowa.

„Najpierw zawód sprawia krowa. 
Zdecydowana faworytka po dwóch 
udojach, teraz, jak by nie w ytrzy
muje nerwowych, niespokojnych 
spojrzeń przedstaw icieli władz, 
mieszkańców miasta i obiektywów 
telewizyjnych kamer. W ygrywa tę 
konkurencję reprezentacja Oleśni
cy: niespodziewanie, ale zdecydo
wanie, bo z przewagą blisko dwóch 
litrów" - czytamy w tygodniku.

Plotkowano wtedy, że Oleśnica 
w ygrała tę konkurencję, bo przy  
dojeniu krowy w wiadrze oleśnic
kiej dojarki była woda i dzięki temu 
nadojonego mleka było więcej. Ale 
to tylko stugębna plotka...

A tym czasem „różnicę punkto
w ą na rzecz Oleśnicy pogłębiają

kolejne konkurencje: piłowanie i 
rąbanie drzewa, wyścig w workach 
radnych miejskich; nawet konkurs 
par tanecznych, po długiej meryto
rycznej dyskusji Bardini - Waldorff, 
jury przesądza na rzecz Oleśnicy" 
- napisał „Ekran".

Dziennikarze tak angażują się w 
rywalizację, że nawet lekko wpły
wają na jej wyniki! Poczytajmy:

„Dram atycznie przebiega kon
kurs gotowości bojowej strażaków. 
Kiedy prowadzący tę konkurencję 
red. Miś z telewizji ogłasza zw y
cięzcą  rep rezen tan ta  O leśnicy, 
krewki Wasz fotoreporter Tadeusz 
Kubiak nie wytrzymuje: z ręką na 
sercu przekonuje obecnego tu eks
perta, kapitana SP, że strażak z Ole
śnicy wpadł do samochodu prawie 
nagi. Zdziałał tyle, że kapitan zarzą
dził wynik remisowy".

Punkt był jeden czy dwa, 
no i ile kto dostał milio
nów?

Redaktorskie lobbowanie na nie
wiele się jednak zdaje, bo co praw
da „w ostatnich poważnych kon
kursach, w zbiórce makulatury i w 
omłotach, zwyciężają sycowianie; 
ostatecznie jednak turniej wygry
wa, z przewagą dwóch punktów, 
Oleśnica".

Dwóch? No właśnie - ile punk
tów przesądziło o zwycięstwie Ole
śnicy? Zaremba napisał o dwóch.

„Syców  p rzegrał ze znacznie  
w iększą Oleśnicą jednym punk

tem" - czytamy tymczasem na sy- 
cow-wiki.pl.

Kto w iarygodnie rozstrzygnie, 
jak było naprawdę?

No i drugie ważne pytanie: Ile 
pieniędzy dostał zwycięzca, a ile 
pokonany?

W „Ekranie" napisano:
„Jeszcze długo po zakończeniu 

turnieju - w Sycowie rojno i gwar
no. Chwila odprężenia po wielo
tygodniowych przygotowaniach, 
wymagających ogromnego wkładu 
pracy, mobilizacji wszystkich sił i 
środków. Narodową namiętność do 
sportu, czy może lokalne antagoni
zmy? Nic z tych rzeczy. Chodziło 
nie tylko o to, by pokonać Oleśnicę, 
ale i o to, by jak najlepiej zaprezen
tować się na - prawie już - dwóch 
milionach telewizyjnych ekranów  
rozsianych w całym  kraju. Poza 
tym - stawka była też niebagatelna: 
1.000.000 zł - obok sławy dla miasta, 
także okazja do nowych inwestycji. 
Sycowianie przegrali, ale ożywczy 
ferment poprzedzający turniej po
zostaw i trw ałe ślady: dokonano  
generalnych porządków, zadbano
0 estetyczny wygląd miasta, chóry
1 orkiestry po długich intensyw
nych próbach osiągnęły na pewno 
w yższy poziom , in teresow anie  
miastem, jego historią, wielu miesz
kańcem udzieli się może na dłużej".

Z kolei na wspomnianej sycow- 
-wiki.pl czytamy: „Miasto uzyskało 
1,5 miliona złotych nagrody z Pań
stwow ego Funduszu Popierania

Zbiórka makulatury w Oleśnicy. W tej konku
rencji najlepszy wynik uzyskali mieszkańcy 
Sycowa

Na hulajnogach szybsi byli młodzi olesniczanie

Czynów Społecznych. Pieniądze 
zostały przeznaczone na budowę 
Biblioteki Publicznej. Dalekosięż
nym skutkiem turnieju miast była 
dalsza integracja mieszkańców Sy
cowa, owocująca kolejnymi przed
sięwzięciami na rzecz miasta".

Możemy za to odpowiedzieć na 
pytanie, dlaczego o turnieju miast 
napisał „Ekran"? Ano dlatego, że 
było to czasopismo filmowo-telewi
zyjne. Pierwszy numer ukazał się 1 
marca 1957.

A relację z walki Oleśnicy z Sy
cowem dziennikarz podsumował: 
„Dla telew idzów  była to przede  
wszystkim zabawa, choć przy nie
których konkurencjach mieli oka
zję zapoznać się bliżej z miastami 
„bursztynowego szlaku". Tego ro
dzaju program  w ym aga wielkiej 
sprawności organizacyjnej i tech
nicznej; jeśli więc telewidzowie mo
gli oglądać na przemian fragmenty 
pojedynku toczonego w Oleśnicy i 
Sycowie, obserwować i słuchać ju
rorów obradujących w Katowicach, 
jeśli odbywało się to wszystko bez 
zakłóceń, bez planszy „przepra
szamy za usterki", to turniej jest 
na pewno sukcesem realizatorów, 
świadectwem dojrzałości i spraw
ności naszej TV".

Laurki dla telewizji nie mogło 
więc w tamtych czasach zabraknąć...

„Ekran" ukazyw ał się do 1992 
roku. Ciekawostką jest to, że jego 
w y d aw cą  był Z a rz ą d  G łów ny  
Tow arzystw a Przyjaźni Polsko- 
-R adzieckiej. Tygodnik zapisał 
nieładną kartę w roku 1968, kiedy 
ukazało się na jego łamach sporo 
antysemickich tekstów. Rozstanie 
się z fotografem Tadeuszem Kubia
kiem to też efekt marcowej nagonki. 
Kolejną ciekawostką jest fakt, że w 
„Ekranie" ukazał się esej Kazimie
rza Kutza, potępiającego dotychcza
sowy etap polskiej kinematografii. 
Doczekał się on ostrej riposty Ta
deusza Konwickiego. No ale to już
całkiem inna historia...

♦

Trzy zdjęcia pochodzą z archiwum 
Oleśnickiego Domu Spotkań z Kultu
rą i są autorstwa Edwarda Niczypora. 
Pozostałe zdjęcia i tekst z tygodnika 
„Ekran” udostępnił profil „Historia 
Oleśnicy”, prowadzony przez Pawła 
Szczegodzińskiego (zdjęcia z logo).

Roman Rybak

Ludzie obserwowali walkę z dachów!

W tej konkurencji niespodziewanie zwyciężyła Oleśnica

6:4... Po pierwszych konkurencjach sy- 
cowienie objęli prowadzenie

Już wtedy ścigali się na hulajnogach Trwają przygotowania do transmisji Plac przed kościołem św. Jana był jeszcze wówczas dziewiczym terenem

Kamera nr 4 na rynku w Oleśnicy

Konkurencja straży ogniowych

19-25 marca 2019 19-25 marca 2019
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3500 lat na wystawie

Zainteresowanych me oraKowało

Styropianowy dwupłatowiec
K A R W I N I E C  •  K o le jny raz  
p o d n ieb n e  p o jed yn ki z d a w 
nych wojen odtw orzono w  m i
kroskali.

Do soboty potrwa wystawa dzie
jów  świętej księgi dwóch w ie l
kich religii: judaizm u i ch rze 
ścijaństwa. Eksponaty można  
wziąć w ręce.

Ta nietypowa wystawa daje na
uczycielom okazję do skorzystania 
z pierwszorzędnych pomocy na
ukowych. Na niej mogą bowiem  
mogą przeprowadzić poglądowe 
lekcje religii, historii i języka pol
skiego. Nosi ona tytuł „Historia 
Biblii", a została zorganizowana w 
galerii sali widowiskowej Bibliote
ki i Forum Kultury w Oleśnicy.

Zwiedzając tę wystawę, złożoną 
z eksponatów i plansz, zapoznaje- 
nTy się z historią powstania Pisma 
Świętego (1500 lat) oraz z historią 
powstawania jego przekładów na 
języki narodowe (2000 lat), w tym  
na język polski. W ręce możemy 
wziąć reprinty m.in. kamiennych 
tabliczek, papirusów, pergaminów 
i starodruków (m.in. XVI-wieczne 
wydanie Biblii w słynnym do dziś 
tłumaczeniu ks. Jakuba Wujka).

W zeszły weekend we w spo
mnianej sali wystawę uzupełniły

dwie prelekcje „Zapisane w ka
mieniu" i jeden wykład „Retoryka 
biblijna w przekładach". Organiza
torem wystawy jest Fundacja Ereo- 
pag -  we współpracy z Biblioteką i 
Forum Kultury. Wernisaż odbył się 
tydzień temu. Wziął w nim udział 
m.in. Dariusz Czyszczoń, prezes 
Fundacji Areopag, który uczest
ników wernisażu oprowadził po 
w ystaw ie. -  Biblijny Żydzi nie 
pytali, czy wierzysz w Boga, lecz 
czy w ierzysz Bogu -  opow iadał 
Czyszczoń.

„Jednym z głównych źródeł kul
tury europejskiej, w której orbicie 
kształtowała się i nadal kształtuje 
kultura polska, jest chrześcijań
stwo ze swoją księgą świętą -  Bi
blią. Nie można zrozumieć kultury 
i literatury polskiej bez znajomości 
Pism a Św iętego" -  czytam y w 
książce „Biblia a literatura polska" 
K azim ierza Bukowskiego. Kul
turow ą więź nieustannie łączącą 
polszczyznę -  w ciągu wieków -  
ze Starym i Nowym Testamentem 
rzeczona wystawa również obra
zuje.

Andrzej Pawet Szachnowski

MIASTO W SKRÓCIE 
Delegacja we Francji 
W Jaunay-Marigny (Francja) od
było się spotkanie delegacji miast 
partnerskich - Peruwelz (Belgia) i 
Oleśnicy (m.in. wiceburmistrz Edyta 
Małys-Niczypor i naczelnik Maria 
Susidko). w celu przygotowania 
programu przyszłych działań.

W niedzielę niebo nad Karwiń- 
cem stało się areną zmagań setek 
samolotów -  wprawdzie małych, 
zdalnie sterowanych, ale emocje 
były prawdziwe! Śłoneczna pogo
da i wysoka, jak na m arzec, tem
peratura zapewniły odpowiednią 
trekwencję, choć gwałtowny wiatr 
stanowił nie lada wyzwanie nawet 
dla doświadczonych zawodników. 
„Ale go przycisnęło do ziem i!" -  
krzyknął jeden z nich, gdy silny 
podmuch utrudniał start jego ma
szyny.

21 pasjonatów  tej dyscypliny, 
przybyłych z całej Polski, zmierzy
ło się w dwóch kategoriach: modeli 
z pierwszej i drugiej wojny świa
towej. Sterowanie dwupłatowcami 
najlepiej poszło Jarosławowi Janu
sowi z Żawiercia, a w  walkach ich 
następców z kolejnego konfliktu  
najlepszy okazał się Jacek Owczar- 
czak z W arszawy. W przerw ach

Ulfiecej zdjec na olesiijca24.com
' Pasjonaci mieli wspaniałą niedzielę

m iędzy zm aganiam i można było 
obejrzeć, jak w szyscy troskliwie 
reperują pokiereszowane w  boju 
modele.

- Takie zestawy płatowców ku
puje się gotowe, za ok. 100 zł, ale 
do tego dochodzi wyposażenie od 
100 zł w  górę, w  zależności od tego.

w jak bardzo profesjonalny sprzęt 
chcemy zainwestować -  tłumaczył 
sędzia główny Norbert Książak. - 
Podstawowy model wykonuje się 
w  2-3 popołudnia. Nasi bierutow
scy modelarze zajmują się tym już 
od 10 lat.

Zbigniew Nowak

Szli na zachód osadnicy, ta joj!
W s zy s c y  u c z e s tn ic y  m u szą  
śp iew ać lw ow skie  p iosenk i i 
mieć dobry humor.

Stowarzyszenie Olsensium za
prasza na kolejny Pociąg Repa
triantów. Przyjedzie on 13 kwiet
nia o godz 7. Odjedzie z Oleśnicy 
o godzinie 8.

W arunki uczestnictwa? O dpo
w iedni strój i nastrój; w płata na 
konto stowarzyszenia 30 zł (dzie
ci jadą tylko pod opieką dorosłej 
osoby, a z w ie rz ę ta  b ezp łatn ie  
(organizator prosi o zgłaszanie, 
jakie zw ierzęta repatrianci będą  
mieli, w  celu zapewnienia odpo
wiedniej ilości wody i w yżyw ie
nia). Zapisy: olgakowalczykole®  
gmail.com. Ilość miejsc jest ogra
niczona.

Wejście do pociągu będzie moż
liwe tylko na podstawie „kart re
patrianta". Będą one wydawane od 
godziny 6.15 na peronie I.

Bez śpiewania się nie obejdzie...

Stowarzyszenie Olsensium przy
pomina, że „będziemy podróżo
wać w wagonach bez ogrzewania 
i klimatyzacji - proszę odpowied
nio się ubrać. Wszyscy uczestnicy

muszą śpiewać lwowskie piosenki 
i mieć dobry humor. Wszyscy repa
trianci zostaną zważeni na stacji w 
Oleśnicy".

(ror)

50-231 Wrocław, ul. „Słowiańska 
tel. 71472;^  

©-mail: biuro@wtr.pł ^  www.wtr^pl^

iBiurcfiPodrozy Wratislavia Travel~
<-- ►, _ - . 5 . ,  ' ■ - * j.
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Ponury finał brawurowej jazdy. Z pojazdu zostały szczątki

T W A R D O G Ó R A  •  Dwa quady 
wyjechały nagle na drogę z lasu. 
Jeden uderzył w  punto i stanął 
w  płomieniach.

W  niedzielę około godziny 15.20 
z lasu na drogę między Sądroży- 
cami a Drogoszowicami wypadły 
nagle dwa małe quady. Kierujący 
chcieli przejechać na drugą stronę

lasu. Jeden z ąuadów, kierowany 
przez 17-latka, zderzył się z fiatem 
punto i stanął w płomieniach. Dru
gi wylądował w głębokim rowie.

Strażacy z OSP Twardogóra gasi
li quada, ale uległ on całkowitemu 
spaleniu. Kierujący nim nastolatek 
doznał złamań i potłuczeń. Karet
ka zabrała go do szpitala.

(AG)

Poszła na tory...
B IE R U T Ó W  •  S am o b ó jcza  
próba 40-iatki.

W  Bierutowie 40-letnia kobieta 
weszła na tory kolejowe przy uli
cy Ogrodowej. Stanęła i czekała na 
nadjeżdżający pociąg. Na szczęście

skład jechał wolno, a maszynista  
dostrzegł kobietę z daleka i zdołał 
przed nią wyhamować.

Na miejsce przyjechali policja, 
straż i pogotowie. Karetka zabrała 
kobietę do szpitala na obserwację.

(rpr)

S YC Ó W  •  W  świecie zwierząt, 
zwłaszcza niemieckich, też musi 
być porządek w wyglądzie i za
chowaniu.

W niedzielę na murawie stadio
nu w Sycowie zaprezentowały się 
psy. Pod patronatem  burm istrza  
zorganizow ano tam  bowiem 53. 
Ogólnopolską W ystawę O w czar
ka N iem ieckiego D ługowłosego 
w Polsce. Od wczesnego przedpo
łudnia już z daleka rozlegało się 
szczekanie przybywających tam  
czw oronogów . Jako że pogoda  
dopisała, pojawiło się także sporo 
zainteresow anych mieszkańców  
miasta -  niektórzy przyprowadzili 
też swoich włochatych pupilów.

Jak przystało na rasę niem iec
ką, d u m n e o w czark i im p rezę  
rozpoczęły defiladą w szyku, ze 
sztandarami na przedzie. Ich pre
zentacji tow arzyszyła w zniosła  
m uzyka Yangelisa. Psy na ogół 
zachowywały wzorową dyscypli
nę -  a przynajmniej kiedy czuły  
na sobie oko sw ych opiekunów. 
Gdy pozostaw iano je na chwilę 
same gdzieś na uwięzi, zdarzały  
się drobne narowy i szczekanie na 
przechodzących w pobliżu pobra
tym ców . N iektórzy z właścicieli 
przyznawali też, że naturę nie do 
końca udaje się poskromić i mimo 
tresury ich zwierzak „kota ciągle 
goni, zwłaszcza kiedy ten ucieka".

C ie rp liw o ś ć  i o p a n o w a n ie  
owczarków i tak jednak zostały nie 
raz wystawione na próbę, kiedy to 
sędzina Kamila Chudalewska za
glądała im w  paszczę i pod ogon

Więcej zdjęć na olesiiica24.com

Dobrze ułożony piesek wie, co ma zrobić

-  z pewnością wymagało to wiele 
odwagi! Choć dla laika większość 
prezentowanych psów niemal ni
czym  się nie różniła, jej fachowe 
oko dostrzegało niuanse i po chwi
li namysłu wygłaszała werdykt.

- Ten jest efektowny z maści, ale 
ma węższy front i łokcie do środ
ka, tak zwana francuska postawa
-  oceniała. -  Pies numer 3 ma pięk
ną szatę, ciemne oko, w yrazistą  
głowę, ale, niestety, jest chyba za 
gruby, w ruchu kolebie mu się ten 
grzbiecik na wszystkie strony. Nad 
tym  trzeba popracować, bo prze
cież ow czarki to psy pasterskie, 
muszą biegać! Jeśli chodzi o pieska 
numer 4, to wolę bardziej samcze 
samce, a on jest taki delikatniejszy. 
Ma nieidealny ogon i przejawia

tendencję do trzym ania uszu na 
bok, choć ma je nieźle ustawione, 
gdy wyrazi zainteresowanie -  za
znaczyła. -  Natomiast pieseczek 
nr 5 jest dobrze kontowany, ale ma 
najsłabszy zad, krótszy i najwy
raźniej ścięty, choć to nie jest jakoś 
bardzo szpecące...

Impreza nie ograniczyła się jed
nak do sam ego „konkursu pięk
ności". G rupa pokazow a Zond  
zap re z e n to w a ła  u m iejętn o ści 
swych czworonogów: chodzenie 
przy nodze na smyczy i bez niej, 
wykonywanie komend, zwrotów, 
czołganie, wybieranie przez psa 
przed m iotu , skoki przez p rze
szkodę, przechodzenie tunelu oraz 
oczywiście aportowanie.

Zbigniew Nowak

Fabryka Mebli - B O D Z IO  Zaprasza.

artykułów 
wypomżenia wnętrz!
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Dworzec tańszy 
o 200 tysięcy
Czy teraz ktoś go kupi? Na pew
no pasażerowie mogą spać spo
kojnie.

Informowaliśmy już, że PKS w 
Ostrowie Wielkopolskim próbuje 
sprzedać znajdujący się w fatalnym 
stanie dworzec. Ale nie może zna
leźć kupca. Przetarg w 2018 roku 
zakończył się połowicznym suk
cesem - miejscowy przedsiębiorca 
kupił część działki (od ronda do 
budynku dworca).

13 m arca PKS ogłosił kolejny 
przetarg. Obniżył cenę z 520 do 330 
tysięcy złotych. Grunt pod dwor
cem ma 2.180 mkw. powierzchni. 
Co jest problemem dla potencjalne
go zainteresowanego? A co z kolei 
powinno uspokoić pasażerów?

Otóż kupiec musi przedstawić 
koncepcję współpracy, która za
pewni „korelację działalności na
bywcy z funkcjonowaniem dworca 
autobusowego, tj. uwzględnienie.

w trakcie planowania i realizacji 
własnej inwestycji budowlanej, za
chowania u sprzedającego funkcji 
dworcowej, która umożliwi m.in. 
zapew nienie trzech  stanow isk  
przystankowych dla autobusów; 
w ykonyw anie działalności czę
ściowo w nowo w ybudow anym  
obiekcie na zasadzie najmu lokali 
o łącznej p ow ierzch ni u żytk o
wej do 70 mkw.; biurow ego dla 
adm inistracji, dyspozytorni dla 
dyżurnego ruchu, poczekalni dla 
kierowców autobusów oraz toale
ty dla pracowników -  przy zagwa
rantowaniu wysokości czynszu nie 
odbiegającego od warunków miej
scow ych; a w reszcie zapew nie
nie PKS-owi, do czasu uzyskania 
ostatecznej decyzji o pozwoleniu 
na budowę oraz w trakcie procesu 
budowlanego, możliwości korzy
stania z działki, tak aby dworzec 
autobusowy działał nieprzerw a
nie". (ror)

Tak wyglądał dworzec w czasach swojej świetności

O strażakach wiedzą 
wszystko
Jak zapobiegać pożarom? - też.

W

15 marca odbyły się eliminacje 
gminne Ogólnopolskiego Turnieju 
Wiedzy Pożarniczej. W sali sesyj- 
nej Urzędu Miasta i Gminy rywa
lizowało 16 uczniów z gminnych 
szkół, którzy zostali podzieleni na 
dwie grupy wiekowe.

Najlepsi okazali się: szkoły pod
stawowe -1 . Jakub Piras, 2. Franek

Sowa, 3. M arta Duda; szkoły po- 
nadgimnazjalne -1 . M ichał Łaci
na, 2. Maciej Marciniak, 3. Marlena 
Dzikowska.

Nagrody i upominki dla uczest
ników wręczyli: burmistrz Dariusz 
Maniak, komendant gminny OSP 
Jan Osiecki oraz przedstaw iciel 
Nadleśnictwa Syców Roman Woj- 
tysiak.

(OAl)

Dyplom i uścisk dtoni od burmistrza

Anioły na scenie
Muzyków i mieszkańców miasta połączyła chęć ratowania młodego życia.

Anioły w akcji...

W czwartek w Centrum Kultury 
w Sycowie zabrzmiały rytmy hip- 
-hopu. Przed publicznością wystą
piły Polska Wersja, a także Stodo 
Records, Grafu, Piast oraz Mosek. 
Wszystkich zgrom adził szczytny  
cel: zebranie pieniędzy na leczenie 
małej m ieszkanki M iędzyborza  
Hani Próby. Dziewczynka miała 
tylko siedem miesięcy, kiedy zacho
rowała na raka układu nerwowego. 
Guz w kręgosłupie był ogromny  
i oplótł się wokół żyły głównej. I 
choć, na szczęście, leczenie przynosi 
pozytywne efekty, ciągle potrzeba 
wiele pieniędzy, aby dać rodzicom 
dziecka nadzieję na wyzdrowienie. 
Dotąd akcje charytatywne na rzecz 
małej międzyborzanki organizowa
no przede wszystkim w jej mieście.

- Ludzie zgłaszali się z propozy
cjami swojej pomocy albo do mnie.

albo do Pawła, czyli taty Hani -  tłu
maczy dyrektor MGOK w Między
borzu K atarzyna Drabczyńska. -  
Po przeprowadzaniu imprezy u nas 
uznaliśmy jednak, że Międzybórz 
jest trochę za małym środowiskiem 
i w Sycowie dotrzemy do większej 
liczby osób. M uzyków ściągnął 
główny organizator Dariusz Got- 
kiewicz -  wyjaśniła.

- Mamy dobry cel, bardzo dobry 
-  mówił ze sceny Grafu. -  Za chwilę 
usłyszycie kawałek „Labirynt ma
rzeń". Jesteście tu po to, żeby pomóc 
Hani też przejść taki labirynt.

Sycowianie nie zawiedli, hojnie 
wrzucając pieniądze zarówno do 
puszek, jak i uczestnicząc w licy
tacjach. Wystawiono na nich płyty 
z autografami muzyków, gadżety 
sportowe z podpisami gwiazd bo
iska, a także oferty skorzystania z

usług m iejscow ych, sycowskich  
przedsiębiorców.

„Pieniądze są już w Fundacji [Na 
Ratunek Dzieciom z Chorobą No
wotworową], jesteście mega! Uzbie
raliśmy 15138,88 PLN, dziękuję! Do 
tego ponad 25 EUR oraz licytacje 
na C h ary ta ty w n ialleg ro , które  
wciąż trwają!" -  ogłosili nazajutrz 
organizatorzy. Ponadto podkreśli
li, że pewien pragnący zachować 
anonim ow ość darczyńca pokrył 
niemałe koszty organizacji całej 
imprezy.

- Na stronie fundacji jest tekst o 
naszej córce, zatytułowany „Małej 
Hani w walce z neuroblastomą po-, 
magają anioły". Myślę, że trafniej
szego określenia próżno byłoby 
szukać -  powiedział ojciec dziew
czynki.

Zbigniew Nowak

Zamiast Greya ma Earl Greya!
Nauczyciele i rodzice w komedio
wym spektaklu.

W sobotę nauczyciele Szkoły Pod
stawowej nr 1 im. III Tysiąclecia w 
Sycowie, wraz z kilkorgiem rodzi
ców uczęszczających tam uczniów, 
zaprezentowali swe talenty aktorskie 
na deskach sceny Centrum Kultury. 
Spektakl zatytułowany „Biuro ma
trymonialne" wyreżyserowany zo
stał przez nauczycielkę Joannę iĆułak 
na podstawie scenariusza Andrzeja 
Dembończyka. Przedstawienie re
klamowano jako przeznaczone dla 
dorosłych, co wzbudziło szczególną 
ciekawość i przyciągnęło tłumy za
interesowanych. Gorszących scen 
wprawdzie nie było, ale sposób przed
stawienia relacji damsko-męskich 
istotnie nie stanowiłby wychowaw
czego wzoru dla dzieci. Zgodnie z ty
tułem akcja rozgrywała się w biurze 
matrymonialnym, gdzie klienci oboj
ga płci szukali swojej wymarzonej 
drugiej połówki. Przedstawiana tam 
oferta partnerów niekoniecznie budzi
ła zachwyt. „Ta kobieta będzie do pana 
pasować. Napisała w ankiecie, że lubi 
słuchać płyt!" -  zachwalał pracownik 
biura. „Ona jest w takim wieku, że 
zaraz ją nakryją płytą... grobową!" -  
skomentował rozczarowany klient.

Jak tu trafić w oczekiwania szukających swojej drugiej połówki..

Podczas gdy panow ie kręcili 
nosem nad wiekiem i wyglądem  
kandydatek, panie łatwiej przy
mykały oko na wizualne defekty 
mężczyzn, pod warunkiem że będą 
oni bogaczami zabierającym je na 
wykwintne przyjęcia. Ewentualnie 
mogli wykazać się innymi walo
rami. „Czytałam książkę o Greyu i 
szukam kogoś takiego..." -  wyznała 
pewna nauczycielka, dodając, że jej 
poprzedni mąż przywodził na myśl 
raczej... herbatkę Earl Grey. Szef i 
sekretarka biura mieli więc spory

kłopot, aby sprostać wyśrubowa
nym oczekiwaniom, tym bardziej 
że ich również łączył dość burzliwy 
związek...

A wszystkie te perypetie przery
wane występami tanecznymi, wśród 
których nie zabrakło nawet kankana. 
Nic więc dziwnego, że publiczność 
zgotowała artystom owacje na sto
jąco, a dyrektor szkoły Jolanta Trela 
mogła być dumna z tak utalentowa
nego grona pedagogicznego i aktyw
nych rodziców uczniów.

Zbigniew Nowak

http://www.olesnica24.com
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Spojrzenie w przeszłość T u grasują wandale
Kronikarka ziemi sycowskiej przybliżyła słuchaczom ciekawe i burzliwie 
dzieje dawnego pogranicza polsko-niemieckiego.

Autorski wieczór zakończył się kolejką po autografy

W środ ę w L iceu m  O g ó ln o 
kształcącym w Sycowie odbyło się 
spotkanie z Aleksandrą Hołubec- 
ką-Zielnicą, autorką książki „Był 
taki czas". Publikacja ta zawiera 
historię dawnego powiatu sycow- 
skiego od 1918 r. po lata 50., drama
tyczne dzieje wytyczania granicy 
polsko-niem ieckiej po traktacie  
wersalskim, opowieści świadków  
wydarzeń z okresu II wojny świa
towej oraz lat powojennych.

- W murach naszej szkoły gości
my dziś wyjątkową osobę - mówił 
d yrektor LO R obert D ziergw a. 
-  Znane są jej urok osobisty, pa
sja, wiedza, talent. Jest honorową 
obywatelką miasta i gminy Syców, 
absolwentką naszego liceum. Jest 
dla nas drogowskazem i natchnie
niem! -  podkreślał. Z szacunkiem  
wspominano również jej męża, śp. 
Krzysztofa Zielnicę, nauczyciela 
historii w tym że liceum . - G er
manista, etnolog, wybitny umysł 
o w ielkich zasługach  -  p rzyp o
mniano.

Po chwili autorka książki rozpo
częła omawianie drugiego w yda
nia swojej pracy.

- Dlaczego drugie? Zakładaliśmy 
już przy pierwszym, że dokonają 
się postępy w nauce, które należy 
uwzględnić. Minęło 7 lat, ukaza
ły się pewne nowe publikacje. W  
pierwszym wydaniu bazowałam  
głów nie na w yw iad ach , bo nie 
miałam innych źródeł -  wyjaśniła 
badaczka historii. Po chwili prze
niosła słu ch aczy  w przeszłość, 
przytaczając relacje z 1913 r. Niem
cy szykow ali się już do wojny i 
organizow ali na Śląsku wielkie 
manewry, ale dla przebywającej 
w tych okolicach kobiety były to 
„piękne, cudowne wakacje, gdy ci 
żołnierze jeździli z chorągiewka
mi". Następnie Aleksandra Hołu- 
becka-Zielnica opowiedziała, jak 
jej ojciec walczący w carskiej armii 
opowiadał o spotkaniu na froncie 
z innymi Polakami walczącymi w 
armii austro-węgierskiej. Z kolei 
dziadek jej męża w szeregach pru

skiej arm ii brał udział w bitwie o 
Metz. W  końcu przyszedł rok 1918 
i odzyskanie niepodległości przez 
Polskę, ale granica jeszcze nie ist
n iała. M iała zostać w yty czo n a  
właśnie w powiecie sycowskim, a 
okoliczna ludność nie zgadzała się 
na jego podział.

- My sobie nie zdajemy sprawy, 
jakie tu wówczas panowało niesa
mowite napięcie. Księcia Gustawa 
chciano zlinczować. Pewien żoł
nierz, którego rodzina od trzech  
pokoleń po powstaniu listopado
w ym  żyła w Paryżu, przyjechał 
tu z arm ią gen. Hallera, zgłosił się 
na ochotnika do w ytyczania gra
nicy i niestety zginął. Nagrobek  
ufundowała mu księżna Francisz
ka, również przybyła tu z Francji. 
N atom iast pom ięd zy N iw kam i 
Kraszewskimi a Niwkami Książę
cymi znajdował się najsłynniejszy 
mostek Europy. Choć obie te wio
ski stanowiły pod względem na
rodowościowym jednolitą całość i 
posiadały wspólną szkołę i kościół, 
granicę międzypaństwową w yty
czono właśnie przez środek rzecz
ki. Przypadek ten stał się podstawą 
propagandy na temat bezsensow
nej granicy ustawionej w Wersalu. 
Opisywano go w książkach i ga
zetach. Dziennikarze, ekonomiści, 
uczeni, przyjeżdżali na ten mostek 
z wielu krajów świata. Był tu fran
cuski historyk i amerykańscy pro
fesorowie, komisja z brytyjskiego 
parlam entu, osobisty sekretarz  
Lloyd George'a, a nawet delega
cja z Japonii. Propaganda i spory  
wokół m ostka ustały dopiero w 
1934 r. po podpisaniu deklaracji o 
nieagresji między Polską a III Rze
szą. Innym  m iejscow ym  kurio
zum był młyn wodny. Sam młyn  
oraz prowadząca do niego wąska 
ścieżka znajdowały się po stronie 
niemieckiej, natom iast stawek z 
wodą poruszającą koło młyńskie 
przyznany został Polsce, tak że 
kaczki młynarza musiały posiadać 
podwójne obywatelstwo... -  wyja
śniała autorka książki.

Spośród wielu ciekawostek hi
storycznych przytoczyła też m.in. 
informację, że w  budynku, gdzie 
dotąd mieściła się sycowska ko
menda policji, m ieszkał niegdyś 
książę Kuriakin, który zajmował 
wysoką pozycję na dworze rosyj
skich carów , ale m usiał uciekać  
przed rewolucją. Okoliczności jego 
śm ierci w Sycowie oraz miejsce 
pochówku pozostają jedną z wielu 
zagadek tych ziem. Odpowiedzi 
można by szukać w dziennikach, 
jakie pisała Franciszka Biron, ale 
spadkobiercy nie chcą ujawniać jej 
zapisków, mówiąc, że zaw arte w 
nich informacje nawet dziś mogły
by wywołać napięcie międzynaro
dowe.

- Prawda to rzecz skomplikowa
na -  przyznał prezes Towarzystwa 
Świętego M arka S tan isław  K o
złow ski. - W ujęciu jednych osób 
pewne w ydarzenia będą w yglą
dały tak, w ujęciu drugich jeszcze 
inaczej. Każdy człowiek ma swoją 
opowieść i rolą kronikarza jest to 
ukazać. Książka ta stanowi pewien 
punkt odniesienia do tego wszyst
kiego. Jeżeli w yw oła dyskusję i 
rozbieżne głosy, to będzie znaczy
ło, że odegrała swoją ogromną rolę. 
Z punktu widzenia rangi, „Był taki 
czas..." to taki sycowski „Pan Ta
deusz", takie określenie serce mi 
dyktuje -  podsumował.

N aw iązanie do dzieła M ickie
wicza było nieprzypadkowe, po
niew aż jeden z egzem plarzy tej 
książki prezes wypożyczył dyrek
torowi liceum. Był to egzemplarz 
szczególny, który przywiózł z No
wogródka w 1946 r. ks. Aleksan
der Zienkiewicz, postać również 
ważna w historii Śycowa i całego 
Dolnego Śląska.

- Był pan moim nauczycielem  
i nadal nim jest, a ta książką, jak 
myślę, będzie dobrym kamieniem 
w ęgielnym  od tw orzenia profi
lu h um anistycznego w naszym  
liceum  -  zap ow ied ział Robert 
Dziergwa.

Zbigniew Nowak

Kolejowa w ieża ciśnień  w  S yco 
w ie w oła o pom oci

Stacja kolejowa oddalona o oko
ło 2 km od centrum Sycowa została 
otw arta 10 listopada w 1871 roku, 
w raz z oddaniem do użytku linii 
kolejowej do Oleśnicy. 1 m arca  
1872 r. pociągi ruszyły także w kie
runku Kępna, a 15 września 1941 
r. w kierunku Bukowej Śląskiej. 
Jesienią 1988 roku, w zw iązku z 
osunięciem  fragm entu  nasypu  
w Ślizow ie, zam k n ięto ruch  w 
kierunku Bukowej. W 2002 roku 
wstrzymano na tej linii, nigdy nie- 
zelektryfikowanej, regularny ruch 
kolejowy przez stację Syców.

Stacja m iała dwa perony oraz  
górującą nad nią, w zniesioną z 
czerwonej cegły kolejową wieżę 
ciśnień, wieżę niezbędną w dobie 
parowozów - umożliwiała uzupeł
nianie wody w parow ozach linii 
181 na tym odcinku.

„E ra p a ry  b e zp o w ro tn ie  się 
skończyła, a w raz z nią wiele ele
mentów kolejowej infrastruktury, 
jak żurawie wodne czy wieże ci
śnień, straciło rację bytu i popadło 
w zapomnienie" - przypomina Ju
lia Montewska, twórczyni profilu 
Łowcy Historii.

Przypomnijmy, że w 2009 i 2010 
roku stacja Syców była kilkana
ście razy wykorzystyw ana przez 
p ryw atn ego  p rzedsiębiorcę do 
wyładunku składów pociągów z

kruszywem pod budowę dróg. 9 
kwietnia 2011 roku miał miejsce 
przejazd pociągu specjalnego rela
cji Wrocław Q ówny -  Syców, nato
miast 17 września 2011 roku odbył 
się przejazd pociągu specjalnego 
relacji Wrocław Mikołajów -  Wie
luń Dąbrowa. Przejazdy te zw ią
zane były z jubileuszem 140-lecia 
linii kolejowej nr 181.

„Linia pomiędzy Kępnem a Ole
śnicą została ponownie otw arta  
dla ruchu w 2016 roku. Stało się to 
po remoncie, który obejmował wy
mianę podkładów drewnianych, 
w zm ocnienie toru, odtworzenie 
zdew astowanych zew nętrznych  
urządzeń sterowania ruchem kole
jowym. Zabytkową wieżą nikt się 
nie zainteresował, zdewastowana, 
z wyrwanymi wnętrznościami stoi 
otworem narażona na pastwę wan
dali" - zauważa Julia Montewska.

I przypom ina, że „co roku w 
tym miejscu na chwilę staje czas, 
z oddali słychać świst pary, a w 
kłębach dymu na stacje wjeżdża 
parowóz. To nie magia, to pociąg 
repatriantów , cykliczna im pre
za Oleśnickiego Stowarzyszerjia 
Miłośników Techniki Olsensium  
organizow ana każdego roku na 
wiosnę. To dzień, w którym wokół 
wieży, jak przed laty, odbywa się 
misterium pary i dymu. Być może 
za kilka lat oleśnicki parowóz Ty2- 
1258 Franciszek p rzyw ita wieżę 
ostrym gwizdem". (ror)

Opuszczone, zapomniane..

22 litry płynu życia

w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Sycowie zorganizowano 
akcję krwiodawstwa. Na korytarzach można było zobaczyć kolejki 
uczniów czekających, aby oddać cząstkę siebie na potrzeby ratowa- 
nia innych. Wszyscy najpierw przechodzili wstępne badania i wywiad 
lekarski, a już po wszystkim otrzymywali specjalny, pożywny pakiet 
dla pokrzepienia sił. - Krew oddało 50 osób, co w przeliczeniu daje 
ok. 22,5 litrów -  powiedział Panoramie koordynujący akcję Radosław  
W dow ik. (ZN)
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Zdemontują próg?
TW A R D O G Ó R A  •  Radny Ma
ciej Bukowski (na zdjęciu) za - 
wnioskował o demontaż progu 
zwalniającego na ulicy Norwida.

- Drugi próg, na w y
sok ości sklep u  m o 
tory zacy jn eg o , jest 
zasadny, natom iast 
pierwszy, przy wjeź- 
d zie , jest n ie b e z 
pieczny i uciążliwy 
dla mieszkańców. W 
zam ian za to ch cia ł
bym, aby zostało przebu
dowane przejście dla pieszych 
z ulicy Norwida na ulicę Prusa 
wnioskował rajca.

Kierownik Referatu Infrastruk
tury Technicznej Aleksander Król 
wskazał, że progi są montowane 
na wniosek mieszkańców. Koszt 

montażu to ok. 6.000 zł. - Jeśli 
próg ma być zdem onto

wany, to rów nież na
leżałoby przedłożyć  
sto so w n e p ism o z 
p od p isam i m ie sz 
kańców w tej spra
wie, aby nie okazało 

się, że m ieszkaniec, 
który wnioskował jakiś 

czas temu o zamontowa
nie progu, nie będzie wiedział 

o jego demontażu - powiedział kie
rownik. (OAl)

Dobudują klasy?
T W A R D O G Ó R A •  Jest po- 
trleba, bo w SP2 brakuje dwóch 
sal lekcyjnych.

B u rm istrz  Paw eł C z u liń sk i  
zasygnalizował radnym problem 
zgło szo n y  p rzez  D o ro tę  S ie -  
m aszko-B abij, dyrektor Szkoły 
Podstawowej nr 2 w Twardogórze. 
Otóż w nowym roku szkolnym w 
budynku przy ulicy św. Jadwigi 
zabraknie dwóch klas lekcyjnych 
dla uczniów.

Są dwa w arianty rozw iązania  
pr.pblemu. Pierwszy to w prow a
d zen ie n au czan ia  w system ie

dwuzmianowym, drugi to zaadop
towanie starej sali gimnastycznej, 
w której mieści się świetlica. Praw
dopodobnie p otrzeb n e będzie  
około 60.000 zł na przystosowanie 
pomieszczeń. W celu dokładnego 
zdefiniowania kosztów zostanie 
opracowany projekt.

Wiceprzewodniczący Rady Miej
skiej Jerzy Chrzan zaproponował, 
aby nie rezygnować ze świetlicy, 
ale dobudować skrzydło szkoły. 
Radny Maciej Bukowski wskazał, 
że zajęcia świetlicowe odbywają się 
również w klasach.

(OAl)

Skarżą się na llpeę
T W A R D O G Ó R A  •  Czy słusz
nie?

Radna Lidia Stanisław ska na 
posiedzeniu Komisji Strategii i Roz
woju Rady Miejskiej powiedziała, 
że mieszkańcy skarżą się na spala
ne*przez firmę „Ilpea" śmierdzące 
substancje. - Co można z tym zro
bić? - pytał radna.

Przewodniczący Komisji Strategii 
i Rozwoju Przemysław Paprocki 
dodał, że sygnały od mieszkańców 
trafiają również do niego. - Zarów
no w Twardogórze, jak i w Moszy- 
cach, odczuwalne są nieprzyjemne 
zapachy, „llpea" ma ogrzewanie 
gazowe, a zapachy są prawdopo
dobnie efektem wytwarzania pro
duktów. Opary pojawiają się przy 
Plasowaniu gumy - wskazywał.

B u rm istrz  P aw eł C z u liń s k i  
stwierdził, że należałoby porozma
wiać z przedstawicielami firmy„Il- 
pea". - Jest to jeden z wiodących  
pracodawców w gm inie i każdy 
bardzo drastyczny krok może stać 
się bronią obosieczną, ze skutkiem 
dla pracujących w Ilpei mieszkań
ców - mówił.

Radny Witold Szydełko podkre
ślił, że najpierw należy zdiagnozo- 
wać, czy są to szkodliwe substanqe, 
czy tylko zapachowe. Sprawdzić, 
jak wyglądają normy zatrucia śro
dowiska, czy jest to dopuszczane, 
czy nie? - Po przeprowadzonej ana
lizie możemy wystąpić do władz 
firmy w celu ustosunkowania się 
do posiadanych danych - powie
dział.

(OAl)

Trzeba naprawiać
O R A BO W NO  W IE L K IE  •  Na 
jedną fuszerkę jest gwarancja, 
na drugą nie ma.

Radny Andrzej Bednarski po
informował, że zapada się część 
drogi na odcinku od spalonego 
bufjynku do kościoła w Gra- _  
bownie Wielkim. Zbiera
jąca się woda niszczy 
elew ację  bud yn k u  /  
usytuowanego przy /  
d ro d z e . N ap raw a I 
miała być wykonana \ 
w ramach udzielonej 
gw arancji. - Z kolei 
100 m etrów  dalej był 
robiony przekop na w y
sokości sklepu, w stronę rowu 
do kościoła. W miejscu, gdzie była 
p ^ ż o n a  rura, na całej szerokości 
zapada się jezdnia - zwrócił uwagę 
rajca.

Kierownik Referatu Infrastruk- 
tinry T echnicznej A le k sa n d e r

Król odpowiedział, że jeśli chodzi 
o naprawę gwarancyjną drogi od 
kościoła do bloków, to temat jest 
przeanalizowany i pisemnie zgło
szony do wykonawcy inwestycji. 
W ykonawca złożył wniosek, że 
zajmie się naprawą na wiosnę. W 

opinii inspektora nadzoru  
wniosek jest zasadny.

A jeśli chodzi o prze
kop dotyczący wpu- 

\  stu ulicznego koło 
s k le p u , to z o s ta ł  
on wykonany przy  

> okazji inwestycji po 
to, aby lepiej odwod

nić ten fragment drogi. 
Wykop został jednak wy

konany nieprawidłowo. Gwa
rancji na to nie ma. - Z racji tej, że 
jest to droga powiatowa, skieruje
my pismo do Zarządu Dróg Powia
towych o wyeliminowanie usterki 
- powiedział kierownik Król.

(OAl)

Zrujnują plany młodzieży?
MIĘDZYBÓRZ. Uczniowie mogą się dowiedzieć w ostatniej chwili, że jednak 
egzaminu nie będzie i że znowu w jakimś, nie wiadomo jakim, terminie muszą 
się przygotowywać -  niepokoi się dolnośląski wicekurator oświaty.

Duże zainteresowanie spotkaniem, spore emocje...

We w torek  w M ięd zy b o rzu  
zorganizowano spotkanie, które
go głównym tematem miała być 
rekrutacja do szkół ponadgimna- 
zjalnych. Przybyli na nie licznie 
dyrektorzy i nauczyciele różnych 
szkół, a także rodzice, niektórzy 
naw et w raz ze sw ym i dziećm i. 
Zanim jednak rozpoczęto dysku
sję, dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Międzyborzu Franciszek Fąka 
zaprosił na scenę szkolny zespół 
muzyczny prowadzony przez Ire
nę Pudłowską.

- Młodzież zaśpiewa dwa utwo
ry w duchu patriotycznym, bo też 
w tym nasza szkoła chce się trochę 
specjalizować. Chyba lepiej w  du
chu patriotycznym, niż promować 
kartę „LGBT+" -  zaznaczył.

Publiczność nagrodziła okla
skami młodych wokalistów, a na
stępnie głos zabrał dolnośląski wi
cekurator oświaty Janusz W rzał. 
Przede wszystkim zapewniał, że 
mimo „podwójnego rocznika", we 
w szystkich szkołach znajdą się 
wolne miejsca dla uczniów i na do
wód prezentował tabele z planowa
nymi liczbami przyjęć w poszcze
gólnych placówkach.

- Z b u d ow an y jestem  ilością  
miejsc w szkołach ponadgim na- 
zjalnych -  cieszył się burm istrz  
Międzyborza Jarosław Głowacki, 
po czym  zapytał dyrektor ZSP w 
Sycowie, czy mają wystarczająco 
dużo nauczycieli przedmiotów za
wodowych.

- Jak najbardziej, mamy nauczy
cieli przedmiotów zawodowych. 
Jeżeli będzie kogokolwiek brako
wało, to matematyka, ewentualnie 
anglisty -  wyjaśniła Beata M azu
rek. -  Jesteśmy przygotowani do 
naboru na rok szkolny 2019/20, ale 
większość nauczycieli przedmio
tów zawodowych jest już w wieku 
prawie emerytalnym. Chodzi o spe
cjalistów branży mechanicznej, sa
mochodowej. Najstarszy nauczyciel 
ma 67 lat, a ogólna średnia wieku 
mojego grona pedagogicznego to 48 
lat. Młodzi ludzie do tego zawodu 
już się nie garną -  zauważyła.

- Tak, to ogólny problem, nie 
tylko pani szkoły -  przyznał wice
kurator oświaty. Poniekąd w tym  
tem acie głos zabrał również na
uczyciel ZSP Marek Laryś.

- Chcielibyśm y porozm aw iać  
o największym problemie naszej 
szkoły i całego środowiska, mia

now icie planow anych strajkach  
-  zw rócił się do przedstaw iciela 
Kuratorium. - Obiecuję, że nie będę 
mówił o celibacie wśród nauczy
cieli, jak minister Szczerski, oraz o 
tym, że nasze pensje są prawie ta
kie same, jak posła Suskiego, ponie
waż jesteśmy osobami wykształco
nymi i nie chcielibyśmy schodzić 
na taki poziom dyskusji. Pragnę 
tylko zauważyć, że od wielu mie
sięcy następuje totalna manipulacja 
w informacjach, które wypływają z 
mediów publicznych. Jest to fron
talny atak na nauczycieli. MEN i 
szanowna pani minister Zalewska 
piorą mózgi wszystkim rodzicom, 
mówiąc, że otrzym am y do końca 
2019 r. średnio podw yżki na po
ziomie 580 zł brutto dla nauczycie
la dyplomowanego. Licząc nasze 
pieniądze netto, skromnie można 
powiedzieć, że za 2018 rok dla na
uczyciela dyplomowanego było to 
od 80 do 100 zł netto. 2019 rok my
ślę, że zamknie się w granicach 200 
zł na koniec roku. Czyli to jest 300 
zł, jeżeli oczywiście nastąpi ta pod
wyżka wrześniowa, która nie jest 
zapisana w  ustawie budżetowej, 
jest tylko zapowiedź tej podwyżki. 
Nie wiem, skąd rząd weźmie na to 
pieniądze, skoro nie będzie noweli
zacji ustawy budżetowej?

- Nie skom entuję tej postaw y  
mediów i tych wypowiedzi polity
ków, którzy potrafią się przerzucać 
różnym i argum entam i tylko po 
to, żeby przyciągnąć uwagę i nie 
ma dla nich znaczenia, czy to, co 
mówią, ma sens -  odparł Janusz 
W rzał. -  O ni zu p ełn ie  inaczej 
rozm aw iają w cztery  oczy. A b
solutnie zgadzam  się, że poziom  
płac w oświacie jest zbyt niski. Od 
dw óch lat istnieje platform a, na 
której dyrektorzy szkół ogłaszają 
wolne miejsca pracy i dzięki niej 
dokładnie wiemy, że brakuje m a
tematyków, fizyków, a zwłaszcza 
anglistów  i informatyków, bo ci 
mają dużo ciekawsze oferty pra
cy. Przyczyną braku chętnych jest 
po prostu niski status m aterial
ny nauczycieli. N atom iast osob
na sprawa to sposób załatwienia 
problemu. Jak wiemy, strajk zapo
wiedziany został na 8 kwietnia, 
bezterminowo będzie trwał w ko
lejnych dniach i wejdzie w terminy 
egzaminów. Organizatorzy strajku 
próbują więc uderzyć w najczulsze 
miejsce, bo wiedzą, że egzamin jest

zbyt poważną sprawą, by to zigno
rować. Oczywiście, inne formy pro
testu dotąd nie przynosiły skutku, 
ale ta forma uderza bezpośrednio 
w uczniów, bo nieprzeprowadze- 
nie czy zakłócenie przeprowadze
nia egzaminów to już jest dla nich 
dodatkow y stres. Oni ciągle nie 
w iedzą, co to będzie z tym  egza
minem, a nie daj Boże mogą dowie
dzieć się w ostatniej chwili, tak jak 
ci poznańscy licealiści w grudniu  
(tam chodziło o próbną m aturę, 
to jeszcze m ały problem), że jed
nak egzaminu nie będzie, a oni się 
przecież przygotowują! I dowiadu
ją się, że teraz to wszystko jeszcze 
raz przed nimi. I że znowu w  ja
kimś, nie wiadomo jakim, terminie 
muszą się przygotowywać. Z tego 
powodu ja również mam najwięcej 
obaw o społeczny wydźwięk tego 
protestu . Efekt m aterialny dziś 
może będzie pozytywny, ale ranga 
zawodu w oczach opinii publicznej 
może na tym  stracić - przewidy
wał. - Słyszymy namawianie pani 
minister, by przesunęła termin eg
zaminów, ale te terminy wynikają 
z przepisów, których minister nie 
może zignorować, m.in. z ustawy 
Prawo oświatowe. O statnio w Ku
ratorium interweniowali rodzice, 
że opłacono już wycieczki zagra
niczne, przejazdy, hotele, a tu na
gle im się proponuje przesunięcie 
terminu (akurat w  tym wypadku  
nie chodziło o ten egzamin). Tego 
nie należy ruszać! Mówi się i o tym, 
że jest dodatkowy drugi egzamin 5 
czerwca, ale według ustawy jest to 
termin dla pojedynczych uczniów, 
którzy wcześniej nie mogli przy
stąpić do egzam inu z przyczyn  
zdrowotnych lub losowych. Potem 
zostanie już zbyt mało czasu, aby 
spraw dzić wiele egzam inów  do 
terminu ogłoszenia wyników (14 
czerwca). Powtarzam, nie ma żad
nego „planu B" -  rozwiał złudze
nia. - Podjęte zostały prace, aby w 
najbliższym czasie dokonać zmia
ny w rozporządzeniu regulującym 
zasady powołania zespołów egza
minacyjnych, bo to minister może 
zrobić. Cały zespół można będzie 
powołać spośród nauczycieli innej 
szkoły. To tyle dla uspokojenia ro
dziców, o ile można mówić o uspo
kojeniu. Dziś naprawdę niczego  
więcej obiecywać nie można -  pod
sumował.

Zbigniew Nowak
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Nie ucieka, tylko goni
Więcej zdjęć na 
Glęsnica24.CGm

Łukasz Sagan (siedzi 2. z lewej) i team ,

Ś w ie tny m łody u ltram ara toń -  
czyk Łukasz Sagan zaw ita ł do 
Oleśnicy.

To rekordzista Polski w  Biegu  
48-godzinnym . Ustanowił rekord 
trasy Biegu 7 Szczytów -  240 km  
pod czas Festiw alu Biegów G ór
skich w  Lądku Zdroju. Zwyciężył 
w Grecji bieg Authentic Phidippides 
Run -  490 km pokonał w czasie  
75:36:57! -  Nie biegam zawodowo. 
Z bieganiem zawodowym jest ciężka 
sprawa -  tłumaczył na spotkaniu z 
oleśnickimi biegaczami i miłośnikami 
ultrabiegów. Swój debiut w  kadrze 
narodowej uznał za nieudany.

-  Sam sobie jestem trenerem. Nikt 
mi nie pomaga. Nikt nie czuwa nade 
mną, nie mówi, co mam robić. Nie 
wiem, czy to jest właściwe, ale na razie 
mam niezłe efekty. Pewnie byłoby 
lepiej, gdybym bardziej profesjonalnie 
podchodził do biegów. Treningi muszę 
pogodzić z obowiązkami zawodowy
mi. Mieszkam w Krakowie, wychodzę 
z domu i biegam po bulwarach nad 
Wisłą. W miesiącu trenuję 90 godzin, 
dla rodziny zostaje niewiele czasu, 
więc potrzebne jest duże zrozumienie 
rodziny -  mówił o sobie.

SPORT W SKRÓCIE 
Trzy medal wojowników

z odbywających się w Mysłowi
cach zawodach Pucharu Polski 
Południowej z trzema medalami 
wrócili zawodnicy Fighters Factory 
Oleśnica. Kat. +91.5 kg niebieskie 
pasy - Bartosz Strzała - srebrny 
medal, kat. 73.5 kg niebieskie pasy 
- Mariusz Michalczuk - brązowy 
medal, kat. +85.5 kg junior - Cy
prian Sadowski - brązowy medal.

Biegiem po marzenia"

Opowiedział, jak przygotowywał 
się do greckiego biegu Authentic 
Phidippides Run. -  W  domu byłem 
gościem hotelowym. W stawałem  
rano, wychodziłem z domu i biega
łem, po czym  wracałem do domu, 
brałem szybki prysznic i szedłem  
do pracy. Bieganie, praca, sen. I tak 
przez 11 tygodni. Opłaciło się -  za
znaczał i w ykazał się poczuciem  
hum oru. -  Greccy bogowie olim
pijscy robili wszystko, żebyśmy nie 
ukończyli biegu, ale jednak daliśmy 
radę -  pow iedział z  p rzym ru że
niem oka.

-  W ultrabiegach niezrezygnowa- 
nie z biegu i dotarcie do mety jest 
ważniejsze od wyników -  podkreślił. 
Na pytanie: „Wolisz uciekać czy go
nić?", odpowiedział: „Wolę gonić".
-  Bardziej jestem biegaczem, który 
na biegach nie ucieka zawodnikom, 
tylko ich goni -  dodał.

Wysłuchało go 35 osób. Spotkanie 
zorganizował oleśnicki Klub Spor
towy „Biegiem po Marzenia Team"
-  we współpracy z Biblioteką i Forum 
Kultury. Ultrabiegi są dyscypliną, w 
której bardzo dobre wyniki ósiąga 
się również w średnim wieku.

Andrzej Paweł Szachnowskt

(Team-Plast KKO); przedstawiciele 
szkół z terenu miasta Oleśnicy - 
Tomasz Banaszak (SP1), Dariusz 
Świerczyński (SP6), Marlena Waga 
(SP7); reprezentanci burmistrza - 
Maciej Pilarski, Wojciech Salik.

Kornel iVIVP
Kornel 
Pawłowski 
zM K PA tol 
Oleśnica na 
zawodach w 
Oławie zdo
był nie tylko 

j trzy medale 
. trzeci rok z 

rzędu zdobył 
także tytuł 
najlepsze

go zawodnika w swojej kategorii 
wiekowej.

Nowe logo Atola
Tak wygląda nowe logo Miejskiego 
Klubu Pływackiego Atol Oleśnica. 
Autorem jest Grzegorz Zawadzki.

Pilarski szefem MRS
Ukonstytuowała się Miejska Rada 
Sportu. Przewodniczącym został 
Maciej Pilarski. Jego zastępcą 
będzie Dariusz Świerczyński, a se
kretarzem Marlena Waga. W  skład 
powstałej w poprzedniej kadencji 
MRS burmistrz Jan Bronś powołał 
w lutym: przedstawiciele organizacji 
pozarządowych - Erwin Bolibrzuch 
(SPR), Jerzy Rogala, Katarzyna 
Czarnecka (STS Siatkarz), Łukasz 
Koper (Hikari), Marcin Stach

0lesnica?^.c0lll ^ ^ to o z ie n m ie m o w e in fo rm a c ja

Wiosna, więc gramy!
Powiatowi kibice w końcu doczekali się - rusza piłkarska wiosna na ma
łych boiskach.

w  sobotę i niedzielę zostaną roze
grane pierwsze mecze rundy wiosen
nej w lidze okręgowej oraz klasach A 
i B, w których występuje kilkanaście 
zespołów z naszego powiatu.

Kibice ostrzą sobie zęby przede 
wszystkim na rywalizację lidera i 
wicelidera okręgówki, czyi Wiwy 
Goszcz i Pogoni Oleśnica. Oba ze
społy mają po 31 punktów i oba chcą 
awansować.

Z kolei 11. w tabeli Widawa Bie
rutów powinna być raczej spokojna 
o ligowy byt.

KLASA OKRĘGOW A  
sobota, godz. 15
Polonia Środa Śl.- Pogoń Oleśnica 
niedziela, godz. 15 
W idawa Bierutów - Czarni Jelcz 
Kolektyw Radwanice - W iwa Goszcz

W klasie A jesienią świetnie spisywał 
się Lotnik Twardogóra. Czy podopiecz
ni Wojciecha Rusieckiego włączą się 
wiosna w walkę o okręgówkę? Cztery 
punkty straty do lidera to niewiele, a 
potencjał w zespole jest, a więc...

Spore ambicje miał przed sezonem 
Zenit Międzybórz, ale jesień, kiedy 
grał w kratkę, plany zweryfikowała. 
Runda rewanżowa pokaże, czy trener 
Sławomir Ulkowski zdołał ustabili
zować formę drużyny.

Pogoń Syców zagra o środek tabeli, 
a Solniki Małe? Tylko jakiś piłkarski 
cud zdoła uratować dla Solnik klasę 
A. Trzy punkty zdobyte jesienią to

Kibice już wypatrują piłkarzy na boisku

stanowczo zbyt mało, aby myśleć o 
utrzymaniu.

KLASA A
Widawa Kiełczów - Pogoń Syców  
KS Łozina - Zenit M iędzybórz  
LZS Solniki Małe - Plon Gądkowice 
KS Dobroszów - Lotnik Twardogóra

W klasie B nasi walczą i o awans, i 
bronią się przed degradacją. Liderami 
po rundzie jesiennej są Dąb Dobro
szyce i LZS Zbytowa. Zbytowa ma 
4-punktową przewagę nad wicelide- 
rem. Dąb ma 24 punkty - tyle samo 
co druga w tabeli Zawonia.

Przed spadkiem będą bronili się 
z kolei Sokół Sokołowice i rezerwy 
Pogoni Syców.

K LA S A B  

grupa III
Dąb Dobroszyce - KS Postolin 
Grom Szczodrów - Sokół Ujeżdziec W  
KS Komorów - Sokół Ujeżdziec Mały 
Olimpia Bukowinka - Yictoria Zawonia 
Orzeł Biedaszków W. - Sokół Sokołowice

grupa IV
AP Oleśnica - Iskra Wabienice 
Borowianka Borowa - KS Gręboszy- 
ce
Dąb Proszowice - Piast Dobrzeń 
KS Dziadowa Kłoda - Orzeł II Pawłowice 
W idawa Stradomia - KS Byków ^

grupa V
Błękitni Krzeczyn - WKS Wilczyce  ̂■ 
LZS Zbytowa - MKS Sołtysowice

(rort

Koniec na miejscu drugim
T eam -P last Koszykarski Klub  
O leśn ica  kończy sezon na 2. 
miejscu w  Ill-ligoweJ tabeli.

W  ostatnim meczu sezonu pod
opieczni Piotra Gliniaka przegrali 
wyjazdowy mecz z SMK Lubin 58:66. 
Swoje pierwsze punkty dla zespo
łu z Oleśnicy zdobył junior Marek 
Piasecki.

TEA M -PLAST KKO: D. Piasecki 17 
pkt., G. Siworski 10 pkt., T. Gruba 10 
pkt., M. Zakrzewski 9 pkt., K. Ludwi- 
siak 8 pkt., M. Janiszewski 2 pkt., M. 
Piasecki 2 pkt., S. Narolski, M. Bana
szak, K. Woźny, P. Mika, P. Cepuch.

„Był to ostatni mecz tego sezonu i 
chcielibyśmy podziękować wszyst
kim kibicom za niesamowity doping 
podczas każdego meczu" - czytamy 
na stronie klubu.

Dziękują sobie za sezon

Team-Plast KK Oleśnica zakończył 
sezon na 2. miejscu. Rozgrywki wygrał 
KS Hes Basketball Wrocław. Dawid

Piasecki i spółka zdobyli 46 punktów. 
Wygrali 20 meczy, przegrali 6. Bilans 
punktowy to 1912:1724. (ws)

Urodzinowy, 
aquaaerobik

w Abu Dhabi ruszyły Letnie Igrzy
ska Olimpiad Specjalnych. Zawod
nikom kibicują w Dobroszycach.

-  Niestety tym razem żaden z naszych 
zawodników nie został wylosowany, 
ale chcemy razem kibicować, chcemy 
się cieszyć sukcesami stąd strefa kibi
ca -  mówi Justyna Kądziela, doktor 
z Klubu Olimpiad Specjalnych Ra
dośni Dobroszyce przy Specjalnym 
Ośrodku Szkolno-Wychowawczym

Caritas Archidiecezji Wrocławskiej w 
Dobroszycach. -  Do 21 marca będzie 
działała sbefa kibica, w której odbędą 
się różnego rodzaju zajęcia sportowe, 
na bieżąco będziemy śledzili sukcesy 
naszych zawodników i będziemy też 
rozbudzali w naszych uczniach chęć 
trenowania, chęć brania udziału w 
zawodach. -  wyjaśnia i zaprasza do 
zobaczenia jak to działa w Ośrodku, 
ponieważ rekrutacja trwa cały rok.

(ws)

Beata Surdej zaprasza na uro
dzinowy aguaaerobik 21 marca 
na basen ZSP w Oleśnicy. Start 
o godzinie 19. (rór)

http://www.olesnica24.com
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17 mgnień wiosny
17 zawodników z naszego powiatu - z Oleśnicy, Międzyborza i Twardo
góry - stanęło na podium Dolnośląskich Biegów Przełajowych.

Około 350 zawodników z rocz
ników 2000 - 2009 z całego regionu 
dolnośląskiego, a nawet z Bełchatowa, 
stanęło w szranki zorganizowanych 
na podzamczu w Oleśnicy Dolnoślą
skich Biegów Przełajowych.

Szyki organizatorom pomieszała 
nocna wichura, która zdewastowała

NASI NA PO D IU M  
500 m U 11-12
1. Daria Kiouła WKS
2. Alina Bokwa SP4 Oleśnica

54.54
56.14

2. Maciej Banaszewski SP Gminy 0-ca 54.64
3. Dominik Bień SP4 Oleśnica 55.7

1000 m U 13-14
1. Natalia Tabaczuk UKS Międzybórz 
3. Zuzanna Jurek SP6 Oleśnica

1. Adrian Krajewski WKS 3:02.25
2. Kacper Pilak SP6 Oleśnica 3:06.73
3. Oskar Bieberstein UKS Międzybórz 3:08.85

przygotowane w piątek miastecz
ko namiotowe. Rywalizacja, mimo 
tych niedogodności, przebiegła bez 
zakłóceń, a imprezę prowadził, za
grzewając sportow ą m łodzież do 
walki, niezawodny spiker Zdzisław 
Hildebrandt.

(hag)
1000 m U 16
2. Marcelina Banasik WKS 3.01.17

2. Jakub Kaspryszyn WKS

1500 m U 18
1. Julia Pietraszko WKS 4:29.85
2. Adrianna Szwabińska Torpeda 4:53.14
3. Anna Gorzelak SP1 Oleśnica 5:40.53

2500 m U 18
1. Michał Pytel WKS
2. Robert Kulik Echo Twardogóra
3. Patryk Porębski WKS

Przełajem przez podzamcze A na mecie wywiad ze Zdzisławem Hildebrandtem

Cały region z nich się śmieje?
Kiedyś obaj prezesi współpra
cowali. Dzisiaj są na wojennej 
ścieżce...

Kiedyś Mariusz Kartocha był pre
zesem Pogoni Oleśnica i sprzedawał 
klub Michałowi Krejowi, obecnemu 
prezesowi Pogoni. Obaj panowie ści
śle współpracowali. Dzisiaj oni i ich 
kluby są na wojennej ścieżce.

W piątek Pogoń wydała oświad
czenie, że „w związku z odmową 
przez Akademię Piłkarską Oleśnica 
wydania odcinka zwolnienia dla 9 
zawodników, którzy zdecydowali się 
w zimowym okienku transferowym 
na przejście do MKS Pogoń Oleśnica, 
zdecydowaliśmy się na przełożenie 
jutrzejszego spotkania ligowego z 
Pogonią Syców".

Klub stw ierdza, że od 2 do 11 
marca, pomimo rozmów, nie udało

się uzyskać stanowiska APO w tej 
sprawie. I dlatego Pogoń wystąpiła 
do Dolnośląski ZPN o wyliczenie na
leżnego dla AP Oleśnica ekwiwalentu 
za wyszkolenie, a potem ten ekwiwa
lent (1.732,18 zł) został przelany. „W 
tym samym dniu kompletne wnioski 
transferowe, wraz z dowodem opłaty 
ekwiwalentu oraz pisemnymi zgo
dami rodziców, zostały złożone w 
systemie PZPN Extranet. Do dnia 
dzisiejszego pozostały bez reakcji ze 
strony AP Oleśnica" - wyjaśnia MKS.

I podsumowuje: „Sytuacja pozostaje 
dla nas niezrozumiała i jest nie do 
zaakceptowania. (...) Nie potrafimy 
wytłumaczyć, dlaczego ktoś unie
możliwia, po raz kolejny, odejście 
dzieciom z AP Oleśnica. Powyższe 
działanie nie pozostanie z naszej 
strony bez reakcji i w najbliższym 
czasie zwrócimy się do burmistrza

Michał Krej Mariusz Kartocha
Jana Bronsia oraz radnych miasta 
Oleśnica z zapytaniem: Dlaczego 
klub finansowany w głównej mierze 
ze środków publicznych i składek 
rodziców uniemożliwia przejście 
dzieci do innego klubu, nawet po 
zapłacie należnego ekwiwalentu?" 
(pełne oświadczenie Pogoni na ole- 
snica24.com).

Co na to APO?

„Jesteśmy, niestety, świadkami 
kolejnej agresji skierowanej w stro
nę naszego klubu ze strony prezesa 
MKS Pogoń. Apelujemy o porzucenie 
tej formy i nie antagonizowanie śro
dowiska sportowego. Zamiarem AP 
Oleśnica nie było, nie jest i nie będzie 
generowanie konfliktu w  „piłkar
skiej" Oleśnicy, z którego śmieje się 
cały region" - napisał prezes Mariusz 
Kartocha. Zarzuty uznał za kłamliwe.

Stwierdził, że „APO nie zabloko
wała nigdy żadnego transferu za
wodnika, czego dowodem jest ilość 
wypożyczonych lub wytransferowa- 
nych zawodników w każdym oknie 
transferowym, w tym także ostatniej 
zimy, kiedy wytransferowaliśmy 
bezpłatnie 6 zawodników do MKS 
Pogoń", „w sprawie obecnych trans
ferów wciąż czekamy na informacje z 
potwierdzeniem od rodziców, którzy 
jeszcze się zastanawiają, sprawdzają 
i analizują możliwości" a „po otrzy
maniu sygnału od rodziców o woli 
transferu definitywnego, wszystkie

transfery zostaną zaakceptowane bez 
zbędnej zwłoki".

Prezes APO stawia pytanie, czy 
obwinianie Akademii o konieczność 
przełożenia meczu zespołu młodzi
ków zgłoszonego do rozgrywek w 
czerwcu 2018 jest rzetelnym przed
stawieniem sytuacji czy próbą oczer
nienia i manipulacji, i czy drużyna 
istniejąca od wielu miesięcy powinna 
być gotowa do rozgrywek? (pełne 
oświadczenie APO na olesnica24.com).

Co na to Dolnośląski ZPN?
- W okresie przerwy zimowej nie 

ma możliwości pozyskania zawodnika 
na zasadzie opłacenia ekwiwalentu 
za jego wyszkolenie. Obowiązuje wy
łącznie umowa transferowa - mówi 
Panoramie prezes Andrzej Padewski. 
- Nie do zaakceptowania jest też sytu
acja rozbicia drużyny jednego klubu 
kosztem drugiego - dodaje.

Z ostatniej chwili: jak podaje Po
goń, ostatecznie zawodnicy zostali 
uprawnieni do gry.

(ror)

Powiat 
wspiera sport
10 klubów I organizacji sporto
wych dostan ie w parcie od sa 
morządu powiatowego.

Starostwo Powiatowe w  Oleśni
cy opublikowało listę rankingową z 
rozstrzygnięcia otwartego konkursu 
ofert na wsparcie zadań w zakresie 
wspierania i upowszechnianie kul
tury fizycznej.
DOSTALI DOTACJE

W  sobotnie przedpołudnie na lodowisku kompleksu Atol odbyła się impreza pod nazwą „Pożegnanie zimy”. Swoje umiejętności prezentowały 
m.in. łyżwiarki, podopieczne instruktor Anny Żeglińskiej, oraz zawodnicy trenowani przez Mieczysława Modlińskiego i Adama Kwaczyńskiego. 
Łyżwiarskim popisom sportowej młodzieży przyglądali się przejęci rodzice oraz prezes Atola Adam Hrehorowicz. A w niedzielę po raz ostatni w 
tym sezonie było można poszaleć na lodowisku „  ,(nag)

WKS Oleśniczanka -12.800
Oddział Regionalny
Olimpiady Specjalne - 6.200
AP Oleśnica -  6.000
SPR Oleśnica - 6.000
MKP Atol Oleśnica - 6.000
UKS Bierutów ' - 5.000
KS Solniki Małe -3.500

1 Echo Twardogóra -2.500
Oleśnicki Klub Modelarski -1.500
KS Diament Twardogóra -500

Kluby dostały wsparcie zarówno 
na szkolenie, jak i na organizację kon
kretnych imprez, np. Oleśniczanka 
na Memoriał Psujka, a MKP Atol na 
miting pływacki. (ror)

http://www.olesnica24.com
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Drużyny blisko podium, 
a dziewczyny na podium

Nie ustępowały najlepszym

Dwa 4. m iejsca drużynow o i 3 
srebrne medale indywidualnie - 
to dorobek oleśnickich pływaków 
na wojewódzkich mistrzostwach.

W SP nr 46 we Wrocławiu odbył 
się Finał Strefy Wrocławskiej Igrzysk 
Dzieci (klasy III - VI) w pływaniu indy
widualnym i drużynowym. Czwarte 
miejsce zajęły drużynowo oleśnickie 
reprezentacje SP6 dziewcząt i SP4 
chłopców, które uplasowały się tuż 
za sportowymi szkołami pływackimi 
ze stolicy Dolnego Śląska.

Indywidualnie srebrne medale 
zdobyły: Julia Izydorczyk SP6 na 50 
m stylem dowolnym - 31.20; Alicja 
Szwabińska SF7 na 50 m stylem grzbie
towym -36.09; Lena Chodorowska SP6 
na 50 m stylem grzbietowym - 36.13.

W czołówce byli też: 4. Julia Oleś SP6 
na 50 m stylem klasycznym - 42.99; 
4. Wiktor Moczulski SP6 na 50 m 
stylem klasycznym - 52.95; 5. Han
na Braciszewicz SP4 na 50 m stylem 
klasycznym - 46.07; 5. Amelia Blach 
SP6 na 25 m stylem motylkowym - 
16.25; 5. Wiktor Sajewicz SP4 na 25 m 
stylem motylkowym -18.90. Większość 
dzieci trenuje pływanie w oleśnickich

klubach: MKP Atol i Torpeda. Siódme 
miejsce w sztafetach (6 x 25 m) zajęła 
reprezentacja dziewcząt SP4: Klara 
Bąk, Małgorzata Sowińska, Hanna 
Zelinka, Katarzyna Zelinka, Weronika 
Mokrzycka, Hanna Braciszewicz, a 
czwarte chłopcy z SP4: Jan Majewski, 
Bartosz Wańczura, Wiktor Sajewicz, 
Gabriel Mularczyk, Jan Sowiński, Mar
cel Cybulski. Opiekunem drużyn była 
Marta Kowalska.

Czwćuta była reprezentacja dziew
cząt SP6: Lena Chodorowska, Zuzan
na Pabjan, Aleksandra Janik, Amelia 
Błach, Julia Oleś, Julia Izydorczyk, a 
niesJdasyfikowana została drużyna 
chłopców SP6: Michał Kuśmierczyk, 
Tomasz Bełza, Wiktor Moczulski, Bar
tłomiej Fąfara, Jakub Szczepaniak. 
Opiekunem zespołów była Benita 
Salik.

Opiekunem reprezentacji SP7 był 
Waldemar Michalec. Dziewczęta - Ka
rolina Terka, Kinga Wzorek, Oliwia 
Teresińska, Kinga Świątek, Alicja 
Tomalik, Alicja Szwabińska -  były 
piąte, tak samo jak chłopcy: Maciej 
Witczak, Michał Balicki, Gracjan Krzak, 
Dawid Kulek, Jakub Wożniak, Krystian 
Rostek. (ws)

Nasi na przełaj

Natalia Tabaczuk

W yró żn ia jącym  zaw odn ik iem  
Przełajowych Mistrzostwa Dol
nego Ś ląska był M ichał Pytel, 
startujący w  biegu na 3 km.

Przełajowe Mistrzostwa Dolnego 
Śląska Młodzików, Juniorów Młod
szych i Juniorów odbyły się na tra
sach biegowych w Olszynie. Była 
to generalna próba przed startem  
na Mistrzostwach Polski w biegach 
przełajowych, które odbędą się w 
Olszynie 23 marca. Udanie zapre
zentowali się reprezentanci UKS

Julia Pietraszko 1. z lewej

Międzybórz i WKS Oleśniczanka. 
W  klasyfikacji drużynowej dzieci 
12. miejsce zajął UKS Międzybórz 
(13 pkt.), a 13. WKS Oleśniczanka (11 
pkt.), a w klasyfikacja U-16/U-18/U-20 
Oleśniczanka z 48 punktami była 
czwarta.

Zaw odnicy Oleśniczanki zdo
byli jeden złoty m edal - M ichał 
Pytel (wyróżniający się zawodnik 
M istrzostw), dwa srebrne - Julia 
Pietraszko i Natalia Tabaczuk oraz 
dwa brązowe - Marcelina Banasik 
i Patryk Porębski. (ws)

MIEJSCA ZAW ODNIKÓ W  Z NASZEGO POWIATU:

500 m U-12 12. Natalia Tracz 1:56.86 5 pkt.
1 km U-14 2. Natalia Tabaczuk 3:30.43 8 pkt.
1.5 km U-16 3. Marcelina Banasik 6:09.39 7 pkt.

9. Katarzyna Kotlarz 6:27.96 5 pkt.
2 km U-20 2. Julia Pietraszko 7:56.09 8 pkt.
1 km U-14 6. Alan Szpyrka 3:28.51 6 pkt.

7. Adrian Krajewski 3:34.12 5 pkt.
1,5 km U-16 7. Jakub Kaspryszyn 5:36.71 6 pkt.
3 km U-18 1, Michał Pytel 9:19.04 9 pkt.

4, Wojciech Kuras 10:08.78 6 pkt.
3 km przełaj U-20 3. Patryk Porębski 10:01.07 7 pkt.

Czeki dla klubów

Nagrody trafiły do Echa (z lewej) i Oleśniczanki

Oleśniczanka i Echo otrzymają 
dotację po 3.450 zł.

Podsum ow ano ubiegłoroczne  
współzawodnictwo sportowe dzie
ci i młodzieży z Dolnego Śląska w 
Systemie Sportu Młodzieżowego. 
Jego wynild zostały przedstawione 
podczas Gali Sportu Młodzieżowe
go, która odbyła się w Dolnośląskim 
Centrum Filmowym we Wrocławiu.

Wśród klubów nagrodzonych za 
rywalizację o Mistrzostwo Polski w 
kategoriach: juniorów młodszych, 
juniorów i m łodzieżowców oraz  
w Międzywojewódzkich Mistrzo
stwach Młodzików w kilkudziesięciu 
dyscyplinach sportu znalazły się 
WKS Oleśniczanka i MLKS Echo 
Twardogóra.

- Nagrody dla zawodników są 
wyrazem naszego uznania za osią

gnięte wyniki sportowe w 2018 roku 
oraz za promocję sportu nie tylko 
w naszym regionie, ale również w 
całym kraju. Dziękuję sportowcom, 
trenerom i osobom zaangażowanym 
w rozwój sportu w dolnośląskich 
klubach. Mocno kibicuje i trzymam za 
was niezmiennie kciuki - powiedział 
obecny na Gali marszałek Cezary 
Przybylski.

(ws)

Zawodnicy Torpedy, pięciokrotnie stawali

Pięć m edali zd ob yli p ływ acy  
oleśnickiej Torpedy na M istrzo
stwach W ojewództwa Łódzkie
go.

N a 50-m etrow ym  olimpijskim  
basenie w  Łodzi w  Mistrzostwach 
Województwa Łódzkiego wystar
towało czw oro zawodników ole
śnickiej Torpedy: Adrianna Szwa-

na podium

bińska, Adela Piskorska, Julia Janik 
i Sebastian Kołodziejczyk.

Łódzkie zawody stały na wyso
kim poziomie - na starcie stawiło 
się wielu medalistów m istrzostw  
Polski, rekordzistów Polski, a także 
uczestników  m istrzostw  świata, 
Europy i olimpiad. W  rywalizacji 
z nim i p ływ acy z U K P Torpeda 
Oleśnica zdobyli pięć medali.

Najlepsi przy stołach
Najlepsi ten isiści sto łow i w al
c zy li o m e d a le  w  M ię d z y b o 
rzu.

W  Szkole Podstawowej w Mię
dzyborzu odbyły się Mistrzostwa 
Powiatu Oleśnickiego w tenisie stoło
wym szkół podstawowych w ramach 
Igrzysk Dzieci. W  zawodach uczest
niczyło 11 szkól - mistrzów swoich

miast i gmin. Rozgrywki toczyły się 
systemem „każdy z każdym".

D ZIEW CZĘTA
1. SP Dziadowa Kłoda -  W Wiernik,

G. Kowalska, M. Bębenek; op K.Gerus
2. SP2 Syców -  O. Hyzopska,

M Zawadzka; op. A Hes
3. SP Międzybórz -  U. Król,

J Robakięwicz: op G. Pliszek
4. SP7 Oleśnica

Adrianna Szwabińska była 2. na 
50 m stylem klasycznym. Zdobyła 
też dwa brązowe medale na 50 i 100 
m style dowolnym. Adela Piskorska 
przypłynęła druga na 200 m stylem 
zmiennym. A brązowy medal na 
sprinterskim dystansie 50 m stylem 
dowolnym odebrał Sebastian Koło
dziejczyk, który stanął na podium 
w towarzystwie Filipa Wypycha, 
olimpijczyka z Rio. (ws)

5. SP Smolna 

C HŁO PC Y
1 SP Międzybórz -  T Lechowicz, D Kupis,

op M Adamek
2 SP7 Oleśnica -  D Kutek, Sz Nasiadek,

M.Witczak op W.Michalec
3 SP2 Syców
4. SP Dziadowa Kłoda 
5 SP8 Oleśnica
6. SP Ligota Polska

Powiatowi mistrzowie celuloidowej piłeczki

Najlepsze zespoły w każdej ka
tegorii awansowały do zawodów  
strefy wrocławskiej. (las)

http://www.olesnica24.com
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PRACA
■ Zatrudnimy RECEPCJONI
STĘ. Praca lekka, łatwa, przy
jemna i bardzo ciekawa. Oferu
jemy umowę o pracę oraz dobre 
wynagrodzenie. CV na adres: 
hotel@hotelamber.pl
■ Zatrudnię pracowników z 
Ukrainy - mężczyzn. Tel. 601- 
951-678.
■ Zatrudnię przy naprawie palet. 
Tel. 501-717-357.
■ Przyjmę pracownika fizyczne
go do prac na budowie. Kontakt 
w^odz 7,00 do 15.00. CV prze
słać na e-maila: ogloszenla34@ 
interia.pl. Tel. 71 398 3943,605  
246 269.
■ Praca. Opiekun osób star
szych. Niemcy - Tel. 774-428- 
338.
■ Przyjmę na staż do saloniku 
prasowego. Osoby zaintereso
wane pracą proszę o przesłanie 
CV na adres email: frodunia@ 
gmail.com tel. 603-859-271.

■ Nowoczesne Instalacje  
grzewcze, gazowe i wodno- 
-kanalizacyjne, montaż i ser
wis kolektorów słonecznych 
renomowanych firm. Klimaty
zacja i wentylacja oraz roboty 
ziemne. Tel. 604-406-519.

Tel. 71 788 91 50

Zatrudnię mechanika 
oraz pomocnika m e
chanika samochodów 
ciężarowych. Możliwość 
przyuczenia. Tel. 604- 
628-093, 71-314-43-51.

■ Awaryjne otwieranie samo
chodów i mieszkań. Tel. 601-76- 
12-82,
■ Okna PCV. Naprawa i ser
wis. Dobroszyce. Tel. 602-381- 
937, W W W . oknanapokolenia. 
pl.

W E S E L A  18 -T K I
komunie, przyjęcia, noclegi. 

Kryształowy Dwór 
Tel. 602-459-919

■ Oferuję dobrze płatną pracę. 
Tel. 692-608-500.

SPR ZED A M
■ Pralki, lodówki, zmywarki z 
Niemiec - 220 zł/szt. Tel. 790- 
883-249.
■ Sprzedam tanio kamień 
ogrodowy (granit) na skalniak 
lub aranżację ogrodu. Tel. 601- 
785-163.
■ Sprzedam lub wynajmę ta
blicę reklamową przy ruchli
wej trasie Oleśnica - Spalice. 
Tel. 606-874-272.
■ Sprzedam wyposażenie skle
pu spożywczego: regały, półki, 
meble - tanio. Tel. 601-798-640.

K U P I
■ Kupię książki, płyty. Dojazd, 
gotówka 509-675-586, 508- 
245-450.

U S Ł U G I
■ Remonty mieszkań, do
mów, malowanie, gładzie, pa
nele, regipsy. Tel. 603-795-542.
■ Rozniosę każdą ilość ulotek 
reklamowych, lyiko poważne 
oferty. Tel. 698-242-632.
■ Naprawa pralek Waldemar 
Planeta, ul. Chopina 7. Tel. 314- 
49-33, 0-601-78-86-87.

■ Okna PCV, żaluzje. RATY. 
Wykonujemy posadzki z mixo- 
kreta. Oleśnica, ul. Wrocławska 
30B. Tel. 71/314-95-49, 606- 
874-272.
■ Pranie dywanów i tapicerki 
meblowej. Tel. 604-511-683,
■ Pranie dywanów, kanap, aut. 
Tel. 535-679-346.
■ ELEKTRYK. Tel. 537-393- 
225.

USŁUGI
WYKOŃCZENIOWE
•  GLAZURA
•  GŁADZIE
•  MALOW ANIE
•  PANELE

Tel. 723-728-598.

■ Remonty - wykończenia  
wnętrz. Tel. 690-601-874.

F IN A N S E

■ gotówkowe, 
konsolidacyjne,

■ bankowe i pozabankowe
■ bez BiK
Oleśnica, ul. Młynarska 

7/7, parter 
Tel. 71-721-81-67.

■ Biuro Rachunkowe „De
kret”. Oleśnica, ul. Wiśniowa 
5. Dla nowych firm 1. miesiąc 
gratis. Tel. 605-418-580.

■ Chwilówki, kredyty. Oferta 
wielu firm. Kilińskiego 2/7. Tel. 
793-688-083.

UBEZPIECZENIA

o&m
Oleśnica ul. Młynarska 7 

lok. nr 7 parter

T U R Y S T Y K A
■ Centrum Międzynarodo
wych Przewozów Autokaro
wych, wyjazdy codziennie 
z Oleśnicy, Sycowa, W ro
cławia. BILETY LOTNICZE, 
PROMOWE-zniżki do 90 %. 
OPAL-Rzemieślnicza 10, tel. 
71-398-14-06, Kilińskiego 4 
(koło Biedronki). Tel. 71-399- 
93-22. Rezerwuj na www. 
OPAL.olesnica.pl.
■ Egzotyka-przedsprzedaż 
2018/19. Rabat do 1000 zt. 
OPAL Oleśnica Rzemieślni
cza 10 (obok PKS,w Galerii, 
przy postoju taksówek). Tel. 
71 -3 9 8 -14 -0 6 ,Kilińskiego 4 
(koło Biedronki), Tel.71-399-93- 
22. Rezerwuj na www.OPAL. 
olesnica.pl.
■  Wyspy Zielonego Przylądka 
3700 zł. OPAL Oleśnica Rze
mieślnicza 10 (obok PKS,w 
Galerii, przy postoju taksówek). 
Tel. 71-398-14-06, Kilińskiego 4, 
(koło Biedronki). Tel.71-399-93- 
22. Rezerwuj na www.OPAL. 
olesnica.pl.
■  Lato 2018,40% zniżki,parking 
za 1 zł, zaliczka 10%, dziecko 
690 pin. OPAL Oleśnica Rze
mieślnicza 10 (obok PKS w 
Galerii, przy postoju taksówek). 
Tel. 71 398-14-06, Kilińskiego 4 
(koło Biedronki), tel. 71-399-93- 
22. Rezerwuj na www.OPAL. 
olesnica.pl
■ Codziennie last minutę - ty
dzień 999 zł, wszystko w cenie. 
OPAL Oleśnica, Rzemieślni
cza 10 (obok PKS,w Galerii, 
przy postoju taksówek). Tel. 
71 -398 -14 -0 6 ,Kilińskiego 4 
(koło Biedronki), Tel.71-399-93- 
22. Rezerwuj na www.OPAL. 
olesnica.pl.
■ Gruzja 1999 zł. OPAL Ole
śnica Rzemieślnicza 10 (obok 
PKS,w Galerii, przy postoju tak
sówek). Tel. 71-398-14-06,Kiliń
skiego 4 (koło Biedronki). Tel. 71- 
399-93-22. Rezerwuj na www.

OPAL.olesnica.pl.
■ Rejs po Karaibach - Barba
dos, Dominikana, Martynika, 
Saint Lucia 4463 zł wszystko w 
cenie OPAL Oleśnica Rzemieśl
nicza 10 (obok PKS, w Galerii, 
przy postoju taksówek). Tel.71 
398-14-06, Kilińskiego 4 (koło 
Biedronki), tel.71-399-93-22. 
Rezerwuj na www.OPAL.ole- 
snica.pl.
■ Pielgrzymka do Ziemi Świętej 
1999 zł, bilety wstępu w cenie. 
OPAL Oleśnica, tel. 71-398-14- 
06, 71-399-93-22. Rezerwuj na 
www.OPAL.olesnica.pl.
■ Albania, Chonwacja, Czarno
góra 12 dni z Oleśnicy. 1659 zł, 
OPAL Oleśnica Rzemieślnicza 
10 (obok PKS, w Galerii, przy po
stoju taksówek). Tel. 71 398-14- 
06, Kilińskiego 4 (koło Biedronki), 
tel. 71-399-93-22. Rezerwuj na 
www.OPAL.olenica.pl.
■ Bułgaria-wszystko w cenie, 
7 dni, 886 zł. OPAL Oleśnica 
Rzemieślnicza 10 (obok PKS w 
Galerii, przy postoju taksówek). 
Tel. 71-399-93-22. Rezerwuj na 
www.OPAL.olesnica.pl.

M IE S ZK A N IA

SPRZEDAM
Ogłoszenia osób 

fizycznych o sprzedaży 
mieszkań kosztują 

1 zł/słowo

SPRZEDAM
M IE S ZK A N IE  
DWUPOZIOMOWE 

1 2 7 i ł i 2  
GOTOW E DO 

Z A M IE S Z K A N IA
Tel: 603  848  905

FIRMA TAPICERSKA  
ZATRUDNI 

NA STANOWISKO:

■ KIEROWCA kat. C

■ PRACOWNIK ADMINISTRACJI 
> lub KSIĘGOWA z funkcją kadrowej

i prowadzeniem administracji.

■ PRACOWNIK GOSPODARCZY
■ KRAWCOWA-KROJCZA

Umowa pracę, bardzo dobre warunki finansowe

Tw ardogóra 
te l. 661 4 7 6  3 9 3 , 6 6 7  4 7 5  0 0 3

I Instaiacja systemu, naprawa, wymiana ekranu laptopów w 
24 godzinyl Oleśnica, ul. Kopernika 10 

(teren byłego POM-u).
: TM.602-771-432,71-399-39-53, wgadŁ 8-16.

• ZD JĘC IA  DO DOWODÓW, 
PASZPORTÓW, LEGITYMACJI

• ZD JĘCIA  WESELNE
• ZD JĘCIA  O KAZJONALNE
• PORCELANKI NAGROBKOWE:

- CZARNO-BIAŁA -155 ZŁ
- KOLOROWA -180  ZŁ

SUPER JAKOŚĆ, SUPER CENA 
Oleśnica, ul. 3 Maja. Tel. 71-314-24-26

- s z k o le n ia  b h p
- kursy operatorów 

wózków widłowych
- uprawnienia SEP, palaczy CO

Tel. 507-823-846

wysoki standard, Gleśnica, ul. 
Gtwarta 2E. Więcej informacji 
www.otodom.pl. Tel. 691-409- 
106, 608-085-002.
■ Sprzedam mieszkanie 49 rrF, 
2 pokoje, parter, ul. Sucharskie
go. Tel. 739-234-464.
■ Sprzedam mieszkanie, 3 
pokoje + antresola, 78 m^ po 
remoncie, w pełni wyposażone, 
gotowe do zamieszkania, przy ul. 
Kazimierza Wielkiego, 280.000 
zł. Tel. 605-984-457.
■ Sprzedam mieszkanie, 2 po
koje, 51,10 m^ na parterze, w 
pełni wyposażone, gotowe do 
zamieszkania, przy ul. Kazimie
rza Wielkiego, 229.000 zł. Tel. 
605-984-457.

KUPIĘ
■ Kupię mieszkanie 2-pokojowe 
do 180.000 zł za gotówkę, bez 
pośrednika w Gleśnicy. Tel. 782- 
018-227.

WYNAJMĘ
■ Do wynajęcia umeblowana 
kawalerka po remoncie, I p., ul. 
Sinapiusa. Tel. 785-970-403.
■ Do wynajęcia kawalerka w 
Gleśnicy, 700 zł. Tel. 609-840- 
837.

LO K A LE
■ Do wynajęcia hala 150 m^ 
Oleśnica, ul. Reymonta. Tel. 
797-285-641.
■ Do wynajęcia lokal 62 n f , ul. 
Traugutta w Oleśnicy. Tel. 693- 
072-957, 71 -314-24-26.
■ Sprzedam lub wynajmę halę 
w Oleśnicy. Tel. 603-755-532.

Tel. 601-934-459.
■ Sprzedam buraczki i marchew 
odpadową, Nieciszów 52. Tel. 
695-374-563.
■ Sprzedam 1 ha pola we wsi 
Jonas, cena 30.000 zł (możli
wość dopłaty za ten rok). Tel. 
792-238-689.

■ Chcesz mieć czworonożnego 
przyjaciela? Zaadoptuj jednego 
z bezdomnych psów lub kotów 
wyłapanych z terenu powiatu 
oleśnickiego na zlecenie Urzędu 
Miasta. Tel. 71-798-21-90.

Z D R O W IE
■ Gabinet Rehabilitacji ZDRO- 
VIT - Pałacyk, ul. Wojska Polskie
go 12 piętro I - Tel. 664-054-817. 
Terapia manualna, masaż, elek- 
troterapia, magnetoterapia, krio- 
terapia, laser, fala uderzeniowa.

Pryw atna opieka  
medyczna nad 

seniorem w  domu.
Oieśnica.

Tei. 697-353-575.

■ Sprzedam mieszkanie 90 rrF 
w pałacu w Bogusławicach, I p., 
2 garaże, 2 piwnice, 108.000 zł 
do negocjacji. Tel. 608-116-023.
■ S przedam  lub w ynajm ę  
mieszkanie 110 rrF, 4-pokojowe, 
2 łazienki, 2 kuchnie, ul. 11 Listo
pada. Tel. 661-774-867.
■ Sprzedam mieszkanie 37,70 
m ,̂ 2 pokoje, po remoncie, 
ogrzewanie miejskie, z wyposa
żeniem, ul. Łużycka, 210.000 zł. 
Tel. 607-616-602 po godz. 16.
■ Sprzedam apartament 91 nf, 
III p., 1 rrF - 5.300 zł, 4 pokoje (w 
tym salon z kominkiem + aneks 
kuchenny), 2 balkony, 2 łazienki, 
2 piwnice, klimatyzacja, bardzo

DOMY
■ Sprzedam dom o pow. ok. 
130 m  ̂przy ul. Przyjaźni w 
Oleśnicy na działce 611 m‘ , 
po generalnym remoncie w 
środku podzielony na 2 miesz
kania ze wspólnym wejściem, 
z możliwością połączenia w 1. 
Tel. 661-895-195.

L E K A R S K IE
REJESTRACJA - 71 314 3111
Przychodnio Spo^olistyczno

DOKTORA
www.|an«czko.pl 

Oleśnioai,ul.L^((^15
CHIRURGIA 4̂ US6

dr n. mod. Andrz^ Janeczko 
spaclollsta chiturgli ogótnol

ORTOPEDIA
Jacek Kowalski 

specialista ortopedo, traumotoies

USO + BIOPSJE TARCZYCY
Łukasz Janeczko

SPECJALISTYCZNY GABINET 
AAEOYCYNY ROOZINf«J

Katarzyna Janeczko-Pussok 
specjotisła medycyny rodzinnej

■ Kupię działkę budowlaną w 
Oleśnicy. Tel. 603-848-915.
■ Sprzedam działkę budowla
ną w Oleśnicy przy ul. Przyjaź
ni/Krzywoustego o pow. 1008 
m^ Tel. 661-895-195.
■ Sprzedam działkę budowlaną 
w Oleśnicy, doskonała lokaliza
cja. Tel. 782-280-419.

G A R A ŻE
■ Kupię garaż murowany wła
snościowy w Oleśnicy, suchy, 
bez przeciekającego dachu. 
Tel. 601-785-165.

R O L N IC Z E
■ Sprzedam humus. Tel. 601- 
975-633.
■ Sprzedaż młodych kur niosek. 
Ferma Drobiu Kolonia Strzelce.

■ ZBIGNIEW OLEJNIK specja
lista chirurg ortopeda-traumato- 
log, Oleśnica, ul. Krzywoustego 
3c, wtorek i czwartek 16-18, 
Twardogóra, ul. Krzywoustego 
2, piątek 9-11. Rejestracja tel. 
71-398-60-23.
■ Maria Tarnawska - pediatra, 
neonatolog, poniedziałek, czwar
tek 17-19. Ul. Ceglana Ib. Tel. 
314-99-55, 601-459-308.
■ G ABINET STO M ATO LO 
GICZNY - lekarz dentysta Grze
gorz Masternak. Oleśnica, ul. 
Żytnia 28. Tel. 503-155-095.
■ KATARZYNA HORNUNG - 
lekarz chorób wewnętrznych, 
specjalista reumatolog przyj
muje w poniedziałki i czwartki od 
16 do 18 przy ulicy Wschodniej

REKtAM CW E
- PIECZĄTKI od rąU
♦ wytłmki wfeikóforfftitow* 
-wizytówki, ttykły
- wydruk i ódraws 
-żftaeżWetefta.

a tn je lp w p  p

G raw erow anie 
i cięcie laserem  CO2

iS łA W A T E K I A Ł A C M
I  a r t y k u ł a c h  w ł a s m y c h

O R A Z  R O W IE R Z O iS lY C H
- papier - aluminium anodowe
• skóra - szkło
- guma - pleksi
• drewno - laminaty grawerskie
• długopisy - oraz wiele innych

56-400 Oleśnica 
ul. 3 Maja 16 

tel./fax 71-7981101 
kom. 693 444 250

[DZIAŁKI BUDOW LANE

DIAGNOSTYKA I LECZEMi 
DZIECI ORAZ DCMtOSDTCH 
BADANIA USC JAMY BRZUSZI«J 
O O m « T p « C  DOGŁOWOWYCH

http://www.olesnica24.com
mailto:hotel@hotelamber.pl
http://www.OPAL
http://www.OPAL
http://www.OPAL
http://www.OPAL
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.OPAL.olenica.pl
http://www.OPAL.olesnica.pl
http://www.otodom.pl
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7. Tel. 314-43-53.
■ Lek. med. Andrzej Bana
szak - specjalista ginekolog- 
-potożnik, wtorki - piątki od 
godz. 16; USG - poniedziałki 
16-17. C entrum  M edyczne  
Qmed. Oleśnica, ul. Krzywo
ustego 2 a. Tel. 71-396-21-70, 
602-131-992.
■ UROLOG - lek. Stanisław  
Pawlak, konsultacje, USG we 
wtorki i czwartki od godz. 17. 
Centaim Medyczne Daszyńskie
go, Oleśnica, ul. Daszyńskiego 
2 A, tel. 71-396-21-70, kom.

GABINET UROLOCICZNO-
-CHIRURGICZNY

lek. med. Tomasz Piskozub 
U S G  środy 15-30-18.30 U S G  

soboty 10.00 -13.00

Oleśnica Bystre, ul. Wrzosowa 2. 
Rejestracja: 71-75-75-210,500 22 28 28, 

www.urologolesnjca.pl

Twardogóra, ul. Gdańska 16 
(Przychodnia WAMED) 

czwartki 15:30-17:30

603-953-465.
■ Lek. med. TADEUSZ MA- 
CIEJCZYK - prywatny gabinet 
internistyczny, wizyty domo
we. Oleśnica, ul. Kopernika 12. 
Tel. 506-213-536.

ALERGOLOG
Jolanta Hołda 

Oleśnica, Laboratorium 
PROMED 

ul. Krzywoustego 3C 
Syców, ul. Daszyńskiego 4 

reiestracia: 604 19 19 91 
szczegóły: 

www.alergolog-holda.pl

K A R D IO -D E N T A L  
S PE C JA LIS TY C ZN A  STO M A TO LO G IA  

I K A R D IO LO G IA  
PEŁNA D IA G N O STYKA  

K A R D IO LO G IC ZNO -N A C ZYN IO W A  
• ORTODONTA
> CHIRURG STO M A TO LO G IC ZN Y na N !F Z  
• PR O TETYK A  na N K t

O leśn ica, ul. W ojska Polskiego 56e/5  
Tel. 888-148-930 , w w w .kard io -denta l.com .p l

KARDIOLOG
Wioletta Braciszewicz 

przyjmuje 
w poniedziałki 

od godz. 12 
i środy od godz. 15
przy ul. Paderewskiego 7H 

Rejestracja codziennie 9 do 11 
Tei. 071-314-47-01, 0-603-740-985

NFZ, LUXMED - bezpłatnie 
oraz wizyty prywatne 

Dermatolog bez kolejki
C.M. Hipokrates. Oleśnica, 

ul. Wrocławska 41. Tel. 71-398-33-23. 
hipo^ates-o lesn ica .pl,.

d rn . med. M acie] Róg Malinowski

Spalice, ul. Boguszycka 31
p o n ie d z ia łe k -c z w a rte k  16 -20
p ią te k  12 -16  sobota  9 -12

T e l .  T l - 3 9 9 - 3 0 - 7 6
Krótkie terminy, Iwnkurencyjne cep]^:

Prywatny Gabinet Onkologiczny 
Dr med. Mariusz Krawczyk 
Specjalista chirurg-onkolog

-  pełna diagnostyka gruczołu 

piersiowego, USG piersi, biopsje, 

zabiegi operacyjne

■ USG tarczycy, węzłów chłonnych, 

ślinanianek.jęder-biopsje

- badanie znamion 

barwnikowych - dermatoskopia

- konsultacje onkologiczne 

i ogólnochirugiczne

Q-Med Oleśnica ul. Daszyńskiego zA
Środy godz. 16-18. Rej tel. 71/396-21-70

OGŁOSZENIE
Spółdzielnia Mieszkaniowa „Zacisze” w Oleśnicy 

ogłasza przetarg nieograniczony ofertowy na:

I. Remont instalacji elektrycznych W LZ w  budynku mieszkalnym wielorodzinnym  
przy ul. Prostej 2-3 w  Oleśnicy.
II. Remont instalacji odgromowej w  wybranych budynkach mieszkalnych w  zaso
bach SM „Zacisze” w  Oleśnicy.
III. Montaż lamp LED na klatkach schodowych i wejściach budynku mieszkalnego  
przy ul. Sikorskiego 4-4c w  Oleśnicy oraz wymiana lamp w  piwnicach w  budynku 
przy ul. Kolejowej 11-11b w  Bierutowie.
IV. Modernizacja domofonów w  wybranych budynkach mieszkalnych w zasobach  
SM „Zacisze” w  Oleśnicy.

Sposób przygotowania ofert:
1. Szczegółowy opis zamówienia i sposób przygotowania oferty znajduje się w specyfika
cji przetargowej dostępnej na stronie internetowej Spółdzieini iub do nabycia od dnia 26 
iutego br. w siedzibie Spółdzieini przy ui. Kochanowskiego 5, pokój 101 za kwotę 10 zł/szt.
2. Szczegółowy tryb przetargu okreśiony jest w „Reguiaminie przeprowadzania prze
targów na roboty, dostawy oraz usługi na rzecz Spółdzieini Mieszkaniowe] „Zacisze” 
w Oieśnicy”.
3. Pisemne oferty, zawierające podane powyżej informacje naieży składać w siedzibie 
Spółdzieini przy ui. Kochanowskiego 5; w pok. 103 do dnia 13 marca 2019 r. do godz. 
9.30. Otwarcie ofert nastąpi w dniu 13.03.2019r. o godz. 10.00, w siedzibie SM „Zacisze”, 
w małej saii widowiskowej (i piętro), ui. Kochanowskiego 5 w Oleśnicy.
4. Bliższych informacji udziela Dział Techniczny, pok. 101, tel. 71 798 20 29, 71 798 20 
37-38
5. Obecność oferentów przy otwarciu ofert nie jest obowiązkowa.
6. Spółdzielnia zastrzega sobie prawo swobodnego wyboru oferenta oraz unieważ
nienia przetargu bez podania przyczyn.____________________________________

KO NTAKT W SP R A W IE  A D O P C JI: 5 3 1 - 1 1 1 - 3 3 6 , 517-076-620

ęilkaipi

OGŁOŚ SIĘ NA 
CAŁY POWIAT!

AUTO-MOTO

POMOC OROGOW A 
Tel. 601-936-766

RENAULT
■ Scenie, 1,6,2001,97.000 
km, srebrny, po opłatach 
celno-skarbowych, 5.700 
zł. Tel. 691-656-268.
■ Scenie, 2,0 benzyna, 
2000, srebrny, bogato wy
posażony, automat, 2 szy- 
berdachy, 5.500 zł. Tel. 71- 
314-43-99.
DAEWOO
■ Nexia, 1,5 gaz, 1997, 
stan bardzo dobry, 1.500

URZĘDOWE 
ZŁOMOWANIE POJAZDÓW

wystawiamy zaświadczenfa do wydziałów
komunikacji oraz firm ubezpieczeniowych
przy odbiorze pojazdu
za każdy pojazd płacimy gotówką
pojazdy odbieramy własnym transportem - GRATIS

Stacja Dem ontażu Pojazdów Cieśle k. Oleśnicy.
Tel. 601-725-681 , 726-202-020.

zł. Tel. 695-259-211. 
HONDA
■ CRV, 2,0 benzyna, 1998, 
srebrna, bogato wyposażo
na, nowe sprzęgło, 8.500 
zł. Tel. 603-755-532. 
DIHATSU
■ Terios, 1,5 benzyna + 
gaz, 2007,177.000 km, na
pęd 4WD, aktualny przegąd 
i OC, lekko uszkodzony. Tel. 
731-589-799.
TOYOTA
■ Corolla kombi, 2,0 TD, 
2005, bogata wersja, supęr 
stan, 11.500 zł. Tel. 603- 
755-532.
JAGUAR
■ X-type, 2,2, TDI, IX 2007, 
rej. 2008, najlepszy silnik, 
155.000 km, wersja robiona 
na zamówienie „exsecuti- 
ve”, 17.500 zł. Tel. 577-162- 
520.
DOSTAWCZE
■ lveco 35S12, 2,3, 2007, 
największy, 12.000 zł. Tel 
577-162-520.

SPOLWOT > 
, ~  OLEŚNICA

Spolmot'5 sp to.o
Ol. Wojska Polskiego 34

AUTO-SERWIS
Oferujemy: 

v> silnik i diagnostyka komp.
zawieszenie i geometria 

7̂ wymiana oleju i filtrów 
sprzedaż i wymiana opon 

^ klimatyzacja 
<7 sprzedaż części zamiennych

/^ t ra k c y jn e
ceny!

©  71 314 35 17 
®  71 398 30 88

Zapraszamy od poniedziałku do piątku 8.00-18.00 w soboty 7.00-15.00

Oleśnica A.GOIH

Oleśnica, 
ul. 3 Maja 22/11

Ukazuje się od 29 marca 1990 r. II nagroda w II! Konkursie dla 
Prasy Lokalnej 1994, Nagroda Miasta Oleśnicy 1998, nagroda w 
IV Konkursie dla Prasy Lokalnej 1998, III nagroda w V Konkursie 
dla Prasy Lokainej 2000. Wydawca: .OLPRESS' Adres redakcji 
.Panorama Oleśnicka', ul. Młynarska 4 8, 56-400 Oleśnica Tel./fax 
71 314-94-28. e-mail. panoramaigjdyskietka.pl. panoramaolesmckaO 
poczta.onet.pl, www.olesnica24.com. Redaguje kolegium; Krzysztof 

Dziedzic (redaktor naczelny), Andrzej Furmanek (redaktor techniczny), Grzegorz Huk, Roman 
Rybak oraz zespół Redakcja nie odpowiada za treść ogłoszeń, reklam i nie zwraca materiałów 
nie zamówionych, zastrzega sobie prawo skracania i adiustacji tekstów, opracowań redakcyj
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Ogłoszenia przyjmuje Biuro 

Ogłoszeń w Oleśnicy, ul. Młynarska 4B. Czynne od poniedziałku do piątku 
w godz. 10-13,15-17.
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Oleśnica, ul. Łąkowa 2 
Tel. 71-314-95-10, 693-395-448
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POSZUKUJEMY  
WŁAŚCICIELA-w  
typie rasy akita. Wyła
pany przy ulicy Dobro- 
szyckiej. W dniu znale
zienia byl wycieńczony. 
Możliwe że wędrował 
dłuższy czas.

POSZUKUJEMY 
WŁAŚCłCIELA- 
mtoda, bardzo przy
jazna suczka. Jest 
czysta i nauczona 
dobrych manier. Zo
stała znaleziona w 
okolicach Oleśnicy.

K A R M E L- ma 
około 3,5 roku. 
Jest bardzo mądry, 
szybko się uczy. 
Utrzym uje c z y 
stość, nie niszczy. 
Tel. w sprawie ad
opcji: 660 474 373.

S E R W U S - 1,5- 
roczny pies. Serwus 
jest otwarty na świat, 
bardzo mądry. Zdro
wy. Będzie poddany 
zabiegowi kastracji. 
Tel. w sprawie adop
cji: 660 474 373,

JEY- radosny pies 
średniej wielkości. 
Jako młodzieniec 
bardzo lubi zabawy. 
Jest grzeczny, za
chowuje czystość. 
Ma aktualną ksią
żeczkę zdrowia.

POSZUKUJEMY 
W ŁAŚCłCłELA- 
wyłapany w sklepie 
Lidl przy ul. Wojska 
Polskiego w Oleśni
cy. Posiada nieza- 
rejestrowany chip nr 
900182000786910.

http://www.olesnica24.com
http://www.urologolesnjca.pl
http://www.alergolog-holda.pl
http://www.kardio-dental.com.pl
http://www.olesnica24.com
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AERATOR - WERTYKULATOR 
ELEKTRYCZNY MACALLISTER 

1400 W, KOSZ SOL, SZER. 37cm

c a s t o r a m a

http://www.olesnica24.com

